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SPOMLADANSKE ČISTILNE AKCIJE

Č i s t i l n a  a k c i j a

v  m e s t u  M u r s k a  S o b o t a Božo Bohar

Mestne četrti Murska Sobota so 
tudi letos organizirale spomladan- 
sko čistilno akcijo v mestu Murska 
Sobota.
V akciji so sodelovali učenci 
osnovne šole I, II in III iz Murske 
Sobote ter dijaki Ekonomske šole. 
Udeleženci so počistili zelene po- 
vršine v okolici mesta, predvsem 
okolico razbremenilnega kana- 
la, Fazanerije in okolico potoka 
Ledava. Čiščenju je sledila pogosti- 
tev vseh udeležencev akcije.

Z veseljem ugotavljamo, da je vsa- 
ko leto manj odpadkov, tako, da se 
zavest za čisto okolje pri občanih 
krepi, z udeležbo šol pa poskušamo 
to zavest krepiti že pri otrocih.
Kot je razvidno iz fotografij je tra- 
dicionalna spomladanska čistilna 
akcija potekala na celotnem obmo- 
čju občine Murska Sobota.

Fotografije: Geza Grabar
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S p o š t o v a n e  o b č a n k e ,  

s p o š t o v a n i  o b č a n i !

ŽUPANOV KOTIČEK

Gospodarska kriza žal že kaže socialne posledice

V  zadnjem času vsi z grenkobo v srcu spremljamo dogajanje okrog Pomurke, nekdanjega živilsko- 
predelovalnega ponosa pomurskega in tudi širšega slovenskega prostora. Sočustvujemo z delavci, ki 
že tri mesece za svoje delo niso prejeli zasluženega plačila. Beremo pretresljive zgodbe delavcev in 
spoznavamo njihovo stisko. Žal ni le družba Pomurka v taki situaciji. Še bolj žalostno in ironično je, 
da delavci, ki so pustili v Pomurki 35 let in več, danes »dobijo« 35 ali 50 kg mesa. Na drugi strani pa 
se po Pomurju sprehajajo prekmurski »tajkuni«, ki za denar, ki ga imajo na bančnih računih, zagotovo 
niso delali 35 let, pa tudi ne tako trdo kot na primer delavci v Pomurki. Škandalozno je, da se ob 
odklopu elektrike nihče od pristojnih inšpekcijskih služb ali organov za preprečevanje gospodarske 
škode ni zganil, ko pa se vsem nam pred očmi odvija prav to -  nastanek gospodarske škode.
Pred časom sem, potem ko sem dobil podatke od sindikata o imenih in naslovih delavcev iz Mestne 
občine M. Sobota, ki že tri mesece niso dobili težko prigaranega in zasluženega plačila za svoje 
delo, delavce tudi osebno nagovoril. Dodatno ugotavljamo, da spisek teh delavcev ni popoln, ker 
vsi niso člani sindikatov, zato si prizadevamo seznam dopolniti. V  dopisu sem jih obvestil, da jim 
lahko Mestna občina Murska Sobota pomaga delno prebroditi finančno situacijo, v kateri so se 
znašli, z enkratno občinsko denarno pomočjo, in sicer v enakem znesku, kot jo bodo prejeli od 
države z naslova državne denarne pomoči. Hkrati sem jih obvestil, da bo tistim prosilcem občinske 
enkratne denarne pomoči, za katere bo Center za socialno delo ugotovil še posebej težko socialno 
stisko, mestna občina pomagala s povečano enkratno denarno pomočjo, ki se lahko povzpne do 
dvakratnika prvotne občinske denarne pomoči. Podatke o socialnem in finančnem stanju zbira (tudi 
za občinsko enkratno denarno pomoč) Center za socialno delo. Seveda so za kakršnokoli pomoč na 
voljo tudi moji sodelavci na občinski upravi mestne občine.
Z dopisom sem jih tudi obvestil, da smo pripravljeni dodatno pomagati tudi z oprostitvijo plačila 
nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča, v kolikor menijo, da plačevanje nadomestila dodatno 
ogroža njihovo socialno varnost oz. varnost njihove družine. Omenjeno seveda velja za tiste obča- 
ne, ki že tri mesece niso dobili plač. Položnice, računi, obroki ...  mesečne finančne obveznosti se 
vrnejo vsak mesec.
Čeprav je težko v celoti razumeti globino in stresno stanje, v kateri so se znašli, se vsi skupaj moramo 
zavedati potencialne nevarnosti, da se bo morda jutri v takem položaju znašel naš sosed, prijatelj 
ali celo mi sami. Še bolj pa se moramo zavedati, da je takim, ki so se, ne zaradi svoje krivde, znašli 
v rej hudi stiskiž treba pomagati zdaj in sedaj. Zavedamo se, da tudi občinska enkratna denarna 
pomoč in morebitna oprostitev plačila nadomestila za uporabo stavbnega zemljišča ne bosta rešili 
finančnega stanja teh delavcev, bosta pa vsaj delno v pomoč in uteho.
Na naslednji seji mestnega sveta bom svetnicam in svetnikom predlagal, da povišamo proračunsko 
postavko za socialno pomoč oz. transferje in se morda dogovorimo še o kakšnih dodatnih oblikah 
pomoči občanom. Sam sem trden zagovornik usmeritve, da je v tej gospodarski krizi in posledično 
tudi socialni krizi za marsikaterega našega občana treba poskrbeti najprej za socialno varnost naših 
občanov in njihovih družin, pa čeprav na račun časovnega zamika izvedbe kakšne posamične naložbe 
ali večjega projekta.

Vaš župan 
Anton Štihec

Ob dnevu upora p ro ti okupatorju vsem občankam in občanom  

M estne občine M urska Sobota čestitam in vas vabim na občinsko 

proslavo v počastitev državnega praznika, k i bo v petek,

2 4 . aprila 2 0 0 9 , ob 19. u ri v grajski dvorani.

3



MESTNI SVET

S v e t n i š k e  p o b u d e ,

ž u p a n o v i  o d g o v o r i

N a 2 0 . seji mestnega sveta, 12. m arca 2 0 0 9 .

Anton Tonček KOS

Za podeljeno plaketo Medobčinskemu društvu 
slepih Murska Sobota ob 60-ietnici obstoja dru- 
štva se je zahvalil mestni občini, županu in pod- 
županu CASARJU, ki je izročil plaketo.

Župan Anton ŠTIH EC se je  zahvalil za zahvalo.

Prisotne je seznanil, da že obvlada elektronsko glasovanje z glasovalno 
enoto, z manjšimi popravki pa bo glasovanje še enostavnejše. Predlagal 
je, da naj bo projekcijsko platno večje, saj na platnu prikazanega žal 
ne morejo prebrati ne svetniki ne občani. V  Soboških novinah bi 
lahko objavili, kako so svetniki glasovali. Svetnike so izvolili občani, 
ki imajo pravico izvedeti, kako člani mestnega sveta glasujejo.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Glede predloga o objavi rezultatov glasovanja ima župan konkreten 
predlog: po vsaki seji bi rezultate lahko objavili na spletni strani ob- 
čine. Ne nazadnje je  glasovanje svetnikov javno, zato ni razloga, da 
rezultatov glasovanja na spletni strani ne bi objavili.

Zaboji za zbiranje plastenk so pogosto polni, morda jih tudi preredko 
praznijo, v vetrovnem vremenu pa se plastenke kotalijo po mestu. 
Predlagal je, da bi za zbiranje plastenk plačali zmerno manjšo ceno.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Družba Saubermacher je  že dala pobudo za ločeno zbiranje plastenk. 
Ce stroškov zbiranja plastenk ne bi prenesli na uporabnike, bi občina 
morala kriti stroške v višini 70.000 evrov. Sredstva za ta namen v 
proračunu niso predvidena. Na državni ravni je  prav glede te pro- 
blematike v pripravi novo določilo. Plastenke na odlagališčih smeti 
zavzemajo največ prostora, še posebej če niso stisnjene. V proračunu so 
predvidena določena sredstva za ureditev oz. sanacijo skupnih zbira- 
lišč odpadkov, ki bi bila urejena enotno. Stališče občinske uprave je, 
da se zaenkrat ne bi odločili za ločeno zbiranje plastenk, saj 70.000 
evrov ni majhen strošek. V kolikor bi te stroške prenesli na občane, bi 
bila cena višja za približno 0,90 evra. Pogovori s predstavniki družbe 
Saubermacher-Komunala potekajo, Ministrstvo za okolje in prostor pa  
svetuje, da z zbiranjem plastenk počakamo, dokler ustrezna določila 
ne bodo pripravljena.

Brigita PERHAVEC

Že pred časom je na pobudo občanov opozorila, 
da sta ob zabojnikih za odpadke nered in nesnaga 
in da se odpadki odvažajo premalokrat. Občanka 
je pred kratkim videla, kako so pri odvažanju 
ostalih odpadkov delavci podjetja Saubermacher

ločene odpadke dodali kar med ostale odpadke. Podjetje je na tako 
ravnanje treba opozoriti.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Opozorilo bo posredovano direktorju družbe Saubermacher-Komunala, 
saj tako ravnanje ni dopustno.

V  torek, 17. marca, bo v stari murskosoboški kinodvorani koncert 
Josipe Lisac, s katerim se bo Zveza kulturnih društev za nekaj časa 
poslovila od koncertne dejavnosti v tem 60 let starem objektu. Zupana 
je zaprosila, da naj poda informacijo o prenovi kinodvorane, saj bo 
prenova eden največjih gradbenih posegov v mestni občini, zato 
občani s prenovo morajo biti seznanjeni.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Očitno je  koncert Josipe Lisac eden zadnjih v tej kinodvorani. Vse 
je  pripravljeno za razpis za izbiro izvajalca del. Izvajalci imajo za 
pripravo svojih ponudb na voljo 60 dni časa. Projekt kinodvorane bo 
avtor podrobno predstavil tudi v Soboških novinah. V prejšnji številki 
Soboških novin je  bilo objavljenih nekaj osnovnih informacij, projekt 
pa je  b il javnosti že predstavljen na okrogli mizi oz. srečanju.

Občinska uprava lastnikom parcel ob Kajuhovi ulici že dve leti oblju- 
blja, da bodo spremenjene v stavbna zemljišča. Zaprosila je za odgo- 
vor, kdaj bo to izvedeno.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Postopek sprejemanja občinskega podrobnega prostorskega načrta traja 
že štiri leta. Sedaj bo načrt javno razgrnjen, saj j e  občina pridobila 
smernice posameznih ministrstev. Za dodatne smernice je  bilo zaprošeno 
Ministrstvo za kmetijstvo, k i je  pobude večinoma izločilo. V novih 
smernicah je  Ministrstvo za kmetijstvo upoštevalo nekatere pripom be 
in razloge občine, zakaj bi bilo smiselno, da se vseeno vključijo v 
ureditveno območje. Ni pa še pridobljen dokument presoje vplivov na 
okolje, ki mora biti razgrnjen hkrati z občinskim podrobnim prostor- 
skim načrtom. Oba dokumenta bosta razgrnjena v kratkem: v roku 
60 ali morda 45 dni. Takrat bodo občanke in občani še vedno imeli 
možnost, da prispevajo pobude in predloge za spremembe. Po opravljeni 
razgrnitvi in javn i razpravi bo mestni svet načrt obravnaval v prvi 
obravnavi. Popravljen predlog načrta bo ponovno posredovan vsem 
ministrstvom za pridobitev mnenj. Postopek traja dalj časa tudi zaradi 
spremenjene zakonodaje. Do sedaj so v Sloveniji postopek sprejemanja 
zaključile tri občine, mi pa ga moramo po zakonodaji zaključiti do 
novembra 2009.

mag. Marjan GUJT

Pred tednom ali dvema je skupina vandalov na 
murskosoboškem pokopališču uničila okrog 20 
spomenikov. Ob materialni škodi se mu tako 
ravnanje zdi zelo sporno in negativno z vidika 
pietete. Predlagal je, da bi na pokopališču uredili

kakovosten videonadzor, ki bi omogočal nadzorovanje dogajanja 
na pokopališču. Podjetje Komunala ima vratarja, ki bi lahko med 
nočno službo z videonadzorom spremljal dogajanje in po potrebi 
sprožil alarm — tudi zaradi nove mrliške vežice. Ker stroški tovrstnih 
varnostnih sistemov niso več tako visoki, bi bilo o tem smiselno 
razmisliti.
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Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

O vandalizmu na pokopališču je  včeraj razpravljal nadzorni svet javne- 
ga podjetja Komunala. Razprava je  tekla tudi o ureditvi videonadzora. 
O smiselnosti ograje na pokopališču je  razpravljal direktor Komunale, 
saj ureditev dela ograje stane 50.000 evrov, vendar p a ograja kljub 
vsemu vandalom ne prepreči, da ne bi prišli čez ograjo. Zupan meni, 
da je  prava rešitev prav videonadzor, a v kom binaciji z opozarjanjem  
in hitrim odzivom na opozorilo.

Na prejšnji seji je g. Martinuzzi podal predlog za izgradnjo brezžičnih 
dostopnih točk do interneta oziroma začetek pogovorov s ponudniki 
tovrstnih storitev. Je na tem področju kaj novega?

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

O brezžičnih dostopnih točkah se je  župan že sestal z morebitnimi 
ponudniki. Dogovorili so se, da bodo pripravili ponudbe. Ponudnikov 
je  več, več bi bilo tudi dostopnih točk, saj ima posamezna dostopna 
točka za neposreden dostop do interneta — ki bi b il brezplačen ali ob 
manjšem plačilu, ali pa brezplačen v določenem delu dneva -  omejen 
doseg, zato bi jih  bilo treba postaviti več. Zupan upa, da bodo uredi- 
tev teh točk dogovorili, ostaja pa vprašanje izvajalca in stroškov, saj si 
nihče ne želi očitkov, da so dali prednost enemu ali drugemu. Da bi 
se seznanil s projektom, se lahko mag. Gujt oglasi pri županu. Ker je  
iz te stroke, lahko tudi pri projektu pomaga in svetuje.

Anton CAMPLIN

Mestni svet je začel z drugo polovico svojega man- 
data. Obljube volivcem imajo določeno težo. Po 
pregledu zapisnikov sej je ugotovil, da je že na 
drugi seji, decembra 2006, razpravljal o cestah, 
pločnikih in kolesarskih stezah. Preverjeno ugo-

tavlja, da se stvari bistveno niso izboljšale. Zaradi lukenj na cesti 
in deževnice so pešci v deževnem vremenu od mestnega središča 
do Maximusa nekajkrat mokri (pri semaforju pri Šopingu, pri se- 
maforiziranem križišču pri Osnovni šoli I). Na tej poti tudi veliko 
dijakov doživlja to kalvarijo. V proračunu za leto 2009 je predvidena 
preplastitev 17 mestnih cest. Sam predvideva, da preplastitev pomeni 
celotno obnovo asfalta. Vse, ki prekopavajo ceste in polagajo kable 
(Gratel, Telekom), pogodba verjetno zavezuje, da morajo na cesti 
vzpostaviti prvotno stanje, a na precejšnjem delu ni opravljena niti 
polovica povrnitvenih del. Podal je konkreten napotek: vsi investitorji, 
ki bodo v prihodnje prekopavali cesto, naj kable položijo ob primer- 
nem plačilu tistim, ki so tam že gradili. Tako se ne bo dogajalo, da 
bi čez nekaj časa nekdo spet poskušal napraviti nekaj, kar bi kazilo 
videz in ogrožalo varnost.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Zupan se z mnenjem svetnika Camplina, da se stanje cest, pločnikov in 
kolesarskih stez ni bistveno izboljšalo, strinja, a ne v celoti. Za dogovor 
z lastniki zemljišč za izgradnjo kolesarskih stez proti Markišavcem, 
ki se gradi, proti Polani in skozi Černelavce so potrebovali skoraj eno 
leto. Na tem področju se nekaj je  spremenilo. Za vzdrževanje javnih  
poti in cest mestna občina vsako leto v proračunu nameni kar precej 
sredstev. Letos so predvidena sredstva za preplastitev 17 cest v mestni 
občini. Ali je  izbran pravi vrstni red cest, ali so to prave ceste, o tem 
lahko teče razprava. Opozorilu svetnika Camplina bo sledil pogovor

v občinski upravi.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospodarske 
javne službe:

Posedi na javnih prometnih površinah, na katerih zastaja voda in so 
v upravljanju Mestne občine Murska Sobota, bodo popravljeni takoj 
po pričetku obratovanja asfaltne baze. Za sanacijo posedov, ki so na 
cestišču Ulice Štefana Kovača, ki je  državna cesta, p a  je  mestna uprava 
zaprosila pogodbenega vzdrževalca državnih cest. Z  vašo pobudo o 
usklajenem polaganju infrastrukture in izvajanju sanacij po položitvi 
se povsem strinjamo in moramo reči, d a je  prav to cilj mestne uprave 
že nekaj let. Z al pa vseh prekopavanj enostavno ni mogoče uskladiti. 
Se p a v zadnjem času dokaj usklajeno izvajajo sanacije prekopov po 
položitvi infrastrukture, pri katerih sodelujejo različni investitorji, ki 
so v bližnji preteklosti polagali infrastrukturo (npr. plinovodno omrež- 
je  in SKK), ali v sklopu lokalnih sanacij —  prekopov in posameznih 
drugih deformacij, k i jih  sočasno financira mestna občina, ali v sklopu 
preplastitev s sofinanciranjem tistih, ki so najbolj in v največjem obsegu 
prizadeli javne površine z izgradnjo svoje infrastrukture.

Všeč mu je, da je mestni svet enoten ne glede na strankarsko pripa- 
dnost (vsi občinski sveti tega ne doživljajo); v razpravi se krešejo mne- 
nja, tudi kakšna težka beseda pade, ampak konec koncev mestni svet 
dela za dobrobit vseh. Tudi občanke in občani Murske Sobote — ne 
glede na to, kateri opciji pripadajo, ne samo politično, tudi sicer -  so 
tisti elementi kakovosti bivanja, zaradi katerih so vsi svetniki enaki. 
Murska Sobota je eno od partnerskih mest Maribora, ki bo v letu 
2012 evropska prestolnica kulture. O tem že nekaj časa ni bilo nič 
slišati. Kako tečejo dela, nas čas ne bo prehitel?

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Za sodelovanje v projektu M aribor — evropska prestolnica kulture je  
župan pooblastil osebo, ki projekt koordinira, usklajuje pa tudi delo 
z občinskimi društvi s področja kulture, zavodi itn. Seznanjen je, da 
kulturna društva in ustanove ne prispevajo vsebinskih programov, ki 
bi naj bili zajeti v predstavitvi občine; pojasnil j e  tudi, da v projektu 
ne morejo sodelovati samo infrastrukturni objekti, torej le investicije v 
zgradbe, ampak tudi vsebinski programi. Nekaj pobud je  bilo podanih: 
recimo moderni ples, Pokrajinski muzej je  podal določene pobude. A 
to ni dovolj. Potrebujemo še kaj s področja literature, s področja slikar- 
ske dejavnosti. Zupan bo v kratkem imenoval delovno telo, katerega 
predsednik bo projekt vodil in usklajeval načrtno. Trenutno nekoliko 
šepa komunikacija z Mestno občino Maribor, kjer so zamenjali vodje 
projekta. Kot prim er je  navedel, da je  Mestna občina Murska Sobota 
predlagala program »Soboška harmonija«, ki so ga vključili v program 
kot »Sobotna harmonija«. M ariborski mestni občini bodo posredovali 
protest proti sedanjemu načinu komunikacije.

Kako je z iniciativo peš cone od Zvezde do Diane?

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

V načrtih cestnega prometa v Mestni občini Murska Sobota bi naj bil 
na delu Slovenske ulice od Zvezde do Ulice arhitekta Novaka najprej 
enosmerni promet. Tu pa je  treba rešiti problem dostopa do parkirišča 
za blagovnico, ki je  last stanovalcev — etažnih lastnikov, k i lahko do 
parkirišča dostopajo le tako, da krožijo okrog blagovnice. Zainteresirani 
investitorji so že podali predlog za spremembo zazidalnega načrta za 
ožje mestno središče, o čemer bo mestni svet razpravljal. Ob spremembi 
tega prostorskega akta, bivšega zazidalnega načrta za ožje mestno sredi-
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šče, je  treba vključiti dostop do parkirišča za stanovalce nad blagovnico 
(takoj za Zvezdo).

dr. Andrej HORVAT

Zupan je omenil, da za ureditev Fazanerije iščejo 
novega investitorja. V  letu 2006 so bile nekatere 
stvari omenjene, tudi obljubljene. Takrat je padla 
odločitev, da bi v projekt vstopili v skladu z novim 
Zakonom o javno-zasebnem partnerstvu. Če je

investitor od projekta odstopil, ga zanima, zakaj je odstopil. Ali je res 
razlog v tem, da v tem času enostavno ni mogoče pripraviti gradbenih 
dovoljenj in zaradi tega odpade možnost kandidiranja za evropska 
sredstva? Ali že imamo potencialnega investitorja za ta projekt ali pa 
bomo novega iskali naslednji dve, mogoče tri leta?

Odgovor je  podal župan Anton STIHEC:

Bivšega ponudnika projekt Fazanerija več ne zanima. Zaradi tega, 
in nove zakonodaje, bo razpis ponovljen. Občina pripravlja projekt 
geotermalne elektrarne v kom binaciji z visokošolskim izobraževal- 
nim središčem, kjer bo kandidirala za evropska sredstva. Območje 
Fazanerije bo vključeno v ta projekt. Na ponovljen razpis pa se lahko 
prijavi tudi bivši ponudnik.

Dobra novica je, da je rojenih več otrok. V murskosoboškem vrtcu, ki 
zajema enote v Murski Soboti, Krogu, Bakovcih, Rakičanu in Pušči, 
ni več prostora. Trenutno poteka vpis novincev in, po pričevanju 
ravnateljice Bernardke Marič, je že zdaj vpis glede na prostorske 
zmogljivosti prevelik. Poleg tega, da ne vedo, kako reševati prostorsko 
stisko zaradi velikega števila novincev, ostaja v oddelku v Ulici Stefana 
Kovača še problem Valijeve vile, ki je lastnikom, fizičnim osebam, 
bila vrnjena v denacionalizacijskem postopku. Mestna občina Murska 
Sobota lastnikom sedaj plačuje najemnino za potrebe vrtca. Ni znano, 
kakšna bo v septembru usoda teh prostorov. Kam z otroki zadnjega 
starostnega obdobja, ki so trenutno v Valijevi vili, da bi delo lahko 
potekalo nemoteno in v skladu s standardi? Tam so štiri skupine otrok, 
skupaj jih je okrog 92. Kam z novinci? Ali se Mestna občina Murska 
Sobota kot ustanoviteljica zaveda te problematike, ki bo nastopila 
septembra? Sam je pripravil rešitve, ki jih je pisno oddal županu.

Odgovor je  podal župan Anton STIHEC:

Pisni predlogi vsebujejo tisto, o čemer se občina z vodstvom Vrtca že 
pogovarja. Občina se problem atike zaveda. V denacionalizacijskem  
postopku je  polovica Valijeve vile že vrnjena, vloženi so zahtevki za 
odškodnino. Občina najemnine za prostore v Valijevi ne plačuje, od- 
ločiti pa se je  treba, ali jo  bomo sploh plačevali. V Valijevi vili j e  danes 
nekaj oddelkov vrtca s prostori za vzgojitelje, za katere je  treba najti 
druge prostore. Občina razmišlja, da bi objekt vrtca in prostore za 
Osnovno šolo II na Prešernovi ulici usposobili tako, da bi bili primerni 
za preselitev vrtca iz Valijeve vile, pri Osnovni šoli I I  pa bi v prizidku  
zagotovili prostore za šolo. Objekt na Prešernovi ulici bi tako v celoti 
namenili potrebam vrtca. Za Valijevo vilo so že vloženi veliki denarni 
zahtevki, ne samo za najemnino, tudi za povračilo stroškov, ker de- 
nacionalizacijski upravičenci niso mogli koristiti tega objekta. Gre za 
stotine tisoč evrov. Poleg tega občina nima sredstev, da bi od lastnika 
objekt odkupila. V prihodnosti j e  treba razmišljati o gradnji novega 
vrtca ali prizidku k obstoječim prostorom, saj se veča število otrok; to 
pa je  spet povezano z večjimi finančnim i sredstvi. Na mestno občino 
prihajajo finančni zahtevki glede denacionalizacije, oz. izvršljivih 
sodb, v višini nekaj sto tisoč evrov.

Elizabeta ROŽMAN
V zvezi s škodo, ki so jo povzročili vandali na 
murskosoboškem pokopališču, je dala pobudo: 
zastopniki zavarovalnic naj ljudem povedo, da 
lahko glede na vrednost zavarujejo tudi spome- 
nike. Ljudje tega do sedaj niso vedeli, zato večini

lastnikov poškodovanih spomenikov škoda ne bo povrnjena. Sami 
bodo morali popraviti spomenike, saj jim Komunala ne more po- 
vrniti škode, storilcev pa tako ali tako ne bodo našli nikoli, ali pa 
bodo mladoletni.
Občanka sprašuje, na koga se naj obrne, ker ima po opravljeni sanaciji 
pločnika ob hiši po polaganju kablov ob deževju v garaži vodo, prej 
pa tega ni bilo.

Odgovor je  podal župan Anton STIHEC:

Zaradi nestrokovne sanacije pločnika se naj gospa obrne na občinsko 
upravo, ki bo opravila ogled in obvestila izvajalca, da problem odpravi 
(g. Rola). Bolj natančen odgovor ni možen, saj ni znano, za kateri 
pločnik gre in kdo je  bil izvajalec. Občina kot naročnik del od izvajalca 
zahteva garancije; če nepravilno izvedena dela niso popravljena, lahko 
občina dane garancije unovči.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospodarske 
javne službe:

V zvezi z opravljeno sanacijo pločnika po položitvi vodov ob hiši v 
Cankarjevi ulici bo opravljen ogled na kraju samem, kjer bodo ugoto- 
vili, kdo je  dela izvajal, in ustreznost izvedenih del. Sledil do ustrezen 
ukrep mestne uprave.

Na zelo prometni Slomškovi ulici, od Diane do križišča (tam so 
avtobusna postaja, postajališče za taksi, ozek pločnik, visoki robovi 
na pločnikih, modra cona), je asfalt precej poškodovan. Na tej ulici 
se nahaja tudi Ljudska univerza, kamor veliko otrok hodi na različne 
tečaje, starejši pa v popoldanskem času na različna izobraževanja. 
Potreben je premislek o tem, kako urediti ta prometni zamašek, da 
bo zagotovljena varnost.

Odgovor je  podal župan Anton STIHEC:

Preplastitev Slomškove ulice je  bila načrtovana. V sklopu novega pro- 
storskega akta, k ije  že javno razgrnjen, je  pri D iani oz. sodišču pred- 
videno krožišče. V kratkem bosta sledili javna razprava ter nato še 
obravnava akta v mestnem svetu. Glede na to, da bo spremenjen tudi 
zazidalni načrt za ožje mestno središče, bo tam predvidena končna 
podoba problematične Slomškove ulice.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospodarske 
javne službe:

Del Slomškove ulice je  v letošnjem proračunu predviden za preplastitev, 
in sicer del izven območij obdelave predvidenih krožišč. Predvidena 
preplastitev bo tako izvedena v območju, kjer so spremembe cestišča naj- 
večje, oziroma tam, kjer to ne bo v nasprotju s predvidenimi ureditvami 
Slomškove ulice, za katere je  že izdelana projektna dokumentacija.

Sobočanka iz Ciril Metodove ulice je postavila vprašanje, kdaj bo tudi 
ta del povezoval Sobočanec za BTC. Od zdravstvenega doma vozi
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avtobus le za Rakičan; če pa hočejo v BTC, morajo v središče mesta 
in potem na Sobočanca.

Odgovor je  podal župan Anton Š TIHEC:

Sobočanec I  vozi od jugozahoda proti severovzhodu, drugi avtobus 
p a  vozi od Maximusa in mimo zdravstvenega doma do Rakičana. 
Vožnja z obema je  danes zastonj. V proračunu so predvidena sredstva 
za uvedbo tretjega, Sobočanca I I  ali pa tudi Sobočanca III. Proge so 
organizirane tako, da niso krožne, am pak avtobus pelje v eno smer in 
nazaj. Če avtobus ne pelje mimo točno določenega mesta, je  p ač treba 
nekje prestopiti.

Glede na razširjeno mnenje naj bi Soboške novine izhajale vsak me- 
sec, tudi sama si to želi. V  današnjem času so Soboške novine, poleg 
brezplačnega časopisa Zurnal, mnogim edino branje. Med občani 
bi lahko z anketo poizvedeli, kaj je v Soboških novinah dobro in kaj 
ni. Zmotilo jo je mnenje v članku v Večeru, da bo ob izbiri novega 
urednika Soboških novin burna razprava. Saj se še sploh ne ve, kdo 
se bo prijavil na razpis.

Odgovor je  podal župan Anton Š TIHEC:

Tudi župan si želi, da bi Soboške novine izhajale vsak mesec. N ikoli 
se ni strinjal, da bi se število izvodov Soboških novin zmanjšalo, saj 
Novine občane seznanjajo z  dogajanjem v občini. Novega urednika 
bo imenoval mestni svet. Prejšnji urednik ni b il izbran na podlagi 

javnega razpisa, ampak ga je  mestni svet imenoval na predlog Komisije 
za mandatna vprašanja, volitve in imenovanja. Sedanji odgovorni 
urednici mandat izteče 21. aprila.

Zakaj so bila podrta drevesa v Stari ulici, ali bo tam novo parkirišče 
za avtomobile?

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Zakaj so bila podrta drevesa v Stari ulici, župan ne ve. Občinska upra- 
va bo preverila, kdo in zakaj je  podrl drevesa, ter ustrezno ukrepala.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospodarske 
javne službe:

Drevesa v Stari ulici so bila tako razrasla, da so motila tamkajšnje 
stanovalce. Ker so drevesa rasla na zemljišču, katerega dejanski lastniki 
sv etažni lastniki bloka, ki mu zemljišče pripada, so drevesa na podlagi 
predhodnega ogleda z upravnikom objekta odstranili etažni lastniki.

Lepo bi bilo, ko bi na Ulici Stefana Kovača proti Maximusu na levi 
strani postavili klopi, kjer bi si starejši občani, ki gredo iz mesta, lahko 
odpočili. Zadoščali bi dve klopi.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Zupan je  občinski upravi že naročil, da poskrbi za postavitev klopi 
na Ulici Stefana Kovača. Klopi bodo postavile ali Mestne četrti ali 
neposredno občinska uprava.

Odgovor Oddelka za infrastrukturo, okolje in prostor ter gospodarske 
javne službe:

Klopi bodo nameščene v najkrajšem možnem času. Trenutno poteka 
izbor klopi v Mestnih četrtih, nakar bo izbran najugodnejši ponudnik

ter izvedena postavitev.

mag. Nataša HORVAT
Kako je z označbami za regijsko središče Mursko 
Soboto na avtocesti, oz. hitri cesti, iz mariborske 
strani proti Murski Soboti? Povsod je le napis 
Lendava. Ob izvozu za Mursko Soboto je napis 
za Mursko Soboto in počivališče napisan zelo

skupaj, tako da marsikdo odpelje mimo v prepričanju, da je izvoz 
za Mursko Soboto nekje drugje. Smer za središče Murske Sobote bi 
lahko bila označena pregledneje, saj se tisti, ki prvič pridejo v mesto, 
znajdejo sredi Tomšičevega naselja ali se odpeljejo v Bakovce ali kam 
drugam. Murska Sobota si kot regijsko središče ustrezne označbe 
vsekakor zasluži.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Glede označb na izvozu z avtoceste je  župan že opravil sestanka z 
direktorjem DARSA, ki ga je  napotil na izpostavo DARSA v Murski 
Soboti, in z direktorjem Direkcije RS za ceste. V dopisu DARSU in 
ministrstvu občina zahteva, da od M aribora dalje ustrezno uredijo 
oznake za Mursko Soboto, ki kot regijsko središče ni ustrezno označena. 
Glede označb v mestu je  občinska uprava pripravila predlog postavitve 
posameznih tabel, ki ga sedaj usklajuje z DARSOM in Direkcijo RS 
sta ceste. Poleg označb vseh javnih objektov v mestu je  izdelan elaborat 
o vsebini in videzu teh tabel, točno so tudi določena mesta postavitev. 
Na občinski upravi si je  ta obsežen elaborat možno ogledati.

mag. Robert CELEC
Strinjal se je s predgovornico in dodal, da je ne 
samo Murska Sobota, ampak Slovenija ena izmed 
držav, ki so s tablami slabše označene. Druga stvar 
pa je, kolikšno odgovornost za to nosi mestna 
občina.

Gostinski obrat Pajdaš je lokal oz. samopostrežni bife s prijazno 
postrežbo in znamenitimi hamburgerji, ki so res nekaj posebnega. 
Menil je, da je dokaj nekorektno, da imajo trije gostinski obrati s 
podobno dejavnostjo v isti ulici tri različne odpiralne čase. Ravno 
gostinski obrat Pajdaš je v nekoliko slabšem položaju. Mestna uprava 
bi morala še enkrat premisliti in v skladu s pravilnikom o odpiralnem 
času, ki je bil sprejet v lanskem letu, temu gostinskemu lokalu v po- 
letnih mesecih in ob vikendih dovoliti eno uro daljši odpiralni čas, 
do 1. ure zjutraj, obvezno ob pogoju, da bo zagotovljen javni red in 
mir ter da pred lokalom ne bo hrupa.

Odgovor glede obratovalnega časa gostinskega obrata Pajdaš je  podal 
direktor mestne uprave Bojan Petrijan: Ko je  bila dejavnost tega go- 
stinskega obrata prestavljena, bi bilo treba oddati vlogo za obratovalni 
čas. Z al vloga ni bila vložena; v tem času p a  je  prihajalo do kršitev. 
Gostinski obrat je  obratoval do 3. ure. Na občino je  bilo naslovljenih 
več pripomb. Lastnika gostinskega obrata smo pozvali, da odda vlogo 
za obratovalni čas. Mestna uprava je  pri tem dolžna spoštovati zakono- 
dajo. Lani je  b il sprejet nov pravilnik, ki uradni osebi jasneje omogoča, 
da odloči o obratovalnem času. Z  odločbo je  bil obratovalni čas določen 
do 24. ure. Za podaljšani delovni čas bi lastnik moral pridobiti soglasje 
stanovalcev v neposredni bližini.

Zupan Anton Štihec je  dodal, da se na spletni aplikaciji Pomoč občanom
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MESTNI SVET

posamezniki pritožujejo glede letnega vrta, ki si ga ta gospod lasti na 
javn i površini, ne da bi od občinske uprave pridobil ustrezno odločbo. 
Tudi za lastnika tega lokala veljajo predpisi. Zaradi peticije stanovalcev 
Kocljeve ulice, ki se pritožujejo nad obratovalnim časom tega lokala in 
hrupom, je  zadevo treba drugače in tenkočutno reševati.

Dezider ŠOOŠ
Povedal je, da so občani Kocljeve ulice pred izdajo 
odločbe zbrali peticijo proti odpiralnemu času 
gostinskega obrata Pajdaš, ki bi bil daljši od 24. 
ure. Ta gostinski lokal je bil odprt ponoči do 2., 
3. ure, zaradi velikega hrupa pred lokalom pa

občani v bližini niso mogli spati.

mag. Robert CELEC
Pojasnil je, da za peticijo stanovalcev Kocljeve ulice ni vedel. Kljub 
temu se mu ne zdi pošteno, da so nekateri lokali na Kocljevi ulici 
odprti, drugi pa ne.

T erez ija  G R U Š K O V N J A K  B R A TIN A  
Na seji odbora za družbene dejavnosti je bilo 
postavljeno vprašanje, kaj bo letos z letnim ko- 
pališčem v Murski Soboti. Kopališče je namreč 
prej v sramoto kot ponos. Bo kopališče sanirano 
oz. do take mere usposobljeno, da ga bo letos

možno koristiti?

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

O tem je  včeraj tekla razprava na seji nadzornega sveta Komunale. Ker 
razpis še ni objavljen, nov strateški partner za Fazanerijo do kopalne 
sezone ne bo znan. Razprava je  potekala v smeri, da bi letos to kopališče 
še obratovalo, a z ustreznimi potrebnim i popravki sedanjega stanja.

Na odboru je tekla razprava tudi o prostorih za delovanje ljubiteljskih 
društev. Tem bi naj zagotovili prostore v izpraznjeni ekonomski šoli. 
Tem društvom je treba zagotoviti prostor. Društva namreč pridobijo 
le minimalna sredstva za obstoj, materialne stroške in druge tekoče 
stroške, nimajo pa denarja za plačevanje najemnin. Odbor zanima, 
ali se na tem kai dela.

Odgovor je  podal župan Anton ŠTIHEC:

Tudi na župana se večkrat obrnejo predsedniki ali predstavniki društev, 
ki želijo prostore za delovanje društev. Vsako leto je  objavljen javni 
razpis za dodelitev sredstev iz občinskega proračuna za področje kul- 
ture, sociale, športa in mladine, na katerega se društva lahko prijavijo 
s projekti. Torej društva nekaj sredstev iz občinskega proračuna lahko 
pridobijo. Mestna občina nima prostorov, ki bi jih  lahko društvom dala 
v koriščenje. Ena od možnosti za pridobitev prostorov je  stari dijaški 
dom, bivši salezijanski dom, a zadeva še ni dokončana. Predvideno 
j e  bilo, da bi tam bili prostori Fakultete za turizem, nekaj prostorov 
pa bi namenili delovanju društev. Druga možnost je , da bi od države 
dobili del stare ekonomske šole, pri knjigarni, o čemer j e  že govoril. Ti 
prostori so form alno last države, am pak na tem delu je kot lastnik bila 
knjižena mestna občina. Mestna občina si bo prizadevala pridobiti te 
prostore, dokler pa to ne bo možno pravnoformalno, župan teh prostorov 
društvom ne upa predati.

T I L IA

KEOR
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K a r l  E r j a v e c  p o m u r s k e m u

v o d o v o d u  vlil n o v o  u p a n j e Karlo Vrataric

Mursko Soboto sta 8. aprila v sklo- 

pu 19. izredne seje Sveta pomurske 

razvojne regije obiskala m inister za 

okolje in prostor Karl Erjavec in m ini- 

strica za lokalno samoupravo in regi- 

onalno politiko mag. Zlata Ploštajner. 

Pogovarjali so se o stanju in potrebnih 

ukrepih za uresničitev projekta uredi- 

tve pomurske vodooskrbe.

Na podlagi sprejetega sklepa 
predsedstva Sveta pomurske ra- 
zvojne regije s februarske seje sta 
Ministrstvo za okolje in prostor 
ter vladna Služba za lokalno sa- 
moupravo in regionalno politiko 
uskladila termin za skupno sreča- 
nje s pomurskimi župani. Glavni 
cilj srečanja je bila obravnava 
stanja in potrebnih ukrepov za 
uresničitev najpomembnejšega 
in najbolj perečega pomurskega 
projekta — izgradnje in obrato- 
vanja ter skupnega upravljanja 
regionalnega sistema oskrbe pre- 
bivalstva s pitno vodo. Prvič je 
o pomurskem vodovodu beseda 
tekla že leta 2003, dve leti po- 
zneje, natančneje 21. januarja 
2005, pa je bila za regionalni sis- 
tema oskrbe prebivalstva s pitno 
vodo podpisana prva pogodba. 
19. izredne seje Sveta pomurske 
razvojne regije sta se udeležila 
tudi Karl Erjavec in mag. Zlata 
Ploštajner, uvodne minute pa so 
pripadle direktorici Direktorata 
za evropske zadeve in investici- 
je mag. Bernardi Podlipnik, ki 
je povzela dosedanje aktivnosti 
v sklopu projekta pomurskega 
vodovoda.
Prva pogodba za regionalni sis- 
tem oskrbe prebivalstva s pitno 
vodo je bila podpisana 21. janu- 
arja 2005, ko je vrednost projekta 
bila ocenjena na le 30 milijonov

evrov, investicijski znesek pa dan- 
danes znaša 100 milijonov evrov. 
Pomurske občine naj bi k skupni 
vrednosti projekta prispevale 10 
odstotkov sredstev, preostali de- 
lež pa naj bi zagotovila država iz 
proračuna in evropskih sredstev. 
Ob koncu leta 2007 je bil skle- 
njen dogovor, da bo pomurski 
vodovod funkcionalno razdeljen 
na tri podsisteme, za vsak pod- 
sistem pa bodo vloge za črpanje 
kohezijskih sredstev pripravili 
posebej. Pri tem vsi podsistemi 
niso enako uspešni, saj so občine 
z desnega brega Mure vlogo od- 
dale že v začetku letošnjega leta, 
občine v podsistemu B, ki ga 
sestavljajo občine z lendavskega 
konca, bodo to storile do konca 
maja, goričke občine pa potrebno 
dokumentacijo še pripravljajo. 
Besedo na seji so najprej dobili 
koordinatorji podsistemov, nato 
pa še posamezni župani. Sprejeli 
so tri zaključke: od države zah- 
tevajo podpise novih pogodb 
oziroma aneksov, da se ustvari 
pravna osnova, vzpostavili bodo 
mesečno spremljanje projekta in 
skupaj rušili ovire pri projektu. 
Minister za okolje in prostor Karl 
Erjavec meni, da projekt v prete- 
klosti očitno ni bil dobro voden. 
»Ne verjamem pa, da je krivda 
izključno na strani ministrstva. 
Začeti moramo znova. Projekt 
je prednosten, kar dokazuje tudi

hiter odziv na vabilo pomurskih 
županov,« je povedal Erjavec in 
dodal, da v preteklosti vsi očitno 
niso »dihali za projekt«. Okoljski 
minister je še poudaril, da je tre- 
ba pohiteti in dodobra izkoristiti 
sredstva iz finančne perspektive 
2 007-2013 . Ministrica za lokal- 
no samoupravo in regionalno 
politiko mag. Zlata Ploštajner 
je povedala, da ni dvomov, da je 
projekt prednosten tudi na ko- 
hezijskem skladu. Opozorila je 
še, da časa ni več veliko ter da je 
treba pohiteti pri dokumentaciji 
in pripravi vlog. Nujno pa naj bi 
bilo tudi boljše sodelovanje treh 
koordinatorjev podsistemov.
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AKTUALNO

T r i d e s e t  let p o b r a t e n j a

z  I n g o l s t a d t o m Vida Lukač

Mestna občina M urska Sobota in 

mesto Ingolstadt na Bavarskem le- 

tos praznujeta 30. obletnico pobra- 

tenja. Ob tej priložnosti je delegacija 

Mestne občine Murska Sobota, ki jo 

je zaradi bolezni župana vodil podžu- 

pan Dezider Šooš, sestavljali pa so jo 

direktor mestne uprave Bojan Petrijan 

ter šest predstavnikov mestnega sve- 

ta, obiskala pobrateno mesto.

Na slovesnosti sta spregovorila 
nadžupan mesta Ingolstadt dr. 
Alfred Lehmann ter bivši dolgo- 
letni župan Peter Schnell, ki je 
30. 3. 1979 skupaj s takratnim 
predsednikom Skupščine občine 
Murska Sobota Karlom Sukičem 
podpisal listino o pobratenju.
V  imenu Mestne občine Murska 
Sobota sta se za dolgoletno pri- 
jateljstvo zahvalila podžupan 
Dezider Sooš in direktor mestne 
uprave Bojan Petrijan. Slovesnega 
večera sta se udeležila tudi gene- 
ralni konzul Republike Slovenije

v Miinchnu Alfred Killer in kon- 
zulka Marjana Prvinšek Bokal, ki 
sta ob jubileju čestitala predstav- 
nikom obeh mest.
Praznovanje 30-letnice je bilo, 
tako kot ob podpisu partner- 
stva leta 1979, obeleženo v času 
sejma M IBA (Mittelbayerische 
Ausstellung), ki šteje za eno naj- 
večjih sejemskih prireditev v tej 
regiji in ga je v petek, 19. marca, 
slovesno odprla ministrica dežele 
Bavarske Christine Haderthauer. 
Na sejmu se je že tradicionalno 
predstavilo vseh devet pobrate-

nih mest mesta Ingolstadt. Poleg 
Murske Sobote so to še Carrara 
(Italija), Grasse (Francija), 
Gyor (Madžarska), Kirkcaldy 
(Škotska), Kragujevac (Srbija), 
M anisa (Turčija), Moskva 
(Rusija) in Opole (Poljska). 
Murska Sobota se je na sejmu 
predstavila v sodelovanju s pod- 
jetji Terme 3000, Hotel Diana, 
Radenska in Radgonske gorice. 
Slednje so za praznovanje prispe- 
vale radgonsko penino, s katero 
so na slavnostni večerji ob okro- 
glem jubileju nazdravili predstav- 
niki vseh pobratenih mest. 
Mestna občina Murska Sobota je 
ob tej priložnosti v Ingolstadt po- 
vabila glasbeno skupino Langa, 
ki je popestrila dogajanje ob sami 
uradni otvoritvi sejma. Langa je 
nastopila tudi na uradnem spre- 
jemu mesta Ingolstadt za po- 
bratena mesta in z mednarodno 
obarvanim programom navdušila 
predstavnike vseh delegacij.

Fotografije: VValter 
Schneeweiss
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AKTUALNO

 

Ž u p a n  Š t i h e c  p r e d s t a v i l

a k t u a l n e  p r o j e k t e

Konec marca je v županovem uradu 

na sedežu mestne občine župan Anton 

Štihec s sodelavci na tako imenovani 

»kavi z županom« predstavil trenutne 

aktivnosti: obvoznice, prostorske akte 

in načrtovani Hofer 2.

Najprej je župan Štihec spre- 
govoril o oddaji del za izdelavo 
projektne dokumentacije za del 
vzhodne obvoznice za področje 
med Tomšičevim naseljem in 
območjem Plese. Projektno do- 
kumentacijo v vrednosti 326 ti- 
soč evrov bo izdelala mariborska 
družba Lineal, rok za izvedbo pa 
je dva meseca. Sledila bosta par- 
celacija in odkup zemljišč, delno 
v letošnjem letu in delno v pri- 
hodnjem letu, ko bi lahko pričeli 
tudi s samo izvedbo. Ta del inve-

sticije bo financiran s strani dr- 
žave, ki je v rebalansu proračuna 
za ta namen odobrila 7 milijonov 
evrov. Na Ministrstvu za promet 
je v pripravi sporazum, po ka- 
terem bo mestna občina morala 
sofinancirati 150 tisoč evrov. Za 
ostali del vzhodne obvoznice od 
območja Plese do Carde je v za- 
ključnem delu občinski podrobni 
prostorski načrt skupaj s presojo 
vplivov na okolje, v kratkem bo 
tudi razgrnitev.
D okum entacijo za zahodno 
obvoznico pripravlja država v 
sodelovanju s potencialnimi za- 
sebnimi investitorji, do sedaj je 
bil izdelan idejni načrt. Šlo bo za 
povezavo dveh regionalnih cest. 
Murskosoboška občina je objavi- 
la javni razpis za izbiro izvajalca 
del za rekonstrukcijo stare kinod- 
vorane v večnamensko dvorano. 
Javni razpis bo trajal do sredine 
meseca maja, pogodba z izbranim 
ponudnikom naj bi bila sklenje- 
na predvidoma do 10. junija, rok 
za izvedbo pa naj bi trajal okoli 
enajst mesecev. Vrednost investi- 
cije je skoraj štiri milijone evrov,

od tega prihaja delež v višini 1,7 
milijona evrov z naslova neposre- 
dnih regionalnih spodbud.
V  kratkem bo izveden drugi del 
urbanističnih delavnic za obmo- 
čje Lendavska -  sever, kjer bo pet 
skupin strokovnjakov širši jav- 
nosti predstavilo idejne zasnove 
razvoja tega območja, javnost 
pa bo na zasnove lahko podala 
svoje pripombe in predloge. V  
sprejemanju je načrt za novi tr- 
govski center Mercator -  javna 
razgrnitev je trajala do 6. aprila, 
prav tako pa je bil sprejet sklep 
o začetku izdelave občinskega 
podrobnega prostorskega načrta 
za novo vojašnico na območju 
Berek. Pričeli so tudi s pogovori 
z investitorjem, ki želi na obmo- 
čju med obstoječo obvoznico in 
Agroservisom graditi tako ime- 
novani Hofer 2. Trenutno pote- 
kajo pogovori o komunalni ure- 
ditvi območja in sofinanciranju 
nadaljevanja kolesarske steze od 
Kroške ulice, ki še manjka.

Z a č e t e k  š i r i t v e  a v t o c e s t n e g a

p o s t a j a l i š č a  š e  n e z n a n Karlo Vrataric

Stanje na avtocestnem počivali- 
šču Murska Sobota ostaja nespre- 
menjeno. Počivališče ostaja za- 
parkirano s številnimi tovornimi 
vozili, glede napovedane širitve

postajališča pa še zmeraj ni nič 
novega. Vlada mora najprej po- 
trditi letni plan razvoja in obna- 
vljanja avtocest za leto 2009.
Že konec lanskega leta so z

Družbe za avtoceste v Republiki 
Sloveniji sporočili, da so projek- 
ti za širitev parkirišča za tovorna 
vozila na avtocestnem počivali- 
šču Murska Sobota že izdelani, 
sredstva v ta namen pa zagoto- 
vljena v letnem planu razvoja 
in obnavljanja avtocest za leto
2008, ki ga potrjujeta vlada in 
državni zbor. Za prvo fazo širi- 
tve — to je po 90 parkirnih mest 
na vsaki strani obojestranskega 
počivališča -  bodo sredstva zago- 
tovljena v letnem planu razvoja 
in obnavljanja avtocest za leto
2009.
Le-ta še vedno čaka na potrditev, 
zato ni znano, kdaj bodo s širitvi-

jo sploh začeli. »Delovni osnutek 
letnega plana za leto 2009, in si- 
cer kot gradivo za usklajevanje s 
prometnim ministrstvom, smo 
slednjemu že posredovali; sicer 
pa mora letni plan razvoja in ob- 
navljanja avtocest za posamezno 
leto na predlog prometnega mi- 
nistrstva najprej potrditi vlada, ki 
ga nato posreduje še v soglasje v 
državni zbor. Če bo letni plan za 
leto 2009 potrjen v doglednem 
času, bo avtocestno počivališče 
Murska Sobota še vedno možno 
zgraditi in predati v uporabo do 
konca letošnjega leta,« pojasnju- 
jejo na DARSU.
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AKTUALNO

N o v i  M e r k u r  s v o j a

v r a t a  o d p i r a  m a j a Karlo Vratarič

Trenutno v novem trgovskem centru 

Merkur v Murski Soboti, ki bo svoja 

vrata odprl v mesecu maju, že pote- 

kajo zaključna gradbena dela. Zaposlili 

bodo dvanajst delavcev, dve trgovini 

pa bodo zaprli.

Koncu se bliža gradnja novega 
trgovskega centra Merkur ob 
Markišavski ulici. »Dela potekajo 
po pričakovanjih, otvoritev bo 
v maju,« o poteku gradnje pra- 
vi Rok Istenič, predstavnik za 
odnose z javnostmi pri Skupini 
Merkur, ki ima v Murski Soboti

dve svoji trgovini, in sicer Merkur 
dom in Merkur mojster, ki pa ju 
bodo ob odprtju novega centra 
zaprli. »Merkurjev cilj je vse iz- 
delke ponujati na enem mestu, 
zato bomo ponudbo združili v 
novem centru, kar pomeni, da 
na dveh starih lokacijah ne bomo 
več prisotni. Kdo bo kasneje za- 
sedel te prostore, še ne vemo,« 
pojasnjuje Istenič.
Zaposleni v obeh trgovinah bodo 
obdržali svoja delovna mesta, na 
novo pa so zaposlili dvanajst 
delavcev, ki so že na izobraže- 
vanju. Trenutno poteka tudi re- 
konstrukcija Markišavske ceste 
-  pogoj murskosoboškega me- 
stnega sveta ob soglasju k izvedbi 
projekta, zato mora Merkur kot 
investitor sofinancirati prenovo 
te državne ceste. »Skladno s skle- 
pi mestnega sveta bomo sofinan- 
cirali rekonstrukcijo Markišavske 
ceste v delu, kjer bo nov uvoz

k Merkurjevemu centru,« po- 
jasnjuje Istenič. V  proračunu 
Mestne občine Murska Sobota za 
leti 2009 in 2010 pa je predvide- 
na tudi gradnja krožnega križišča 
med Markišavsko, Lendavsko in 
Noršinsko ulico, ki ga bo prav 
tako moral sofinancirati Merkur, 
trenutno pa se pri tem projek- 
tu vršita odmera zemljišča in 
pridobivanje soglasij lastnikov 
zemljišč.
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AKTUALNO

N o v  š t u d i j  z d r a v s t v e n e

s t r o k e  t u d i  v  P o m u r j u ? T a n ja  Z r in s k i

V veliki sejni dvorani sta bila marca 

predstavljena visokošolska strokovna 

študijska programa zdravstvene nege 

in fizio terapije. Če bosta programa 

v Pomurju sprejeta, ju bodo izvaja- 

li v okviru visokošolskega zavoda 

Evropsko središče Maribor, ki je bilo 

kot akadem ska skupnost institucij 

in posameznikov v podonavski regi- 

ji ustanovljeno leta 2007 s podporo 

lokalnih skupnosti, gospodarstva in 

nacionalnih institucij. Prof. dr. Ludvik 

Toplak je na predstavitvi visokošolske- 

ga strokovnega študijskega programa 

povedal, da tudi Pomurje potrebuje 

sistem sko visokošolsko institucijo , 

saj zdravstveno področje v naših 

krajih izkazuje veliko potrebo po teh 

kadrih. Zanimanje bodočih študentov 

je veliko, program pa podpirajo tako 

predstavniki zdravstva kot tudi gospo- 

darstveniki. Za prihodnje študijsko leto 

2009/10 razpisujejo vpis v programa 

zdravstvene nege in fizioterapije. Na 

obeh področjih je po besedah prof. dr. 

Ludvika Toplaka in njegovih sodelav- 

cev »največji primanjkljaj v zdravstveni 

stroki«.

Z novima študijskima progra- 
moma bi tudi v Pomurju lahko 
potekalo spodbudno razvijanje 
raziskovanja na področju zdra- 
vstva in z njim povezanimi na- 
ravoslovnimi in družboslovnimi 
področji. Istočasno pa tudi spod- 
bujanje razvoja visokošolskih 
učiteljev/mentorjev, izpolnitev 
pogojev za prerast v fakulteto za 
zdravstvo, razvijanje študijskih 
programov s področja zdravstva 
in področij (naravoslovnih in 
družboslovnih), povezanih z 
zdravstvom, in razvijanje odlič- 
nosti v izobraževanju za reguliran 
poklic diplomirane medicinske 
sestre, diplomiranega zdravstve- 
nika ali fizioterapevta.

Kdo bo financiral študijska pro- 
grama, ostaja vprašanje 
Pomembnejši razlog razgovora 
je bil, kako pridobiti finančni 
strošek programov, možnosti 
pa sta samo dve: ali z državno 
koncesijo ali pa z dodelitvijo šti- 
pendij iz gospodarstva za bodoče 
študente. Oba programa bodo 
izvajali redno ali izredno, trajala 
pa bosta tri leta. Za eno leto iz- 
rednega študija bo treba odšteti 
3.400 evrov, možno pa bo plačilo 
na mesecev brez obresti. S 180 
kreditnimi točkami sta programa 
mednarodno primerljiva in bosta 
omogočala takojšnjo zaposlitev 
ali kasnejše nadaljevanje na ma- 
gistrskem študiju. Praktični del 
bi izvajali v vseh pomurskih zdra- 
vstvenih ustanovah, domovih za 
starejše in zdraviliščih. Povabilu 
na razpravo se je od vseh pomur- 
skih županov odzval le mursko- 
soboški župan Anton Stihec. 
Edini pomurski poslanec je na 
predstavitvi bil Miran Györek, 
ki je glede rednega študija oblju- 
bil pomoč pri posredovanju na 
Ministrstvu za visoko šolstvo. 
Po razpravi so sprejeli zaključke, 
da ocenjujejo, da ustanovitev 
Visoke šole za zdravstveno nego 
in fizioterapijo izpopolnjuje veli-

ko vrzel v regiji na področju viso- 
kega šolstva, približuje možnosti 
izobraževanja ter je pomembna 
za razvoj stroke in dvig kakovosti 
bivanja v regiji. Ker gre za defi- 
citarne poklice v vsej Sloveniji, 
ima ustanovitev institucije širši 
vseslovenski značaj, za Pomurje 
pa je pomembna zlasti v pogo- 
jih ukinjanja delovno intenziv- 
ne industrije ter ponuja izjemno 
priložnost gospodarske prenove 
v regiji, zlasti v povezavi s tu- 
rizmom in storitvenimi dejav- 
nostmi, predvsem z zdravilišči. 
Izražen je bil tudi interes, da se 
programa zdravstvene nege in 
fizioterapije trajno ustanovita v 
regiji z namenom, da bi razvili 
učiteljski kader, v prvi fazi tudi 
strokovne sodelavce, dolgoročno 
pa pedagoge in raziskovalce ter 
da bi visokošolske programe nad- 
gradili z naslednjo stopnjo na po- 
dročju zdravstvenih in socialnih

storitev. Visoka šola naj bi poleg 
izrednega izvajala tudi redni štu- 
dij ter z uporabo sodobne teh- 
nologije v okviru izvedljivosti še 
študij na daljavo, ki bi svoje zna- 
nje in izkušnje iz regije omogočil 
mnogim. Lokalnim skupnostim, 
gospodarstvu ter zavodom, kjer 
se bodo izvajali praktične vaje, 
predlagajo, da ponudijo svoje 
kapacitete — prostorske ter dru- 
go infrastrukturo -  za praktično 
izobraževanje oz. omogočijo iz- 
obraževanje potrebnim strokov- 
nim sodelavcem ter štipendije ali 
druge vzpodbude. Tudi od vlade, 
posebej Ministrstva za visoko šol- 
stvo, znanost in tehnologijo, je 
zaželeno, da ponovno definirajo 
kriterije koncesijskega financira- 
nja izobraževalnih programov ter 
novim, deficitarnim, zaposljivim 
študijskim programom v podra- 
zviti regiji podelijo koncesijo za 
redni študij v regiji.
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AKTUALNO

K j e  b o

n o v i  u p r a v n i  c e n t e r ? Karlo Vrataric

Medtem ko Ministrstvo za javno upra- 

vo želi novi upravni center v Murski 

Soboti zgraditi na lokaciji stare eko- 

nomske šole, ki bi jo v ta namen mo- 

rali porušiti, si Mestna občina Murska 

Sobota že dve leti in pol prizadeva 

ministrstvo prepričati, da bi bil upravni 

center v načrtovani poslovno-parkirni 

hiši na Kocljevi ulici.

Ministrstvo za javno upravo namerava 

porušiti staro ekonomsko šolo in na 

tem mestu zgraditi 4000 kvadratnih 

metrov velik upravni center za mur- 

skosoboško upravno enoto, vse in- 

špekcijske službe in geodetsko upra- 

vo. Že v letošnjem letu so rezervirana 

sredstva za odkup dela zemljišča, ki je 

v lasti mestne občine, ter za pripravo 

projektov. Dokončanje centra naj bi 

sledilo v letu 2013, investicija pa je 

ocenjena na 4,5 milijona evrov.

S tem pa niso zadovoljni na 
mestni občini, kjer si že od leta 
2005 prizadevajo doseči dogovor 
z ministrstvom o selitvi uprav- 
nih prostorov v poslovni del 
načrtovane poslovno-parkirne 
hiše na Kocljevi ulici. Po načr- 
tih uresničevanja vizije razvoja 
Mestne občine Murska Sobota 
iz decembra 2005 bi morala biti 
poslovno-parkirna hiša dokon- 
čana že ob koncu leta 2006, a je 
realnost precej drugačna. Sele v 
lanskem letu je namreč družba 
Sobota Center uspela odkupiti 
in urediti zemljišče, februarja pa 
je bila napovedana oddaja del 
izdelave projektne dokumen- 
tacije za pridobitev gradbenega 
dovoljenja, vendar se nič od tega 
še ni uresničilo. »Del za izdelavo 
projektne dokumentacije ni- 
smo oddali, ker se partnerja v 
družbi Sobota Center še dogo- 
varjata o namembnosti objekta, 
saj Ministrstvo za javno upravo 
ne pristaja na možnost, da bi v 
objektu ob Kocljevi ulici svoje 
prostore dobile upravna enota, 
inšpekcijske službe in geodetska 
služba,« pojasnjuje murskosobo- 
ški župan Anton Stihec.
Zakaj Ministrstvo za javno upra- 
vo meni,da je na mestu stare eko- 
nomske šole bolje zgraditi novo 
zgradbo? Pojasnjujejo, da je v 
prid novemu upravnemu cen-

tru na mestu stare ekonomske 
šole več argumentov. »Prostori 
so v lastništvu države, na raz- 
polago pa je dovolj poslovnih 
površin za vse državne organe v 
Murski Soboti, ki bi bili združe- 
ni na enem mestu. Lokacija je 
ustrezna, je v mestnem središču 
in v neposredni bližina sedanje 
upravne enote. Izvedba bi bila v 
primeru v primeru lastnega vo- 
denja investicije cenejša,« pravi- 
jo na Oddelku za investicije na 
Ministrstvu za javno upravo. Pri 
izvedbi projekta bi morali kupi- 
ti tudi del zemljišča, ki je v lasti 
murskosoboške mestne občine, 
skupni sestanek pa bo v kratkem. 
Zupan Stihec pravi, da je celoten 
projekt le želja ministrstva, ki je 
ministrstvo brez sodelovanja z 
mestno občino nikakor ne more 
izvesti.
»Ministrstvo za javno upravo dela 
račun brez krčmarja. Skrajno pa

je neodgovorno, da predstavniki 
Upravne enote Murska Sobota 
javno govorijo o novi lokaciji 
novega objekta upravne enote, 
ne da bi se o tem predhodno do- 
govorili z mestno občino. In to 
toliko bolj, ker jim  že vsaj dve 
leti in pol ponujamo lokacijo na 
Kocljevi ulici,« trdi Stihec.
»Kot v drugih krajih po Sloveniji, 
kjer se z lokalno skupnostjo do- 
govarjamo o podobnih proble- 
mih, tudi v Murski Soboti pri- 
čakujemo, da bomo skupaj našli 
ustrezno rešitev. Na sestanku 
želimo občino seznaniti o načr- 
tovani gradnji in se pogovoriti 
o vseh odprtih vprašanjih v tej 
zvezi,« pravijo na Ministrstvu za 
javno upravo.
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AKTUALNO

U r a d n i k i  v  M u r s k i  S o b o t i

p r e o b r e m e n j  e n i Karlo Vrataric

Na Upravni enoti Murska Sobota 
so zadovoljni z opravljenim de- 
lom v letu 2008, glavni težavi pa 
sta preobremenjenost zaposlenih 
in težki prostorski pogoji za delo. 
Vseeno delajo zelo uspešno, kar 
potrjuje anketa zadovoljstva 
strank, ki so njihove storitve 
ocenili z oceno 4,67.
»Z rezultati opravljenega dela 
v letu 2008, ki je v prvi vrsti 
rezultat naših javnih uslužben- 
cev, smo zadovoljni. K uspešni 
realizaciji letnega programa dela 
so pomemben delež prispevali 
tudi naši partnerji, med katere

v prvi vrsti štejemo ministrstva, 
druge organe državne uprave in 
organe lokalnih skupnosti,« pravi 
načelnik Upravne enote Murska 
Sobota Geza Farkaš. V zadnjih 
letih so ogromno truda z različ- 
nimi oblikami usposabljanj in 
prilagajanj zakonodaje z odpra- 
vljanjem administrativnih ovir 
vlagali v zadovoljstvo strank. To 
potrjuje zgodnja uvedba sistema 
kakovosti, dvakratna izvedba za 
samooceno po evropskem mode- 
lu CAF, sodelovali pa so tudi pri 
pilotskem projektu za priznanje 
Republike Slovenije za poslovno 
odličnost v javnem sektorju, kjer 
so leta 2006 med prvimi štiri- 
mi upravnimi enotami prejeli 
bronasto priznanje. Dobro delo 
potrjuje tudi anketa zadovoljstva 
strank, kjer je murskosoboška 
upravna enota dosegla oceno 
4,67 od možnih 5.
V  letu 2008 je upravna enota

svoje storitve ponudila okrog 
59 tisoč ljudem, s storitvami so 
pokrivali 12 lokalnih skupno- 
sti, še vedno pa deluje tudi 15 
krajevnih uradov, kar je največ 
uradov na eno upravno enoto v 
Sloveniji. Ob tem je Farkaš dejal, 
da bi bilo smiselno razmisliti o 
racionalizaciji in morebitni uki- 
nitvi kakšnega krajevnega urada, 
še zlasti v Puconcih in Moravskih 
Toplicah, kjer deluje več uradov. 
V  letu 2008 so vodili postopke 
za 20.415 upravnih zadev, kar je 
12 odstotkov manj kot leto prej, 
vseeno pa dva odstotka več od 
načrtovanega. Rešenost zadev je 
višja od 98 odstotkov, preostali 
delež pa predstavljajo zadeve, 
ki so bile vložene v mesecu de- 
cembru. Pri denacionalizacijskih 
postopkih so rešili 99,1 odstot- 
kov zadev, nerešeni ostajajo štirje 
primeri — dva lažja in dva večja 
primera.

Drugih upravnih nalog, med 
katere štejejo vzpostavljanje no- 
vih registrov in izdajanje različ- 
nih potrdil, so v preteklem letu 
opravili čez 112 tisoč, kar je tri 
odstotke več kot v letu 2007 in 
pomeni povprečno 1.338 opra- 
vljenih nalog na zaposlenega jav- 
nega uslužbenca in 1.813 nalog 
na uradnika. »Problematičen 
je predvsem Oddelek za okolje 
in prostor, kjer zaposleni letno 
opravijo okrog 370 postopkov 
najtežje vrste -  od gradbenih in 
uporabnih dovoljenj do različnih 
ugotovitvenih odločb, in tu so 
zaposleni več kot nekajkrat bolj 
obremenjeni od zaposlenih na 
drugih upravnih enotah,« pravi 
Farkaš, ki upa, da bi na tem po- 
dročju dobili vsaj enega novega 
zaposlenega. Omeniti velja, da 
je murskosoboška upravna enota 
od leta 1995 do letos zmanjšala 
število zaposlenih s 100 na 84.
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M a t e r i n s k i  d a n

v  p o r o d n i š n i c i  M u r s k a  S o b o t a Vida Lukač

Direktor Mestne občine Murska 
Sobota Bojan Petrijan je na ma- 
terinski dan v porodnišnici obi-

skal sedem mamic in jim izročil 
darilo -  knjigo »Naš otrok -  
prvo leto«.

Mestna občina Murska Sobota 
vsaki ženski s stalnim ali začasnim 
prebivališčem v mestni občini ob 
rojstvu otroka nameni županovo 
posvetilo in čestitke s knjigo »Naš 
otrok — prvo leto«. Mamice so to 
knjigo doslej prejele šele takrat, 
ko so otrokove podatke posre- 
dovale Centru za socialno delo, 
včasih tudi šele nekaj mesecev po 
otrokovem rojstvu. Odslej bodo 
mamice knjigo prejele v porodni- 
šnici po porodu, preden se bodo 
z novorojenčkom vrnile domov. 
Tako bo knjiga kot pripomoček 
mamicam v pomoč že ob prvih 
vprašanjih, ki se jim bodo pora- 
jala v zvezi z materinstvom.
Za prijazno pripravljenost za 
pomoč se je Bojan Petrijan ob

prisotnosti strokovnega direk- 
torja Daniela Grabarja zahvalil 
direktorju Ernestu Borcu in vod- 
stvu ginekološko-porodniškega 
oddelka, še posebej pa osebju 
oddelka, ki bo Mestni občini 
Murska Sobota odslej pomagalo 
pri obdarovanju.

E u r o g a r d e n  i n  V r t n a r s t v o  M u r s k a  S o b o t a

Z a  m e d i c i n s k o  o p r e m o Geza Grabar

Na otvoritveni slovesnosti konec 
januarja so z licitacijo cvetličnih 
aranžmajev zbrali 2 .470  evrov 
donatorskih sredstev. 
Predstavniki družinskega podje- 
tja Rotar, d. o. o., iz Ljubljane, 
ki je lastnik vrtnega centra 
Eurogarden, in Vrtnarstva, d. 
o. o., Murska Sobota so splošni 
bolnišnici predali ček v višini 
2.470 evrov za nujno potrebno 
medicinsko opremo.
Ček so direktorju bolnišnice 
Ernestu Borcu in strokovnemu 
direktorju Danielu Grabarju 
predali Mateja in Anton Rotar 
iz podjetja Rotar, d. o. o., in 
Matevž Kadiš - Matko, direk- 
tor Vrtnarstva, d. o. o., Murska 
Sobota.
V  bolnišnici so hvaležni za po- 
darjena sredstva, saj bodo z novo 
opremo zamenjali starejšo in s 
tem omogočili zdravnikom in 
drugemu zdravstvenemu ose- 
bju še boljše in lažje pogoje 
zdravljenja.
»Eurogardnu in murskosobo-

škemu Vrtnarstvu se iskreno 
zahvaljujem za zbrana sredstva. 
V  naši bolnišnici smo hvaležni 
za vsako donacijo. Posebej bi 
rad izpostavil, da sem vesel, da 
je sredstva prispevalo podjetje, 
ki ne prihaja iz našega okolja, se 
pa očitno zelo zaveda pomena 
dobre in kakovostne zdravstve- 
ne oskrbe,« je ob predaji povedal 
direktor bolnišnice. 
Predstavniki darovalcev pa so 
izrazili zadovoljstvo nad velikim 
čutom dobrodelnosti, ki se je po- 
trdil ob dražbi, kar samo potrju- 
je, da je zdravje tista dobrina, ki 
jo tudi v teh okoljih zelo cenijo.
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S p l o š n a  b o l n i š n i c a  M u r s k a  S o b o t a

M a š a  o b  d n e v u  b o l n i k o v

AKTUALNO

Geza Grabar

Svetovni dan bolnikov so v mursko- 

soboški bolnišnici počastili s poseb- 

no mašo v bolnišnični kapeli, ki jo je 

vodil domači škof dr. Marjan Turnšek, 

v mašni slovesnosti pa sta sodelova- 

la tudi generalni vikar škofije Franc 

Režonja in stolni župnik Ivan Krajnc. 

Prireditev z noto duhovne oskrbe, ki 

so se je udeležili bolniki in zaposleni, 

je popestril cerkveni pevski zbor iz 

stolne župnije sv. Nikolaja.

Slovesnost ob dnevu bolnikov -  
geslo letošnjega je bilo »Vzgoja 
za zdravje je vzgoja za življenje«, 
v bolnišnici poteka že petnajsto 
leto, vodstvo pa namerava s to 
tradicijo v skrbi za bolnike in 
njihovo duhovno podporo na- 
daljevati tudi v prihodnje. 
»Tradicionalnega bogoslužja ob 
svetovnem dnevu bolnikov se 
vsako leto udeleži več bolnikov 
in zaposlenih. Veseli smo, da 
dobro sodelujemo z duhovno 
oskrbo bolnikov z vsemi verski- 
mi skupnostmi, z murskosobo-

ško škofijo in stolno župnijo ter s 
škofom Turnškom in cerkvenim 
pevskim zborom, ki si na ta dan 
vzamejo čas za naše bolnike in 
jih ob slovesnosti razveselijo,« je 
povedala pomočnica direktorja 
za področje zdravstvene nege 
Emilija Kavaš.
Ob tej priložnosti se je posebej 
zahvalila tudi vsem župnikom 
pomurskih župnij ter evangeli- 
čanski skupnosti, ki bogoslužja 
v kapeli izvajajo vsako sredo in 
soboto, ter vsem sodelavcem, ki 
organizirajo področje duhovne

oskrbe, prostovoljcem srednje 
zdravstvene šole, ki pri tem po- 
magajo, in koordinatorki za du- 
hovno oskrbo medicinski sestri 
Ireni Nerad.
V  murskosoboški bolnišnici se 
trudijo, da poleg skrbi za telesno 
zdravje pozornost posvečajo tudi 
skrbi za duhovno, duševno in so- 
cialno blagostanje, ki so bistveni 
elementi zdravja.

M u r i n i  d e l a v c i  n a  k o l e k t i v n e m  d o p u s t u Karlo Vrataric

Od prvega aprila je družba Mura 
zaradi dodatnega zmanjšanja na- 
ročil uvedla 32-urni delovnik, 
plače zaposlenih pa se zaradi 
tega ne bodo znižale, bo pa brez 
službe verjetno ostalo več ljudi. 
Izredna skupščina družbe bo 
predvidoma v maju.
Razlog za uvedbo 32-urnega de- 
lovnika je dodaten desetodsto- 
tni upad naročil, ukrep pa naj bi 
trajal mesec ali dva. Kljub temu 
bodo plače zaposlenih ostale ena- 
ke, kot da bi v tednu delali 36 ur. 
Tako bodo zaposleni skupno kar 
tri tedne na kolektivnem dopu- 
stu. O tem ukrepu se je že nasle- 
dnji dan seznanil tudi podjetniški 
sindikat Mure, ki se z ukrepom

strinja in ga tudi podpira. Mura 
že več let načrtno zmanjšuje 
število zaposlenih, po več letih 
zmanjševanja števila zaposlenih 
za 300 delavcev pa je letos načr- 
tovano zmanjšanje za 676 delav- 
cev. Kot pojasnjuje predsednik 
sindikata Mure Drago Forjan, ti 
ne bodo izgubili službe iz naslo- 
va viškov oziroma ugotavljanja 
presežnih delavcev iz poslovne- 
ga razloga, pač pa po dovoljeni 
mehkejši varianti zmanjševanja 
delavcev. »Tu se delavec in de- 
lodajalec dogovorita, po naših 
informacijah od zaposlenih so ti 
sprejeli dogovor in se za zdaj še 
nihče ni pritožil, da odpravnina 
ne bi bila pravilno izračunana ali

izplačana,« pravi Forjan. Zaradi 
gospodarskih razmer v Sloveniji 
in po svetu pa bo prišlo tudi do 
prisilnega odpuščanja, število 
odpuščenih delavcev pa v tem 
trenutku še ni znano.
Na pobudo treh članov nadzor- 
nega sveta družbe Mure je -12. 
marca potekala izredna seja, ki je 
trajala več kot pet ur. Nadzorniki 
so se seznanili z zasedenostjo ka- 
pacitet in likvidnostjo družbe ter 
razpravljali o možni dokapitali- 
zaciji. Nadzorni svet je v prvi 
točki dnevnega reda ugotovil, da 
je bil delavski direktorici mag. 
Cvetki Peršak izročen neustrezen 
odpravek sklepa glede na sprejeti 
zapisnik, zato ji bo ponujen nov 
predlog individualne pogodbe. 
Uprava Mure je nadzorni svet 
družbe seznanila z likvidnostjo 
in zasedenostjo proizvodnih ka- 
pacitet, ki je za poletno kolekcijo 
manjša od lanske in predvidene, 
medtem ko bodo kapacitete za 
jesensko kolekcijo zasedene v 
skladu z načrti.
Nastale likvidnostne razmere 
narekujejo pospešene aktivnosti 
za izvedbo dokapitalizacije in 
poziv vladi, da pomaga pravoča- 
sno. Izredne skupščine, ki je bila 
načrtovana v mesecu marcu, ni 
bilo, nov termin naj bi bil mesec

maj. Na njej bodo preverili, ali so 
lastniki -  trije največji so N FD z 
18,57-odstotnim lastniškim de- 
ležem, Sod z 12,23-odstotnim 
in Mercata s 6,73-odstotnim  
lastniškim deležem — pripravlje- 
ni Muro dokapitalizirati v višini 
8,5 milijona evrov ali pa bi bili 
pripravljeni, da se prednostna 
pravica eventualno umakne in 
da se Murino vodstvo lahko z 
upniki in bankami dogovarja o 
možnostih pretvorbe terjatev ali 
dela kreditov v lastniške deleže. 
V  aprilu so v sklopu prestruk- 
turiranja začele poslovati še tri 
novoustanovljene družbe, in 
sicer Mura in partnerji, Mura 
-  Zenska oblačila in Mura -  
Moška oblačila, medtem ko že 
od začetka leta obratujejo družbe 
Mura-Unikat, M-Energetika in 
Mura-AIKS.

Odstop Franca Hubra
Pred velikonočnimi prazni- 
ki in zaključkom redakcije 
Soboških novin smo izvede- 
li, da je z mesta predsednika 
uprave Mure odstopil Franc 
Huber.
Podrobneje bomo o stanju v 
Muri poročali v naslednji šte- 
vilki občinskega glasila.
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D r ž a v l j a n s k i  f o r u m

b r e z  b e s e d e  d r ž a v l j a n o v Brigita Bavčar

Državljanski forum na katerem niso 

prišli do besede ne dijaki ne ostali 

prisotni bi lahko označili za izgublje- 

no priložnost vzpostavitve medgene- 

racijskega stika dijakov pomurskih 

srednjih šol s štirim i evropskimi po- 

slanci, ki so prišli v grajsko dvorano, 

da bi se predstavili pred letošnjim i 

volitvami v Evropski parlament. Župan 

mestne občine Anton Štihec, ki je iz- 

rekel dobrodošlico dr. Romani Jordan 

Cizej, Ljudm ili Novak, Jelku Kacinu 

in Lojzetu Peterletu ob pričetku tako 

imenovanega državljanskega foruma 

je pred njegovim koncem dobil prilo- 

žnost za edino vprašanje iz dvorane. 

Moderator na odru je namreč porabil 

ves razpoložljivi čas, zato so na debato 

pripravljeni dijaki razočarano zapušča- 

li prizorišče srečanja, saj niso prišli do 

besede s pripravljenimi vprašanji, na 

katera bi jim  gostje zagotovo z vese- 

ljem odgovorili.

Grajsko dvorano so zadnji pe- 
tek v marcu namreč v glavnem 
zapolnili mladi, za katere velja, 
da se redkeje odzivajo na po- 
dobna srečanja, tokrat pa so se 
po besedah profesoric mentoric 
celo pripravljali na debato, ven- 
dar zanjo niso imeli priložnosti 
izkazati. Kakor ne predstavniki 
ostalih nevladnih organizacij, 
med njimi tudi Pokrajinske zve- 
ze društev upokojencev, ki niso 
mogli iz prve roke zvedeti, kako 
lahko naši poslanci v Evropskem 
parlamentu vplivajo na enako- 
mernejšo porazdelitev sredstev za 
številčno baby boom generacijo 
upokojencev na Stari celini.
V  pogovoru na temo šolstva in 
izobraževanja ter zaposlovanja 
mladih je Jelko Kacin svetoval 
usmerjanje v tehniško stroko, 
Romana Jordan Cizej pa je pre- 
pričana, da ne kaže preprečevati 
bega možganov, ampak omogo- 
čati pretok, da kakovostna de- 
lovna sila prihaja k nam tudi od 
drugod, kot naši mladi sledijo za- 
poslitvenim možnostim drugje. 
Ljudmila Novak je tako kot 
ostali poslanci opisovala svoje

sodelovanje v različnih komisijah 
ter ostale aktivnosti, za najvišji 
dosežek slovenskega predsedo- 
vanja EU pa označila zasedanje 
skupne parlamentarne skupšči- 
ne AKP-EU, ki združuje evrop- 
ske parlamentarce z izvoljenimi 
predstavniki afriških, karibskih 
in pacifiških držav.
Skorajda preveč je bilo govora 
o naši sosedi Hrvaški v zvezi z 
njenim vstopom v EU in izjavi 
nemške kanclerke, ki jo je Jelko 
Kacin obsojal, ostali trije sloven- 
ski parlamentarci, ki pripadajo 
isti politični opciji kot Merklova, 
pa podpirali. Domnevamo lah- 
ko, da je podobno glasna kot v 
grajski dvorani razprava tudi v 
Evropskem parlamentu, kjer bo 
po odhodu britanskih torijcev 
mirneje in brez tolikšnega šte- 
vila apriornih nasprotovanj kot 
zdaj.
O  tem, kakšna bo prihodnost 
Evropske unije in kakšne bodo 
spremembe, lahko posredno od- 
ločamo na volitvah 7. junija, pred 
katerimi bo v Slovenji organizira- 
nih še nekaj državljanskih foru- 
mov in tako novih priložnosti za

obravnavo aktualnih, predvsem 
pa življenjsko pomembnih tem. 
Kot je na primer skrb za okolje 
in zdravje, o katerem je v Murski 
Soboti govoril Lojze Peterle na 
podlagi lastne izkušnje.
Da bo naša priložnost ob podob- 
nih priložnostih boljša, si želimo 
na dialog pripravljeni državljani, 
zaradi katerih Evropski parla- 
ment državljanske forume izvaja 
že od leta 2005.

P r e d a v a n j e  o

p l a z i l c i h  v  P o m u r j u Karlo Vrataric

V  Pokrajinski in študijski knjižni- 
ci je bilo konec marca predavanje 
o plazilcih v Pomurju, ki je po-

tekalo v okviru projekta »Plazilci 
Slovenije - jih poznamo?«

Pomurje je na tem področju še 
slabo raziskano, saj je doslej za- 
beleženih le osem vrst. 
Predavanje je pripravilo Društvo 
za preučevanje dvoživk in pla- 
zilcev (Societas herpetologica 
slovenica) in je potekalo v okvi- 
ru projekta »Plazilci Slovenije 
- jih poznamo?«, ki je finančno 
podprt s subvencijo Islandije, 
Lihtenštajna in Norveške prek 
finančnega mehanizma EGP 
in Norveškega finančnega 
mehanizma.
Medtem ko je v Evropi popisa- 
nih že večkot 200 vrst plazilcev, 
v Sloveniji 33 vrst, pa jih je v 
Pomurju za zdaj zabeleženih le

osem. Med njimi so štiri kače -  
belouška, smokulja, modras in 
navadni gad, trije kuščarji -  sle- 
pec, zelenec in martinček, ter ena 
vrsta želve -  močvirska sklednica. 
Vse navedene vrste kač in ku- 
ščarjev so za človeka nenevarne, 
v primeru njihovega ugriza pa je 
treba ostati miren in poklicati 
zdravniško pomoč. Predavala je 
univerzitetna diplomirana bio- 
loginja Melita Vamberger, ki po 
rodu izhaja z Goričkega, trenu- 
tno pa živi v Ljubljani.
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Z v e z d a  i m a

n o v e  n a j e m n i k e

Od prvega aprila naprej murskoso- 

boško Zvezdo vodijo novi najemniki, 

ki so se s Hypo Leasingom dogovorili 

za enoletni najem. Načrtujejo ponovno 

odprtje hotela Dobray, ureditev ka- 

varne in slaščičarne Nova jelša ter 

ohranitev dobrih praks.

Novi najemniki so za razliko 
od večine preostalih interesen- 
tov želeli najeti celoten kom- 
pleks — tudi s hotelskim delom. 
»Zvezdo smo vzeli v upravljanje 
za eno leto, torej do prvega apri- 
la 2010. Imamo tudi predkupno 
pravico, zato bomo ob koncu na- 
jemne pogodbe lahko odločali, 
ali bomo s projektom nadaljevali 
ali objekt celo odkupili,« pravi 
Leon Poredoš, direktor družbe 
Center Turizem, ki je ustanovi- 
telj družbe Zvezda Turizem. V  
naslednjih dneh bosta lastniška 
deleža novoustanovljene družbe

razdeljena med Marjano Časar, 
bodočo direktorico, in Sabino 
Gregorinčič, vodjo marketinga, 
gostinstva in hotela, Poredoš pa 
bo član poslovodnega odbora in 
namestnik za marketing, gostin- 
stvo in hotel.
»Za ta korak smo se odločili, ker 
smo prepričani, da lahko Zvezdo 
oživimo. Želimo oživeti hotel 
Dobray in obogatiti sedanjo po- 
nudbo,« pravi Gregorinčičeva. V  
zadnjem desetletju se je lastniška 
struktura Zvezde zamenjala kar 
nekajkrat, v zadnjih letih pa je 
dobro ime, ki ga je nekoč imela 
Zvezda, le še izgubljalo na svo- 
jem pomenu, kar so na svoji koži 
občutili tudi novi najemniki. 
»Največji problem, na katerega 
vedno naletimo, je zgodovina za- 
dnjih let. Izhajamo iz poštenega 
dela dolgoročne vizije. Seveda 
se pri nekaterih korakih pojavi- 
jo ovire. Kot mladi kolektiv brez

povezave s prejšnjo strukturo, s 
starimi lastniki, ki se ne misli z 
nikomer kapitalsko ali drugače 
povezovati, mislimo, da lahko s 
poštenim delom zgodbo peljemo 
naprej,« je odločen Poredoš, ki 
dodaja, da že dobivajo prve pozi- 
tivne odzive na svojo odločitev. 
Hotel Dobray, ki ima tri zvez- 
dice, je prejšnji najemnik zaprl 
pred približno letom in pol. 
»Vemo, da bomo lahko goste 
privabili s ponudbo izletov, bi- 
vanjem pri nas in kopanjem v so- 
sednjih termah,« pravi Časarjeva. 
Vhod v načrtovano novo recep- 
cijo bo s Slovenske ulice, v hotel 
pa bodo vgradili tudi dvigalo, ki 
pa recepcije ne bo povezovalo le s 
sobami v treh nadstropjih, pač pa 
tudi s streho, kjer načrtujejo do- 
datno ponudbo (wellness, fitnes 
ali dodatni letni vrt). Ob tem so 
najemniki dodali, da hotel name- 
ravajo prebarvati. Čeprav bodo

vodili svoj hotel, pa na Diano ne 
gledajo le kot na konkurenco. Z 
njimi želijo sodelovati, ciljajo pa 
predvsem na souporabo njihove- 
ga wellness centra.
Investicije bodo izvajali sku- 
paj z lastnikom objekta Hypo 
Leasingom, ki je pokazal pripra- 
vljenost za nadaljnja vlaganja. 
Tako bodo sezidali krušno peč 
za peko pic, v spodnjem delu na 
Slovenski ulici, kjer je bila trgo- 
vina Tkanina, pa bosta urejeni 
kavarna in slaščičarna Nova jelša. 
Velik poudarek bo na kulinariki, 
tudi z ohranitvijo jedi, po katerih 
je bila Zvezda znana že nekoč, 
vsebinska novost pa bosta pice- 
rija in špageterija. Želijo si še, 
da bi ponovno zaživeli letni vrt 
pod kostanji, Murska republika, 
restavracija in pivnica. V  slednji 
bodo ob koncih tedna dogajanje 
popestrili z glasbo za ljudi sre- 
dnjih let.
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AKTUALNO

N o v a  p r e d s e d n i c a

D r u š t v a  u p o k o j e n c e v  M u r s k a  S o b o t a Brigita Bavčar

Na volilnem občnem zboru Društva 

upokojencev Murska Sobota je nova 

predsednica postala Angela Novak, 

dosedanji predsednik Janez Kovač 

pa bo svoje delo nadaljeval kot pod- 

predsednik. Tajnica društva, ki ima 

sedež na Kocljevi 4, bo še naprej Ester 

Pleša. V upravnem odboru murskoso- 

boškega društva so še Marija Horvat, 

Elizabeta Rožman, Darinka Zorec, 

Irena Morčič, Vera Horvat, Anica in 

Štefan Sapač, Karel Fujs, Jože Golob 

in Janez Pugelj. Vsi našteti so pred- 

sedniki komisij in vodijo posamezne 

društvene dejavnosti.

V  poročilu o delovanju društva 
v zadnjem mandatnem obdobju, 
ki je trajalo pet let, saj so ga lani 
iz kadrovskih razlogov podaljšali 
za leto dni, je Janez Kovač nizal 
predvsem podatke. Društvo, ki 
mu je predsedoval, šteje 1600 
članov, od katerih jih članarino 
plačuje 1150, celotna populacija 
starostnikov v mestni občini pa 
obsega 5000 občanov. Jubilejno 
leto so v društvu proslavili z iz- 
dajo priložnostne publikacije, v 
62. letu obstoja pa se ponašajo 
z več kot 40 javnimi prireditva- 
mi, in to brez številnih športnih 
udejstvovanj. Skupno število 
vseh prireditev v zadnjih petih 
letih je 200, letos pa so, kot smo 
v Soboških novinah poročali, 
predstavili četrto številko zbor- 
nika ljubiteljskih piscev »Shojene 
poti«.
Dejavnost šestih komisij in vsebi- 
no dela so predstavili predsedniki 
in vodje posameznih dejavnosti, 
posebej pa je bilo izpostavljeno 
prostovoljstvo, o katerem je go- 
vorila Marija Horvat. Prostovoljk 
je 17, predsednica komisije za 
socialno in zdravstveno varstvo 
pa je opozorila na pomen njiho- 
vega dela pri projektu »Starejši za 
kakovost življenja« in opravljene 
ankete vseh občanov, starejših od 
69 let, v mestu Murska Sobota 
in krajevnih skupnostih Rakičan 
in Nemčavci. Na osnovi ankete, 
ki je poleg osamljenosti starejših 
opozorila tudi na njihovo eko-

nomsko stisko, sta bila pripra- 
vljena analiza in osnutek pro- 
grama za zagotavljanje pomoči 
starejšim ljudem na domu, ki so 
ju posredovali vladnim in nevla- 
dnim organizacijam ter odboru 
za spremljanje problematike sta- 
rejših pri Mestni občini Murska 
Sobota. O  osnutku pa bi po 
predlogu Marije Horvat kazalo 
razpravljati tudi v mestnem svetu 
in sprejeti sklepe, ki bi izboljšali 
bivanjske pogoje starejših. Kot je 
bilo slišati v razpravi, ki je sledila 
po poročilih, tudi zato, ker je v 
mestu vse manj možnosti oskr- 
be s posameznimi živili ob vse 
slabši ponudbi mesnic in drugih 
prodajaln. Trgovskih centrov pa 
kljub avtobusnemu prevozu s 
Sobočancem večina starejših ne 
obiskuje.
Zato pa je bilo toliko spodbu- 
dnejše poročilo predsednice 
komisije za kulturo Elizabete 
Rožman in vodij posameznih 
sekcij: likovne, literarne, sekcije 
ročnih del in drugih društvenih 
dejavnosti.
Irena Morčič vodi pevski zbor 
Vladimir Močan, ki je z zboro- 
vodjem Matijem Horvatom ve- 
likokrat zapel doma in v Porabju 
ter drugod na Madžarskem, pri- 
pravljajo pa se na svoj pomladni 
koncert, ki bo v grajski dvorani 
17. aprila ob 18. uri.
Na marčevskem občnem zboru so 
sprejeli tudi dopolnjen statut in 
finančni načrt, nova predsedni-

ca Društva upokojencev Murska 
Sobota pa je v svojem nagovoru 
prisotnim med drugim dejala, da 
je treba prisluhniti vsem upoko- 
jencem in uveljavljati strpnost 
ter razumevanje med občani za 
dobro vseh ljudi.
O bčni zbor v Pokrajinski in 
študijski knjižnici j e  bil tudi 
priložnost za podelitev društve- 
nih priznanj. Prejeli so jih  Ida 
Žalik, članica literarne sekcije 
za pisanje in pomoč p ri nastaja- 
nju »Shojenih poti«, Katarina 
Čontala, prostovoljka iz 
Rakičana, od koder je  tudi Janez 
Emberšič, Jože Hari, poverjenik 
iz Martjancev, Karel Kučan, po- 
verjenik iz Nemčavcev, Jolanka 
Vujec, prostovoljka iz M urske 
Sobote, in vsestranska aktivistka 
Elizabeta Rožman.
Društvene zahvalne listine pa  
so prejeli skupina prostovoljk za 
dolgoletno uspešno delo, M ilan 
Banič, član upravnega odbora 
društva od njegovih začetkov 
ter predsednik komisije za sta- 
novanjska vprašanja, in Bojan 
Rajk za radijsko oddajo »Srebrne 
niti«.
Zahvalne listine Pokrajinske zve- 
ze društev upokojencev, ki jih  je  
izročal njen predsednik M irko 
Lebarič, ki je  p red  tem pozdra- 
vil zbrane na volilnem občnem 
zboru upokojenskega društva, so 
prejeli M arjeta Gorjan, Ernest 
B ransberger in A leksander 
Cisar.

V e l i k o n o č n a  r a z s t a v a  i z d e l k o v

s e k c i j e  r o č n i h  d e l Geza Grabar

V  okviru Društva upokojencev 
Murska Sobota delujejo številne 
sekcije. Med njimi je zelo aktivna 
tudi sekcija ročnih del, ki vsako 
leto ob pomembnih praznikih 
preseneti z vrsto samostojnih 
razstav.
Lično izložene izdelke na temo 
velike noči — od pirhov, vezenih

prtičkov in prtov, kvačkanih 
simbolov velike noči in še česa, 
so lahko obiskovalci občudovali 
tudi na velikonočni razstavi v 
Martjancih.
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M e d g e n e r a c i j s k e

d e l a v n i c e Nataša Vršič

V marcu je  Slovenska filantropija , 

Združenje za promocijo prostovolj- 

stva, v okviru projekta Hiša Sadeži 

družbe izvedla različne delavnice, ki so 

bile posvečene aktualnim praznikom: 

dnevu žena, materinskemu dnevu in 

veliki noči.

Na OŠ I Murska Sobota so 
potekale ustvarjalne delavnice, 
na katerih so otroci s pomočjo 
prostovoljk izdelovali verižice, 
ki so jih podarili svojim mami- 
cam. Ustvarjalne delavnice so 
vodile Ana Kodila, Lidija Vild 
in Željka Hoblaj. Z Ano Kodila 
so na ustvarjalni delavnici tudi 
slikali na steklene vrčke, ki so jih 
napolnili z obarvano soljo. 
Ustvarjalne delavnice smo z 
Lidijo Vild izvedli tudi v vrtcih: 
v enoti Srnica Krog in enoti 
Gozdiček Murska Sobota, kjer so 
otroci skupaj s svojimi dedki, ba- 
bicami in očeti izdelovali broške 
iz filca, verižice in zapestnice.
V  vrtcu Gozdiček Murska 
Sobota smo materinski dan obe- 
ležili tako, da smo izvedli cve- 
tličarsko delavnico z mentorico 
Olgo Varga. Otroci in očetje so 
presajali lončnice, ki so jih nato 
podarili mamicam.
V  sodelovanju z Dijaškim do- 
mom Murska Sobota smo za 
materinski dan istočasno izvedli 
zeliščarsko in ustvarjalno delav- 
nico. Na zeliščarski delavnici, ki 
sta jo vodili Helena Frumen in 
Milena Počič, so učenci, dijaki 
in povabljeni pripravljali zeliščne

namaze in jih ob koncu delavnic 
tudi poizkusili. Na ustvarjalni 
delavnici so s Heleno Rijavec 
izdelovali verižice, z Iztokom 
Lačnom pa so slikali na izdelke 
z magnetom.
Konec marca smo na O S I 
Murska Sobota z Boštjanom 
Fartkom izvedli računalniško de- 
lavnico, na kateri so prostovoljke 
OŠ I Murska Sobota pomagale 
upokojenim prostovoljkam pri 
pisanju besedila na računalnik.
V  okviru obletnice OŠ I Murska 
Sobota smo pri njih izvedli ku- 
harsko delavnico, na kateri so 
upokojene prostovoljke skupaj 
s prostovoljkami OŠ I Murska 
Sobota pripravljale in pekle več 
vrst peciva.
Ker se približujejo velikonočni 
prazniki, so na O Š Kuzma iz- 
razili željo, da bi barvali jajčka.
V  ta namen smo organizirali 
ustvarjalno delavnico, ki jo je 
vodil mentor Herman Rajsar. Na 
delavnici je predstavil izdelova- 
nje tradicionalnih prekmurskih 
remenk (pirhov).
V okviru ekokviza na Ekonomski 
šoli Murska Sobota smo izvajali 
zeliščarsko in lončarsko delavni- 
co. Zeliščarsko delavnico sta iz-

vajali Helena Frumen in Milena 
Počič, pripravili pa so ognjiče- 
vo kremo in zeliščne namaze. 
Lončarsko delavnico je vodil lon- 
čar Franc Zelko, ki je na ročnem 
vretenu predstavil, kako izdeluje 
izdelke iz gline.

Napovednik dogodkov za mesec 
april:
Sobota, 18. 4. 2009, od 8.30 do 
10.00, na OŠ Bakovci:
- mizarska delavnica (izdelova- 
nje lesenih okvirjev za slike z 
Vinko Domjan)
- ustvarjalna delavnica (izdelova- 
nje verižic s Heleno Rijavec) 
Sobota, 25 . 4 . 2009 , od 8 .30  
do 12.00: v B T C  C IT Y  Murska 
Sobota bodo v okviru Festivala 
prostovoljstva mladih potekale 
različne delavnice: merjenje krv- 
nega pritiska in različne ustvar- 
jalne delavnice.
Za udeležbo na delavnicah OŠ 
Bakovci lahko pokličite na GSM: 
031/748-412 (Nataša Vršič) ali 
se oglasite v prostorih Društva 
upokojencev Murska Sobota, 
Kocljeva 4. Delavnice, ki jih iz- 
vajamo, so brezplačne. Mentorji 
na delavnicah so prostovoljci.

T r a d i c i j a  n a j v e č j e g a

k r š č a n s k e g a  p r a z n i k a Aleksandra Grah

V  dvorani vaškega doma v 
Černelavcih je bila na ogled 
razstava barvitih velikonočnih 
izdelkov.
Razstavo so pripravili člani tam- 
kajšnjega Kulturno-turističnega 
društva Č ernelavci, ki so se še 
posebej potrudili z izdelavo pi- 
sanic, aranžmajev in zanimivih 
ročnih del. Tako so v času pred 
veliko nočjo številne razstave na 
simbolni način oznanjale pri- 
hod največjega in najstarejšega 
krščanskega praznika. Ime pra- 
znika se nanaša na noč z velike 
sobote na veliko nedeljo, ko naj

bi Kristus z vstajenjem rešil svet. 
Velikonočna tradicija sega v 4. 
stoletje, še posebej pa je zanimi- 
vo, da sam datum praznovanja 
določa lunin koledar, kajti veli- 
ko noč verniki praznujejo prvo 
nedeljo po prvi polni spomla- 
danski luni. Na veliko soboto 
je za vernike skoraj povsod po 
Sloveniji blagoslov velikonoč- 
nega »žegna«. Pri »žegnu« imajo 
vse sestavine simbolični pomen: 
kos mesa oziroma šunke predsta- 
vlja Kristusovo telo, hren žeblje, 
s katerimi je bil pribit na križ, 
potica pa spominja na trnovo

krono. Velikonočna jajca po kr- 
ščanski ikonografiji simbolizirajo 
vstajenje, ponovno stvarjenje in 
upanje, pa tudi kaplje Kristusove 
krvi.

Na razstavi v Černelavcih je bilo 
na ogled kar nekaj velikonoč- 
nih izdelkov, njihovi izdelovalci 
pa iz leta v leto postajajo bolj 
inovativni.
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brezplačna storitev za občane Mestne občine Murska Sobota

Storitev Pomoč občanu omogoča občanom, da občinski upravi svoje predloge, ideje, vprašanja in tudi
pritožbe posredujejo na več načinov, občinska uprava pa se je zavezala, da bo na vprašanja vsaj delno odgovorila v čimkrajšem času, vendar 
ne več kot 48 ur po prejemu vprašanja. Ravno tako pa bodo v čim krajšem času poskušali rešiti tudi težave same. Občani lahko oddajo svoja 
vprašanja in pripombe na naslednje načine:
• preko spletne aplikacije www.obcan.si/murskasobota/, k i  je na voljo 24 ur na dan in vse dni v letu,
• na brezplačni telefonski številki 080 88 54, na katero lahko pokličejo 24 ur na dan in vse dni v letu,
• z elektronsko pošto murska.sobota@obcan.si,
• z navadno pošto na naslov Mestna občina Murska Sobota, Kardoševa ulica 2, 9000 Murska Sobota, s pripisom »za Pomoč občanu«, ali 

pa kar osebno v pisarni tajništva direktorja mestne uprave Mestne občine Murska Sobota.
Ne glede na to, na kakšen način je vprašanje oddano, so vsa vprašanja, vključno z odgovori, objavljena na spletni strani 
www.obcan.si/murskasobota.

Stare fotografije
Zanima me, zakaj na spletnem porta- 

lu Mestne občine Murska Sobota niste 

namenili prostora za stare fotografije 

Murske Sobote. Prepričan sem, da bi 

večino obiskovalcev vaše strani to zelo 

zanimalo. Spletna stran časopisa Večer 

ima rubriko Podstrešje, kjer so na ogled 

tudi stare slike našega mesta.

Lep pozdrav, Igor

Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni! H vala lepa za pobudo, 
posredovali smo jo  urejevalcu spletnih 
strani ter vodstvu mestne občine.

Internet
Pozdravljeni !

Zanimajo nas možnosti internetnega pri- 

ključka v Krogu. Pozanimali smo se pri 

vseh ponudnikih (Si.mobil, Tušmobil, 

Telekom ...), a so nam odgovorili, da 

priključitev ni možna.

Živimo v Krogu, trenutno za uporabo 

interneta plačujemo telefonske impulze, 

kar nas ogromno stane, povezava pa je 

zelo počasna. Otroci pa rabijo za šolo 

ogromno podatkov z interneta. Se v bo- 

doče predvideva kakšna izboljšava? Kaj 

se da urediti? Hvala za vaš odgovor.

Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, dajem o vam odgovor, 
k i smo ga do sedaj Lahko pridobili, 
in sicer so nam potrdili, da trenutno 
v Krogu deluje nova bazna postaja 
UMTS — brezžična kom unikacija s 

fiksno naročnino 29  € mesečno, optika 
s strani Telekoma p a bo položena še v 
tem letu. Po nekaterih inform acijah 
p a  v Krogu brez težav deluje tudi in- 
ternet prek UPC.

Dodajamo še odgovor Jožeta Jančarja 
s Telekomovega sektorja za upravlja- 
nje om režja N avajam o odgovor: 
»Pripravljam o tehnično rešitev za  
sanacijo om režja na bakru. Z ajeli 
bomo večino problem atčnih objektov, 
tako da s hitrostjo potem  ne b i več 
smelo biti problemov. V tej fa z i optike 
ne bomo gradili, saj za to ni dovolj 
sredstev, zato upamo, da bo rešitev z 
bakrom odobrena.«

Pločnik
Pozdravljeni,

Mene zanima, kdaj bodo na cesti 

JEZERA RAKIČAN zgrajeni pločniki, 

ki so nujno potrebni. Po cesti, na kateri 

se noben voznik (razen domačinov) ne 

drži predpisa hitrosti 50 km/h, vsak dan 

zjutraj in popoldan gredo naši otroci v 

šolo in iz šole. Če se je že kdor koli od 

vas peljal po tej cesti, je mogoče opazil, 

da je od prve in od zadnje hiše pa do 

avtobusne postaje kar dolga pot. Res 

me zanima, če so pločniki res bolj in 

prej potrebni ob cesti od kopališča in 

do Markišavske ceste Kdaj bodo sledili 

ukrepi?

Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, odgovor vam je  pripra- 
vila N ada Török, vodja Oddelka za 
infrastmkturo, okolje in prostor ter go- 
spodarske javne službe mestne občine. 
Navajamo odgovor:
»N ajprej hvala za vašo pobudo. 
U reditev pločnikov p o  krajevnih  
skupnostih j e  v dom eni posam eznih 
krajevnih skupnosti v okviru sredstev, 
k i jih  posam ezna krajevna skupnost 
prejm e iz integralnega proračuna. Po 
naših podatkih  ureditev najedenih  
pločnikov ni uvrščena v plan Krajevne 
skupnosti Rakičan, saj so sredstva na-

menjena za druge investicije, za kate- 
re se j e  odločila posamezna krajevna 
skupnost in so prav tako potrebne. 
Prosimo vas, da se s predlogom obrnete 
na predstavnike svoje krajevne sku- 
pnosti, saj tudi v integralnem proraču- 
nu za leto 2009 navedena investicija 
ni predvidena za izvedbo.«

Spomenik Štefanu Kovaču
Zanima me, kdaj je bil iz Osnovne šole 

I Murska Sobota premeščen spomenik 

Stefanu Kovaču v Mestni park pred 

kino. Hvala.

Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, zaenkrat, dokler ne 
dobim o inform acij še z  drugih stra- 
ni, vam objavljam o pojasnilo obča- 
na v zvezi z  vašim vprašanjem pod  
naslovom POJASNILO. Navajamo: 
»Občanu, ki sprašuje glede spomenika 
narodnemu heroju Štefanu Kovaču, 
pojasnim, da iz avle prve osnovne šole 
spom enik ni b il preseljen. V avli je  
stal osnutek spomenika, na podlagi 
katerega j e  b il narejen spomenik iz 
brona, ki še sedaj stoji na mestu, kjer 

je  b il postavljen, spomenik iz šole pa  
j e  izginil neznano kam .«

K  inform aciji, k i jo  j e  p od a l ob- 
čan, vam dodajam o odgovor, k i 
ga je  pripravila M etka Fujs, d i- 
rektorica Pokrajinskega m uzeja. 
Navajamo dogovor:
»Spom enik Štefanu Kovaču (oz. 
Spom enik heroju, delo M ikija  
Mustra) je  b il najprej postavljen na 
ploščadi p red  Soboškim  gradom in 
nato premeščen na sedanje mesto p ri 
Kinu Park. V OŠ I  se j e  nahajal le 
kalup iz mavca, k i je  b il razrezan in 
odstranjen na željo ravnatelja, ko je  
pričel razpadati in je  postal nevaren

za otroke. Razrezani deli kalupa se 
nahajajo v zasilnem muzejskem de- 
poju v gradu v Rakičanu . «

parkiranje avtobusa sredi 
Rakičana
pozdravljeni! kot občana vasi rakičan 

me zanima, ali je sredi vasi dovoljeno, 

oziroma mogoče celo izdano dovoljenje 

za parkiranje avtobusa, v križišču med 

kotno in panonsko je namreč na zele- 

nici parkiran avtobus, ki zakriva in one- 

mogoča varno vključitev iz stranske na 

prednostno ulico, istočasno me zanima 

ali ni potrebno za parkiranje avtobusov 

in tovornih vozil imeti urejeno parkirišče 

s potrebnim lovilcem olja. za odgovor se 

vam zahvaljujem RAKIČANEC

Odgovor občinske uprave 
Pozdravljeni, redarska služba mestne 
občine nam je  sporočila, da bo preverila 
parkiranje na zelenici in ali parkirano 
vozilo ovira ostale udeležence cestnega 
prometa. Na vprašanja, k i ste jih  po- 
stavili, p a  vam odgovarja mag. Hugo 
Maučec, svetovalec za prostorsko in ur- 
banistično načrtovanje mestne občine: 
“Parkiranje avtobusa na zelenici ni 
dovoljeno. Z a parkiran je avtobusov 
in tovornih vozil j e  potrebno im eti 
urejene parkirne površine z  lovilcem  
olja. Za parkiranje avtobusa na zele- 
nici v Rakičanu ni bilo izdano nobeno 
dovoljenje s strani MOMS. ”
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OSTALI STE BREZ ZAPOSLITVE

TU SMO, DA VAM POMAGAMO

CENTER ZA SOCIALNO DELO MURSKA 
SOBOTA

SLOVENSKA UL. 44 

9000 MURSKA SOBOTA

TELEFON: 02/53511 40 

FAKS: 02/53511 70 

E-POŠTA: gpcsd.mursk@gov.si 

INTERNET: www.csd-ms.si

URADNE URE:

Ponedeljek 8.00 do 12.00 in 13.00 do 15.00 

Sreda 8.00 do 12.00 ter 13.00 do 17.00 

Petek 8.00 do 12.003

Poslovni čas:

Ponedeljek, torek, četrtek 8.00 do 15.00 

Sreda 8.00 do 17.00 

Petek 8.00 do 13.00

Prvo socialno pomoč izvajamo ves poslovni čas.

DEJAVNOSTI CENTRA ZA SOCIALNO DELO
Psihosocialna pomoč prizadetim družinam in posameznikom v obliki razgo- 
vorov, dajanja informacij, ugotavljanje potreb, iskanje možnih rešitev v dani 
situaciji, nudenju opore.
Materialna pomoč v obliki izrednih in enkratnih denarnih pomoči, za premosti- 
tev trenutne materialne stiske.

SOCIALNOVARSTVENE STORITVE
Naloga Centra za socialno delo je preprečevanje in reševanje socialnih stisk in 
težav posameznikov, družin in skupin prebivalstva. Svojo dejavnost opravlja 
v okviru socialno varstvenih storitev in javnih pooblastil. Socialno varstvene 
storitve namenjene preprečevanju socialnih stisk in težav (socialna preventiva) 
obsegajo aktivnosti in pomoč za samopomoč posamezniku, družini in skupinam 
prebivalstva.

Prva socialna pomoč
Obsega pomoč pri prepoznavanju socialne stiske ali težave posameznika, 
oceno možnih rešitev, seznanjanje upravičenca z možnimi socialnovarstvenimi 
storitvami in dajatvami ter predstavitev mreže izvajalcev, ki lahko upravičencu 
nudijo pomoč. Namenjena je uporabnikom, ki iščejo pomoč prvič.

Osebna pomoč
Je odvisna od potrebe upravičenca in njegove sposobnosti aktivnega vključeva- 
nja pri razreševanju stisk in težav ter aktivnega sodelovanja ključnih dejavnikov 
okolja oz. ustrezne organizacijske mreže stalnih sodelavcev, z namenom da bi 
posamezniku omogočili razvijanje, dopolnjevanje,ohranjanje ter izboljševanje 
njegovih socialnih zmožnosti.
Izvaja se v obliki: svetovanja, vodenja, urejanja.
MATERIALNE POMOČI
- denarne socialne pomoči
- izredne denarne socialne pomoči
- enkratne denarne pomoči za premostitev materiale stiske
Denarna socialna pomoč je namenjena tistim, ki so iz takšnih ali drugačnih 
razlogov, na katere niso mogli vplivati, znajdejo v stiski. Ob taki pomoči naj bi 
lažje poiskali izhod iz situacije, v kateri so se znašli.
Denarno socialno pomoč lahko pridobite, če:
nimate vi in vaši družinski člani dovolj sredstev za preživetje, pravice po drugih 
zakonih pa ste že uveljavili ( npr. ste izgubili zaposlitev, prenehali prejemati 
denarno nadomestilo Zavoda RS za zaposlovanje) 
nimate premoženja, ki bi vam omogočalo preživetje 
aktivno rešujete svojo socialno problematiko
ste državljan Republike Slovenije in imate tu stalno prebivališče ali ste tujec s
stalnim prebivališčem v Republiki Sloveniji, kjer tudi prebivate
Če ste brez kakršnihkoli sredstev za preživetje, znaša denarna socialna pomoč:

Od 01.07.2008 Osnovni minimalni dohodek
221,70 EUR Samska oseba
221,70 EUR Družina prva odrasla oseba
115,19 EUR Vsaka naslednja odrasla oseba

66,51 EUR Otrok
66,51 EUR Dodatek za enoroditeljsko družino

Izredna denarna socialna pomoč se lahko dodeli posamezniku oz. družini, 
ki se znajde v materialni ogroženosti zaradi izrednih stroškov, povezanih s 
preživetjem, na nastanek katerih posameznik oz. družina ne more oz. ni mogla 
vplivati!
Lahko se dodeli:
za obdobje - dodeli se za obdobje, torej za materialno ogroženost, ki bo trajala 
več kot dva meseca
enkratna - dodeli se v enkratnem znesku, ker gre za trenutno materialno 
ogroženost.

Enkratne denarne pomoči iz sredstev občin, za premostitev materialne stiske:
Center za socialno delo Murska Sobota odloča tudi o enkratnih denarnih 
pomočeh iz naslova občin Murska Sobota, Puconci, Beltinci, Moravske Toplice, 
Šalovci in Rogašovci. Denarne pomoči so namenjene tistim, ki trenutno nimajo 
zadostnih sredstev za preživljanje in so se ne po lastni krivdi zaradi spleta 
neugodnih okoliščin (dolgotrajna bolezen, invalidnost, smrt v družini, izguba 
zaposlitve, ločitveni postopek, ipd.) znašli v takšnem položaju, da ne morejo 
poravnati najnujnejših obveznosti;
enkratna denarna pomoč se upravičencem dodeli v gotovini ali v funkcionalni 
obliki praviloma enkrat letno v enkratnem znesku, v izrednih primerih material- 
ne ogroženosti dvakrat v enem koledarskem letu, vendar ne za isti namen; 
višina pomoči se določi za vsak primer posebej glede na materialno ogroženost, 
socialne okoliščine in stopnjo materialne ogroženosti;
To pravico upravičenci uveljavljajo v centru za socialno delo.
MO Murska Sobota in župan g. Anton Štihec so izkazali razumevanje in posluh 
za stiske in težave občanov. V letu 2008 so za enkratne občinske pomoči 
namenili 21.618,19 EUR, v letu 2009 pa je pri MO Murska Sobota za ta namen 
predvidenih še več sredstev za premostitev materialne stiske posameznikov, 
družine in skupin prebivalstva.

Državne štipendije: sprememba okoliščin
V kolikor družinski član upravičenca do državne štipendije (starši) izgubi 
zaposlitev, ostane brez plače ali uveljavlja nadomestilo za čas brezposelnosti pri 
ZRSZ, v tem primeru lahko upravičenci sporočijo nastalo spremembo (spre- 
memba dohodka povezana s statusno spremembo: prej zaposlen, sedaj brez 
zaposlitve in dohodka). O pravici do državne štipendije se ponovno odloča.
Če je že bila pravica vlagatelju do državne štipendije zavrnjena iz razloga pre- 
seganja dohodkovnega cenzusa lahko, ob izgubi zaposlitve družinskega člana 
(starši), z novo vlogo uveljavljajo pravico do državne štipendije.

Otroški dodatek: sprememba okoliščin
V kolikor vlagatelj ali zakonski oz. izven zakonski partner izgubi zaposlitev in 
je prijavljen na Zavodu za zaposlovanje kot iskalec zaposlitve ter ne prejema 
denarnega nadomestila lahko na center javi spremembo. Na podlagi navedenih 
dejstev, center ponovno zaradi spremenjenih okoliščin izračuna višino otroške- 
ga dodatka.
V Centru za socialno delo Murska Sobota smo vam za individualne obravnave 
na razpolago strokovni delavci in verjamemo, da bomo skupaj našli primerne 
rešitve za vas.

Direktorica Centra za socialno delo Murska Sobota 
Mag. Nataša M E C ,  univ.dipl.soc.del.
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PRISTOPI IN USPOSABLJANJA ZA KAKOVOST 
- AKTIVNOST EVROPSKA VAS

Evropski socialni sklad, v sodelovanju s Šolo za ravnatelje, organizira v šolskem letu 
2008/2009 aktivnost EVROPSKA VAS.

V pomurski regiji sodeluje 31 osnovnih šol. Vse, kar bo nastalo skozi šolsko leto 
pri pouku in drugih dejavnostih, bodo učenci pokazali na zaključni prireditvi, ki bo 
v petek, 8. maja 2009, na Trgu kulture v Murski Soboti. Vsaka šola bo predstavila 
izbrano državo. Z medsebojnim sodelovanjem vseh šol bomo zgradili vas, ki bo 
prikazovala vse države Evropske unije.

Tematska prioriteta projekta je medkulturno razumevanje. Med pomembnejše cilje 
pa smo si zastavili:

•  Spoznati vse pridružene članice Evropske unije.

•  Seznaniti se z njihovo kulturo, k u lin a r ik o , običaji, navadami, glasbo, nošo, po- 
sebnostmi, spoznati njihove zastave, grbe in proučevati njihov način življenja.

•  Predstavitev misli in ideje o kulturnih problemih, ki jih  vidijo mladi v Evropi in 
Sloveniji.

•  Spodbuditi m edkulturno razumevanje, toleranco, solidarnost, spoznavanje 
drugih narodov in držav v Evropski uniji ter hkrati zavedanje lastne kulturne 
identitete.

Sodelujoče osnovne šole v pomurski regiji in njihove države EU:

OŠ dr. A. T rstenjaka Negova, Avstrija OŠ Kapela, G rčija OŠ Sveti Jurij, N izozem ska

OŠ III M. Sobota, Belgija OŠ Šalovci, Irska OŠ B istrica, Poljska

OŠ F. Prešerna Č renšovci, Bolgarija 
OŠ Kuzm a, Bolgarija

OŠ II M. Sobota, Italija 
OŠ Odranci, Italija

OŠ Kobilje, Portugalska

OŠ Gornji Petrovci, C iper OŠ Grad, Latvija OŠ Bakovci, Rom unija

OŠ Števanovci, Češka OŠ Turnišče, Litva DOŠ 1 Lendava, S lovaška

OŠ Sv. Jurij ob Ščavnici, Danska OŠ Radenci, Luksem burg OŠ M. Kranjca Velika Polana, S lovenija

OŠ I M. Sobota, Estonija OŠ IV M. Sobota, M adžarska 
POŠ Krog, M adžarska

OŠ Veržej, Španija 
OŠ Razkriž je, Španija

OŠ Mala Nedelja, Finska OŠ Fokovci, Malta OŠ J. R ibiča C ezanjevci, Švedska

DOŠ Dobrovnik, Francija OŠ Puconci, Nem čija OŠ Cankova, V. Britan ija

Vodja projekta: 
Marinela Pap

Ravnateljica OŠ II Murska Sobota: 
Suzana Fartelj Utroša
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Mestna občina Murska Sobota, Kardoševa 2, Murska Sobota, na podlagi 26. in 27. člena Zakona o stvarnem premoženju države, pokrajin in občin (Uradni list 
RS, št. 14/2007) in 54 -  58. člena Uredbe o stvarnem premoženju države, pokrajin in občin (Uradni list RS, št. 84/07 in 94/07) preklicuje razpis, objavljen v

Soboških novinah št. 74 z dne 15.3.2009 in ponovno objavlja;

j a v n  o z b i r a n j e  p o n u d b  
za oddajo pokritih parkirnih prostorov v najem

i.
Predmet javnega zbiranja ponudb je oddaja v najem 35 pokritih parkirnih prosto- 
rov v kletni etaži objekta Pokrajinske in študijske knjižnice, Zvezna ul. 10, Murska 
Sobota, za nedoločen čas.
Izhodiščna cena za najem enega parkirnega prostora znaša mesečno 25,00 EUR in 
ne vključuje DDV po stopnji 20 %, ter obratovalnih stroškov in stroškov upravljanja.

II.
Razpisni pogoji:
Na javnem razpisu lahko sodelujejo fizične in pravne osebe ter samostojni podjetni- 
ki, ki izrazijo interes za dolgoročni najem parkirnih prostorov ter vložijo ponudbo na 
predpisanem obrazcu in vplačajo varščino v višini 25,00 EUR, na transakcijski račun 
Mestne občine Murska Sobota: 01280-0100011405 z navedbo »plačilo varščine -  
razpis parkirnih prostorov«.
Izhodiščna cena za najem parkirnega prostora se mesečno usklajuje z indeksom 
cen življenjskih potrebščin v Republiki Sloveniji.
Izbrani ponudnik je dolžan skleniti najemno pogodbo v roku 8 dni od prejema 
obvestila o izbiri.
Varščino bomo uspelemu ponudniku vračunali v ceno najemnine, neuspelemu pa 
vrnili brezobrestno v 8 dneh po izbiri. Če uspeli ponudnik odstopi od sklenitve naje- 
mne pogodbe, zapade varščina v korist Mestne občine Murska Sobota.
Izbrani ponudnik je dolžan skleniti z izbranim upravljavcem objekta pogodbo, s 
katero bosta uredila razmerja glede pokrivanja obratovalnih stroškov in stroškov 
upravljanja.
V primeru večjega števila ponudb, kot je razpoložljivih parkirnih prostorov, se bo 
lahko med ponudniki, ki bodo izpolnjevali pogoje razpisa, opravila javna dražba. 
Izbranemu ponudniku je prepovedano oddajanje parkirnega prostora v podnajem.

I I I .

Način prijave in razpisni postopek:
Pisne ponudbe na razpisnem obrazcu, s priloženim dokazilom o vplačilu varšči- 
ne, ponudniki pošljejo ali oddajo v zaprti ovojnici najkasneje do vključno 15.5 .
2009 do 12.00 ure na naslov: Mestna občina Murska Sobota, Kardoševa 2 ,9000 
Murska Sobota, z oznako: »NE ODPIRAJ -  JAVNO ZBIRANJE PONUDB ZA ODDAJO 
PARKIRNIH PROSTOROV V NAJEM«. Razpisni obrazec je v času razpisa na voljo v 
vložišču Mestne občine Murska Sobota in na spletni strani www.murska-sobota.si. 
Odpiranje ponudb bo izvedla komisija za vodenje postopka oddaje parkirnih mest 
v najem, dne 1 8 .5 .2 0 0 9  ob 13.00 uri v sejni sobi urada župana Mestne občine 
Murska Sobota, Kardoševa 2 ,9000  Murska Sobota (I. nadstropje).
Pravočasno prejete in popolne ponudbe bo obravnavala komisija za vodenje postop- 
ka oddaje parkirnih mest v najem, v skladu z določili Uredbe o stvarnem premoženju 
države, pokrajin in občin (Uradni list RS, št. 84/07 in 94/07) in ponudnike o izbiri 
obvestila v 8 dneh od zaključka razpisa. Nepopolne ponudbe in ponudbe, prispele po 
razpisnem roku, komisija ne bo obravnavala.
Če izbrani ponudnik ne sklene najemne pogodbe v roku iz točke II. 3. tega razpisa 
se šteje, da odstopa od svoje ponudbe in v tem primeru zapade varščina v korist 
Mestne občine Murska Sobota.
Mestna občina Murska Sobota lahko na podlagi tega razpisa postopek oddaje 
parkirnih mest v najem ustavi do sklenitve pravnega posla brez obrazložitve in 
odškodninske odgovornosti.
Pojasnila v zvezi z razpisom lahko zainteresirani ponudniki dobijo na Mestni občini 
Murska Sobota, Kardoševa 2, vhod l l I, 2. nadstropje ali na tel. 02 /52516  24 ali 
02/525 16 30. Interesentom bo po predhodnem dogovoru omogočen ogled parkirnih 
prostorov.
Številka: 430 - 0013/2009 -2 (183) Župan Mestne občine Murska Sobota
Datum: 7.4.2009 Anton ŠTIHEC, univ.dipl.inž.grad.

AKTUALNI RAZPISI RAZVOJNEGA CENTRA MURSKA SOBOTA
Razpisnik: Eko sklad:
Javni razpis za kreditiranje okoljskih naložb občanov 410B09 
Rok: najkasneje do 29.1.2010
Več na strani: http://www.ekosklad.si/html/razpisi/main.html 

Razpisnik: Slovenski podjetniški sklad
Javni razpis Garancije Sklada za bančne kredite s subvencijo obrestne mere 
(P1A).
Roki: 10.04.2009,10.05.2009
Več na strani: http://www.podjetniskisklad.si/index.php?id=161

Javni razpis za sofinanciranje nakupa nove tehnološke opreme v obdobju 2009 
-2011
Rok do 24.4.2009
Več na strani: http://www.podjetniskisklad.si/index.php?id=163

Razpisnik: Turistična zveza Slovenije
Javni razpis za sofinanciranje prireditev turističnih društev v letu 2009 
Rok do 20.4.2009
Več na strani: http://www.turisticna-zveza.si/doc/RAZPISNA-DOKUMENTACIJA. 
pdf

Razpisnik: Tehnološka agencija Slovenije
Javni razpis »Neposredne spodbude za skupne razvojno-investicijske projekte 
-  RIP 09«
Roki:16.4.2009 in 14.9.2009
Več na strani: http://www.tia.si/RIP09,616,0,1,1.html

Razpisnik: Ministrstvo za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano
Javni razpis za ukrep 311 - diverzifikacija v nekmetijske dejavnosti 
Rok: do zaprtja razpisa 
Več na strani: http://www.mkgp.gov.si/si/ 
javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_pi1 %5Bshow_single%5D=841

Javni razpis za ukrep 312 -  podpora ustanavljanju in razvoju mikro podjetij
Rok: do zaprtja razpisa
Več na strani: http://www.mkgp.gov.si/si/
javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_pi1 %5Bshow_single%5D=842
Javni razpis za dodeljevanje sredstev iz naslova ukrepa Dodajanje vrednosti
kmetijskim in gozdarskim proizvodom za gospodarske družbe, samostojne
podjetnike in zadruge
Rok: do zaprtja razpisa
Več na strani: http://www.mkgp.gov.si/si/
javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_pi1 %5Bshow_single%5D=840

Javni razpis za ukrep Dodajanje vrednosti kmetijskim in gozdarskim proizvo- 
dom iz PRP 2007-2013 -  za kmetije z dopolnilno dejavnostjo, agrarne in pašne 
skupnosti na podlagi pogodbe in kmetije, ki se ukvarjajo s pridelavo grozdja in 
vina oziroma pridelavo oljk 
Rok: do zaprtja razpisa 
Več na strani: http://www.mkgp.gov.si/si/ 
javni_razpisi/?tx_t3javnirazpis_pi1 %5Bshow_single%5D=839

Razvojni center Murska Sobota, Kardoševa 2, SI-9000 Murska Sobota 
Kontaktna oseba: Sonja Vratarič, Tel. +386 2 525 16 35, Faks +386 2 52516 
15, E-pošta: razvojni.center@murska-sobota.si
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VODOVOD MURSKA SOBOTA, javno podjetje d.o.o., Murska Sobota, Kopališka 2

Obvestilo uporabnikom pitne vode

V skladu z določili Pravilnika o pitni vodi vam sporočamo, da boste v primeru 
neskladnosti obveščeni na naslednje načine:

1. Če je vzrok neskladnosti pitne vode hišno vodovodno omrežje, bodo uporabniki 
obveščeni osebno - v stanovanjskih hišah je to z obiskom monterja ali z dopi- 
som, v blokih pa z obvestilom na oglasni deski, najkasneje v sedmih dneh

2. V primeru neskladnosti pitne vode, ki bi lahko predstavljala potencialno nevar- 
nost za zdravje ljudi, bodo uporabniki obveščeni z obvestilom na oglasni deski, 
ali preko radia Murski val, najkasneje v dveh urah

3. V primeru izvajanja ukrepov za odpravo neskladnosti bodo uporabniki obveščeni 
z obvestilom na oglasni deski, ali preko radia Murski val, najkasneje v enem 
dnevu

4. V primeru dovoljenih odstopanj bodo uporabniki obveščeni z obvestilom na 
oglasni deski, ali preko radia Murski val, takoj po pridobitvi dovoljenja, oziroma 
najkasneje v sedmih dneh

5. 0 kvaliteti pitne vode za preteklo leto bodo uporabniki obveščeni z rednim 
letnim poročilom najkasneje do 31. marca tekočega leta, ki je objavljeno v 
občinskih glasilih in dostopno na spletnih straneh upravljavca.

POROČILO O KVALITETI PITNE VODE V VODOVODU MURSKA SOBOTA ZA LETO 2008

Vodna zajetja so na lokacijah Krog, Fazanerija in Črnske meje. Največja količina 
vode se načrpa v Krogu, zajetji Črnske meje in Fazanerija se uporabljata v večjih 
količinah samo v primeru večje porabe v sušnih obdobjih. V letu 2008 je bilo 
načrpano 2.484.181 m3, od tega 67,2% iz Kroga, 22,1% iz Črnskih mej in 10,7% iz 
Fazanerije. Povprečna dnevna načrpana količina vode je bila 6.787m3.

Priprava vode se ne izvaja. Za dezinfekcijo s plinskim klorom je v črpališčih Krog in 
Črnske meje postavljena klorirna naprava, ki se z minimalnim doziranjem klora (pri- 
bližno 0,1 mg/l) vzdržuje za primer večjih del na omrežju ali drugih nepredvidenih 
dogodkov (v primeru večjega bakteriološkega onesnaženja vode med poplavami).
V črpališču Fazanerija je bila junija nameščena naprava za dezinfekcijo s tekočim 
klorom.

Vodovod Murska Sobota oskrbuje približno 29.000 prebivalcev ter gospodarstvo v 
občinah M. Sobota, Moravske Toplice, Puconci in Cankova.

Skupno število priključkov je 7.776, od tega 991 podjetij, 110 blokov z 2.747 stano- 
vanji in 6.675 individualnih priključkov.

Občina Bloki 
- št.stan.

Individ. priklj. Podjetja Skupaj

M.Sobota 105-2.725 4.427 779 5.311
M.Toplice 1-4 1.056 86 1.143
Puconci 4 -1 8 979 94 1.077
Cankova 0 213 32 245
SKUPAJ 110 -2747 6.675 991 7.776

V letu 2008 je bilo skupno v vse občine prodano 2.107.693 m3 vode, od tega 
gospodarstvu 1.045.504 m3 in gospodinjstvom 1.062.189 m3.

Občina Gospodarstvo Gospodinjstva Skupaj
Dnevna
poraba

(m3/dan)
Murska Sobota 801.386 800.366 1.601.752 4.376

Puconci 28.154 109.465 137.619 376
Cankova 7.951 31.869 39.820 109

Moravske Toplice 208.013 120.489 328.502 898
SKUPAJ: 1.045.504 1.062.189 2.107.693 5.759

Na cevovodih vodovodnega omrežja, je bilo v letu 2008 ugotovljenih 32 večjih okvar, 
ki so bile tekoče odpravljene v skladu s smernicami notranje kontrole HACCP.

Kvaliteto pitne vode določata Pravilnik o pitni vodi (Ur. list RS št. 19/2004,35/2004. 
26/2006 in 92/2006) in notranja kontrola po sistemu HACCP. Sistem HACCP (Hazard 
Analysis

Critical Control Point) omogoča identifikacijo oz. prepoznavanje, oceno, ukrepanje in 
nadzor nad morebitno prisotnimi agensi v živilih ali stanji, ki lahko ogrožajo človeka.

Skladnost pitne vode z veljavno zakonodajo kontrolira ZZV M.Sobota, ki v skladu 
z notranjo kontrolo (HACCP) na omrežju tedensko odvzame tri vzorce za redne 
mikrobiološke preiskave in enkrat mesečno en vzorec za kemijske preiskave, 
zlasti na vsebnost nitratov in pesticidov. Nadzor nad kvaliteto pitne vode se v obliki 
občasnih preskušanj izvaja v okviru državnega monitoringa. Vsi ostali izredni pojavi 
v pitni vodi pa se spremljajo v okviru izrednega nadzora, katerega vrsta in obseg se 
prilagajajo glede na vzrok in lokacijo.

V letu 2008 je bilo v okviru notranjega nadzora na omrežju odvzetih 163 vzorcev za 
mikrobiološka in 15 vzorcev za kemijska preskušanja. Mikrobiološka preskušanja 
so pokazala, da osem vzorcev ni bilo skladnih s Pravilnikom o pitni vodi zaradi pri- 
sotnosti koliformnih bakterij, eden pa zaradi prisotnosti enterokokov in eden zaradi 
prisotnosti E.coli. V vseh primerih je bilo ugotovljeno, da je vzrok v interni instalaciji 
objekta. Ukrepali smo v skladu s smernicami HACCP in vzrok neskladnosti takoj 
odpravili oziroma lastnikom objektov ustrezno svetovali. Pri kemijskih preskušanjih 
ni bilo ugotovljenih neskladnosti s Pravilnikom o pitni vodi.

V okviru državnega monitoringa je bilo odvzetih 34 vzorcev za mikrobiološka in 34 
vzorcev za kemijska preskušanja. Vsi vzorci za mikrobiološka preskušanja so bili 
skladni s Pravilnikom o pitni vodi, eden vzorec za kemijska preskušanja pa ni bil 
skladen zaradi prisotnosti metolaklora-ESA (0,22 pg/l).

Problematika metolaklora in njegovih razgradnih produktov v pitni vodi, je razvidna 
iz priloženega zapisnika sestanka upravljavcev vodnih virov Pomurja in iz ocene 
tveganja za zdravje ljudi, ki jo je izdelal ZZV Maribor in je dostopna na spletni strani 
upravljavca (www.komunalams.si).

Odgovorna oseba za kvaliteto pitne vode: 

Boris Petrič
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OPOZORILNE NALEPKE O NEPRAVILNEM RAVNANJU Z 
MEŠANIMI KOMUNALNIMI ODPADKI

V vsakem gospodinjstvu občasno nastaja večja količina mešanih komunalnih od- 
padkov kot pa je razpoložljiva velikost zabojnikov, ki jih imamo v gospodinjstvih v 
uporabi. Žal se pogosto dogaja, da mešane komunalne odpadke občani odlagajo 
v svojih vrečah ob/na ali v odprti zabojnik za ostale odpadke (zabojnik črno-sive 
barve). To ravnanje ni pravilno, zato boste odslej namesto opozorilnih listov na teh 
vrečah našli nalepljeno opozorilno nalepko

ODVOZ BIOLOŠKIH ODPADKOV 
OD STANOVANJSKIH HIŠ 

V MESTU MURSKA SOBOTA

Gospodarska javna služba ravnanja z odpadki od stanovanjskih 
hiš v mestu Murska Sobota obsega tudi odvoz ločeno zbranih bi- 
oloških odpadkov, papirja in ostalih odpadkov po sistemu od vrat 
do vrat v skladu z letnim urnikom odvozov, ki je sledeč: odvoz 
ostalih odpadkov vršimo od maja do novembra 14-dnevno in od 
novembra do maja 1-krat tedensko, odvoz bioloških odpadkov 
od maja do novembra 1 -krat tedensko in od novembra do maja 
14-dnevno, odvoz papirja pa 1-krat mesečno celo leto.

V ceno mesečnega ravnanja z odpadki v okviru gospodarske 
javne službe so vključeni stroški ravnanja zbranih količin od- 
padkov, ki jih povzročitelji lahko oddajo le v popolnoma zaprtih 
zabojnikih (120 ali 24 01 zabojnikih za ostale odpadke, 12 01 
zabojnikih za biološke odpadke in 2 4 0 1 zabojnikih za papir).

Če v vašem gospodinjstvu občasno nastaja več ostalih odpad- 
kov, kot jih lahko odložite v zaprt zabojnik, lahko le-te oddate v 
tipiziranih vrečah z oznako podjetja Saubermacher-Komunala na 
dan odvoza ostalih odpadkov ob črno-sivem zabojniku.

V primeru občasno večjih količin bioloških odpadkov lahko le-te 
trenutno brezplačno oddate v Centru za ravnanje z odpadki 
Puconci. Če nimate lastnega prevoza, lahko storitev odvoza 
bioloških odpadkov v Puconce proti plačilu naročite pri vašem 
izvajalcu gospodarske javne službe podjetju Komunala d.o.o., 
Kopališka ulica 2, Murska Sobota.

Komunala d.o.o. in Saubermacher-Komunala Murska Sobota 
d.o.o.

TOČKA VZAJEMNOSTI -  ZA VEČJO VARNOST OTROK V PROMETU

TOČKA VZAJEMNOSTI je dobrodelna akcija ljudi za ljudi. Je TOK dobrote in je 
TOČKA, ki se nahaja na Avto moto društvu Štefan Kovač v Murski Soboti.
Na Avto moto društvu Štefan Kovač Murska Sobota so se odločili za dobrodelno ak- 
cijo, ki so jo poimenovali TOČKA VZAJEMNOSTI, v kateri bodo zbirali rabljene otroške 
avto sedeže, jih strokovno pregledali in očistili ter jih za simbolično ceno ponudili 
tistim, ki si novih otroških avto sedežev ne morejo kupiti po redni ceni. Zbrana sred- 
stva pa bodo namenjena v dobrodelne namene socialno ogroženim družinam. Poleg 
dobrodelnosti je namen akcije zagotoviti uporabo dobrih in varnih rabljenih otroških 
avto sedežev v prometu, saj bodo vsi otroški avto sedeži, ki ne dosegajo varnostnih 
standardov, izločeni iz uporabe.
TOČKA VZAJEMNOSTI je locirana na Avto moto društvu Štefan Kovač Murska Sobota 
na Noršinski ulici 2 v Murski Soboti, kamor lahko prinesete otroške avto sedeže, 
ki jih ne potrebujete več, vsak delavnik med 7.00 in 15.00, ob torkih od 15.00 do 
18.00 in sobotah od 9.00 do 12.00.

Jože Škrilec,
predsednik komisije za varnost v prometu pri AMD Štefan Kovač Murska Sobota
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AKTUALNO

P o m u r c i  z a d o v o l j n i

z  d e l o m  p o l i c i j e Karlo Vrataric

Policijska uprava Murska Sobota je 

predstavila svoje delo v preteklem 

letu. V letu 2008 so obdržali stanje 

varnosti iz leta poprej ter ga na mnogih 

področjih celo presegli. Še vedno pa je 

v deželi ob Muri veliko samomorov in 

prometnih nesreč s smrtnim izidom.

»Leto 2008 za delavke in delavce 
policijske uprave ni bilo lahko, 
vendar pa smo z dobrim in pro- 
fesionalnim odnosom do dela 
uspeli doseči bistveno boljše re- 
zultate na več področjih. In kar 
je še pomembneje: obdržali smo 
stanje varnosti na ravni iz leta 
2007 in ga celo izboljšali, zato 
lahko brez zadrege trdimo, da je 
bilo na območju policijske uprave 
stanje na področju, ki ga pokri- 
va policija, stabilno in se ljudje v 
Pomurju počutijo varne,« pravi 
direktor Drago Ribaš ter dodaja, 
da ta trditev ne temelji zgolj na 
statistiki, ampak tudi na raziskavi 
javnega mnenja o delu policije za 
leto 2008, kjer je 81,4 odstotka 
vprašanih odgovorilo, da se poču- 
tijo varno ali zelo varno, srednje 
varno se pa počuti 13,8 odstotka 
vprašanih.
Pomurski policisti so v letu 2008 
obravnavali 3646 kaznivih dejanj, 
kar je 1,2 odstotka več kot leto 
poprej, delež preiskanosti znaša 
67,8 odstotka in pomeni najbolj- 
šo preiskanost v zadnjih petih 
letih. Skupna materialna škoda, 
povzročena s kaznivimi dejanji, 
pa je po oceni policije 6,5 mi- 
lijona evrov in je v primerjavi z 
letom 2007 manjša za slabih 36 
odstotkov. Na področju splošne 
kriminalitete izstopajo kazniva 
dejanja premoženjske krimina-

litete, pri čemer se je povečalo 
število velikih tatvin, predvsem 
vlomov v objekte. »Že v prvi po- 
lovici leta smo obravnavali več to- 
vrstnih primerov, se pravi vlomov 
v stanovanjske hiše, trgovine in 
avtomobile, trend pa se je v drugi 
polovici leta še stopnjeval,« pra- 
vi vodje sektorja kriminalistične 
policije Janez Lovrec. Tako so za- 
beležili 60 vlomov v stanovanjske 
hiše, 21 vlomov v trgovine in 17 
vlomov v avtomobile, vse katego- 
rije pa beležijo porast za vsaj 75 
odstotkov.
V porastu, za skoraj 43 odstotkov, 
so kazniva dejanja zoper spolno 
nedotakljivost, za 10 odstotkov 
se je zmanjšala gospodarska kri- 
minaliteta, pri čemer so porasla 
predvsem kazniva dejanja utaje 
finančnih obveznosti, ki so se 
povečala kar za 750 odstotkov. 
»Obravnavali smo jih 34, v letu 
poprej le štiri. Gre predvsem za 
davčne utaje tipa davčni vrtiljak,« 
je dejal Lovrec. Velik porast je 
tudi pri kaznivih dejanjih s po- 
dročja prepovedanih drog, ki jih 
je bilo lani 209 ali 28 odstotkov 
več. Tako je bilo odkritih več kot 
20 nasadov in zaseženih 1139 ali 
29 odstotkov več rastlin konoplje 
in 16 kilogramov marihuane. 
Samomorov je bilo v lanskem letu 
35, kar je le eden manj kot v letu 
2007, poleg tega pa je bilo še 22 
poskusov samomorov.
V  letu 2008 'so policisti obrav- 
navali dobrih 31 odstotkov manj 
prometnih nesreč kot leta 2007, 
nekoliko je manjše tudi število 
umrlih v prometnih nesrečah, 
saj je bilo leta 2007 mrtvih 28, 
lani pa »le« 16. »Marsikaj je vpli- 
valo na bistveno boljši rezultat 
na področju varnosti v cestnem 
prometu, od sprememb zakono- 
daje, odprtja avtoceste in s tem 
zmanjšanja prometa tovornjakov 
na ostalih cestah in še kaj, vendar 
pa je pri tem pomemben tudi de- 
lež ukrepov policije, tako na po- 
dročju preventive kot na področju

represije. Stanje na tem področju 
pri najhujših posledicah pa je 
kljub bistveno manj mrtvim še 
vedno slabo,« pravi Ribaš. Večina 
prometnih nesreč se je zgodila na 
regionalnih cestah, povzročitelji 
nesreč s smrtnim izidom so bili 
v 25 odstotkih pod vplivom al- 
kohola. Ta delež je glede na leto 
2007 prepolovljen, ampak po 
mnenju Ribaša še vedno slab. 
Tudi na splošno so povzročitelji 
prometnih nesreč v Pomurju v 
15,8 odstotkih pod vplivom al- 
kohola, medtem ko je slovensko 
povprečje le 8 odstotkov.
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AKTUALNO

P r e s a d i t e v  j a v o r j a  z a d n j e  d e j a n j e

p r e s e l i t v e  e k o n o m s k e  š o l e Karlo Vratarič

V petek, 31. marca, so na Ekonomski 

šoli Murska Sobota, ki se že osem let 

ponaša tudi z nazivom ekošola, izvedli 

finale ekokviza na temo »Podnebne 

spremembe«. Ob tej priložnosti so 

javor izpred stare šole sim bolično 

presadili k  novi šoli.

Pred Ekonomsko šolo Murska 
Sobota že osem let ponosno 
plapola zelena zastava, medna- 
rodni znak ekošol, ki mimoidoče

opozarja, da šola nosilka naredi 
veliko za okoljsko osveščanje, 
prav tako pa tudi za trajnostni 
razvoj. Letos je šolo doletela po- 
sebna čast, saj jih je nacionalna 
koordinacija izbrala za izvedbo 
treh projektov — postavitev naci- 
onalne razstave »Kaj lahko mla- 
di storimo za okolje«, zaključek 
literarnega razpisa »Podnebne 
spremembe« ter finale kviza za 
srednje šole prav tako na temo 
podnebnih sprememb. Na sle-

dnjem se je pomerilo 21 srednjih 
šol s po tremi tekmovalci, ki so 
tekmovali posamezno in ekipno. 
V  šolske ekipe so se uvrstili na 
šolskih tekmovanjih, na šolski 
ravni pa je tekmovalo kar 1100 
tekmovalcev. Poleg vsega našte- 
tega so organizatorji pripravili 
še strokovni ogled Centra za od- 
stranitev odpadkov v Puconcih 
ter krožni ogled Murske Sobote, 
dijaki in mentorji so spoznali na- 
ravne materiale v Prekmurju (gli- 
no in podobno) ter se poskusili 
tudi v modeliranju. Pestro do- 
gajanje se je pričelo že ob 8.30 
uri in je trajalo do 16. ure, pred 
zadnjim dejanjem -  finalom eko- 
kviza — pa se je odvil še krajši kul- 
turni program.
Poseben dogodek za šolo je bila 
presaditev javorja izpred stare 
šole k novi šoli. »Vsaka pot se 
enkrat konča in vsak konec je 
hkrati nov začetek. Ekonomska 
šola Murska Sobota je ekošola 
postala kot tretja srednja šola v 
Sloveniji leta 2002.
Leta 2004 smo posadili man- 
džurski javor (darilo nacionalne

koordinacije) in ob posaditvi 
obljubili, da ga bomo ob se- 
litvi »vzeli« s seboj. To se sicer 
ni zgodilo lanskega januarja, 
smo pa obljubo uresničili ob 
današnjem velikem dogodku, 
srečanju množice mladih iz vse 
Slovenije. Presaditev je hkrati za- 
dnje dejanje selitve — pospremili 
smo jo z nekoliko nostalgije, a z 
zavestjo, da lahko v novih pro- 
storih naredimo mnogo več za 
trajno delovanje v osveščanju in 
konkretnih korakih pri spremi- 
njanju miselnosti nas vseh. Cilj 
pa je spoznanje, da lahko vsak 
prispeva k ohranitvi čistega oko- 
lja,« je preselitev pojasnil Jožef 
Rituper, nacionalni koordinator 
za srednje šole in vodja kviza.
V  finalu ekokviza so se najbolje 
odrezali tekmovalci celjske gi- 
mnazije Center pred splošno in 
strokovno gimnazijo iz Velenja 
ter gimnazijo iz Litije, mursko- 
soboški gimnazijci so zasedli peto 
mesto, medtem ko je v posamič- 
ni konkurenci slavila dijakinja 
murskosoboške ekonomske šole 
Tina Hozjan.

P o s a d i l i  s m o

s a d n o  d r e v o Katarina Rozmarič

V  vrtcu enote Krtek Bakovci 
smo posadili jablano in češnjo. 
Drevesi nam je podarila »Ekošola 
kot način življenja«. Pri sajenju 
nam je pomagal hišnik Branko, 
ki je otrokom na prijeten način 
pokazal, kako se drevo sadi. 
Drevesi bomo opazovali, zalivali 
in budno čakali na spremembe. 
Otroci so ob didaktičnem pogo- 
voru ugotavljali, da nam bosta 
drevesi čez čas dali sadje in prije- 
tno senco v poletnih dneh.
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AKTUALNO

V k l j u č e v a n j e  i n v a l i d o v  v  g r a d n j o

n o v e  P a n o n s k e  v a s i Tanja Zrinski

Mozaik, društvo za socialno vključe- 

nost iz Murske Sobote, je meseca mar- 

ca v Pokrajinski in študijski knjižnici 

predstavil projekt »Panonska vas“ , ki 

temelji na usposabljanju invalidov za 

dela na področju ohranjanja in kreativ- 

ne uporabe kulturne dediščine.

»Dejavnosti, ki jih razvijamo in 
jih še bomo v sklopu Panonske 
vasi, omogočajo, da se v njih 
zaposlujejo tudi invalidi, ki tvo- 
rijo naj večjo in najtežje zaposlji- 
vo skupino brezposelnih oseb v 
Pomurju.
Ključni problem zaposlovanja in- 
validov je namreč v njihovi neu- 
strezni usposobljenosti za delo na 
razpoložljivih delovnih mestih. 
S pričujočim projektom zado- 
voljujemo tri ključne potrebe 
brezposelnih invalidov: potrebo 
po ustrezni delovni usposoblje- 
nosti, potrebo po zagotavljanju 
primernih delovnih mest in po- 
trebo po podpornih storitvah, 
ki jih  potrebujejo invalidi pri 
zaposlovanju,« so nam povedali 
v društvu Mozaik.
V  sklopu projekta so na mar- 
čevskem srečanju z različni-

mi prispevki strokovnjakov 
(dr. Tone Kramberger, Alojz 
Kavaš, Aleksander S. Osta, Jože 
Vugrinec, mag. Franc Kuzmič, 
Goran Miloševič in dr. Jože 
Magdič) izvedli tudi strokovni 
posvet na temo: »Perspektive so- 
cialnega vključevanja invalidov 
na področju kulturne dediščine«, 
na katerem je stekla debata o re- 
aktivizaciji ranljivih družbenih 
skupin na področju ohranjanja 
in kreativne uporabe kulturne 
dediščine.
»Panonska vas« je načrtovana na 
obrobju vasi Noršinci v Občini 
Moravske Toplice, v sodelova- 
nju z občino, lokalnim prebival- 
stvom in strokovnjaki s področja 
ohranjanja kulturne dediščine pa 
načrtujejo tudi kompleks tradi- 
cionalno grajenih panonskih hiš, 
katerega namen je zaščititi, ohra- 
niti in predstaviti tipično panon- 
sko vas z njenimi etnološkimi, 
arheološkimi in umetnostno zgo- 
dovinskimi značilnostmi. Poleg 
tehnik gradnje, ki so povezane 
s tradicionalnimi obrtmi (te- 
sarstvo, slamokrovstvo, gradnja 
z ilovico), bo zagotovljen tudi 
prikaz bivalne kulture in načina

življenja vasi. V  tem kontekstu 
ima Panonska vas vsebino, ki 
presega muzejsko predstavitev. 
Postala bo živ in aktiven kultur- 
ni center, ki oživlja pozabljene 
obrti in običaje, hkrati pa bo tudi 
institucija znanja, izobraževanja 
in raziskovanja; center, kjer se 
organizirajo kulturne aktivno- 
sti (sejmi, delavnice, festivali), 
namenjene različnim ciljnim 
skupinam. »Pri gradnji bomo 
upoštevali tradicionalno modrost 
in obrti, ki so jih uporabljali za 
gradnjo naši predniki. Gre za 
preizkušene metode, ki same po 
sebi niso zelo zahtevne v smislu 
uporabe sofisticirane tehnologije. 
Je pa seveda treba ljudi naučiti 
varnega dela in jih pri delu tudi 
ustrezno voditi. S tega vidika bo 
gradnja nekoliko zahtevnejša. V  
Mozaiku imamo nekaj izkušenj 
pri izgradnji posameznih objek- 
tov, z gradnjo celega kompleksa 
pa se srečujemo prvič. Predvsem 
pri ureditvi osnovne komunalne 
infrastrukture nam bo na pomoč 
priskočilo podjetje, ki se s to de- 
javnostjo ukvarja. Podobno bo 
tudi pri obrtniških delih na na- 
peljavah. Vendar pa naša metoda

dela vključuje pri nas zaposlene 
invalide v vse dejavnosti. Zunanji 
izvajalci zagotovijo znanje in 
strokovno vodenje, naši ljudje 
pa pomagajo pri izvedbi del. 
Trajanje gradnje je težko napove- 
dati, ker je odvisna od nekaterih 
okoliščin, ki jih v tem trenutku 
ne moremo stoodstotno predvi- 
deti. V  prvi vrsti gre za razpolo- 
žljivost finančnih sredstev, kjer 
smo vezani na pridobivanje ra- 
zvojnih sredstev, v drugi vrsti pa 
tudi za trajanje upravnih in ad- 
ministrativnih postopkov v zve- 
zi s prostorskim načrtovanjem, 
izgradnjo temeljne infrastrukture 
in pridobivanjem dovoljenj. 
Vsekakor gre za projekt, kate- 
rega realizacija je predvidena v 
srednjeročnem načrtu,« je do- 
dal Goran Miloševič, projektni 
svetovalec pri društvu Mozaik. 
Seveda za projekt potrebujejo 
precejšnja finančna sredstva, 
vendar pa v društvu želijo na to 
plat gledati z vidika realnih učin- 
kov, ki jih sprožajo. Že dosedaj 
so dokazali, da njihovi projekti 
prinašajo novo kakovost in tudi 
zagotavljajo nova delovna mesta 
za invalide ter tudi podporno 
osebje, in to za bistveno manjši 
denar kot veliki projekti. V  krogu 
društva Mozaik tako neposredno 
zagotavljajo 25 delovnih mest, 
od teh pa jih kar 70 odstotkov 
zasedajo invalidi. Potrebne vire 
bodo zagotovili iz razvojnih sred- 
stev, seveda pa bodo vložili veliko 
lastnega dela.
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AKTUALNO

T e d e n  d r u ž i n e

T u d i  l e t o s  b o g a t  p r o g r a m Geza Grabar

Župnija Murska Sobota je med 19. in 

25. marcem pripravila teden družine 

na temo »Vzemite in si razdelite med 

seboj«.

Vsako mašo je v tem obdobju 
spremljal tematski dogodek, 
po večerni maši v nedeljo, 22. 
marca, pa so se verniki zbrali v 
župnijskem domu, kjer jih je v 
imenu stolne župnije nagovo- 
ril župnik Ivan Krajnc. Ob tej 
priložnosti so odprli fotografsko

razstavo z motivi o družini, ki jo 
je pripravil fotografTomaž Berke 
iz Murske Sobote. Gost srečanja 
je bil pater dr. Karel Gržan, ki 
je zbranim kar dve uri predaval 
na temo boljšega razumevanja 
v družini. Na slikovit način je 
predstavil pomen družine v dana- 
šnjem času, pomen moža in žene,

vzgojo otrok. Govoril je tudi o 
notranji osamljenosti, lepoti, raz- 
mišljanju o pomenu podob ter 
zasvojenosti med mladimi. 
Dogajanje je s pesmijo popestrila 
številna družina Ivančič s šestimi 
otroki iz Veržeja, ki je pevsko in 
glasbeno oblikovala uvodni kul- 
turni program.

L e t o š n j i  E v a n g e l i č a n s k i  v e č e r i

v  d u h u  s p o m i n a  n a  S t e f a n a  K u z m i č a Aleksandra Grah

Minilo je 230 let od smrti pomemb- 

nega evangeličanskega duhovnika 

Štefana Kuzmiča, ki je storil veliko 

pomembnega za prekmurski narod.

Na tega pomembnega prekmur- 
skega moža se še posebej spomi- 
njajo v evangeličanski cerkveni 
občini, kjer so letošnje leto po- 
svetili prav Küzmiču. Na prvem 
srečanju v okviru Evangeličanskih 
večerov v Murski Soboti je preda- 
val duhovnik bodonske evange- 
ličanske cerkvene občine Simon 
Sever, ki je predstavil Küzmičevo 
življenje in pomembnejše mejni- 
ke njegovega ustvarjanja. 
Neformalni začetnik evangeli- 
čanske cerkve v Prekmurju 
Simon Sever je poudaril, da so 
bili življenje, delo, pomen in zna- 
čaj Števana Küzmiča sorazmerno 
bogato obdelani. V  nadaljevanju 
je izpostavil pomembnejše mej- 
nike: »Kuzmičeva ohranjena dela 
se ustavijo pri številki 10, kar pa 
nikakor ne pomeni, daje bilo nje- 
govo delo skromno. Zavedati se 
moramo, da je ravno on začetnik 
več kot 250-letne ustvarjalnosti

prekmurskih besednih ustvar- 
jalcev. Ko obravnavamo njego- 
vo življenje in delo, ne smemo 
obiti dejstva, da Küzmičevega 
učiteljevanja, dušnopastirske 
skrbi in slovstvene dejavnosti ne 
moremo opisati zgolj z besedama 
krščansko in kulturno -  temveč 
ob njiju prav gotovo še z evange- 
lizacijsko in versko ohranjevalno. 
Tako Stevana Kuzmiča ne sme- 
mo »secirati« oz. njegove ustvar- 
jalnosti deliti na obdobja. O 
Kuzmiču kot duhovniku lahko 
povemo, da je teološko bil vsaj 
delno pod vplivom pietističnega 
duha, ki je poudarjal pogloblje- 
no pobožnost. S pietizmom se 
je Kuzmič srečal na evangeličan- 
skem liceju v Bratislavi. Znane 
so nam njegove cerkvenoorga- 
nizacijske sposobnosti, cerkvena 
skupnost v Surdu se je v 24 letih 
Küzmičeve dušnopastirske skrbi 
razvila tako na duhovnem kakor

tudi na materialnem področju. 
Pri dušnopastirskem delu je bil 
izjemno strpen in neutruden. 
Deloval je med slovenskim in 
madžarskim življem.«

S Severjevim mnenjem, da nam 
Stevan Küzmič mora biti »vzor 
vernega človeka in pomoč v 
obliki spomina na njegovo po- 
žrtvovalnost in neutrudnost pri 
zavzemanju za verski, literarni, 
kulturni in nacionalni napredek«, 
se strinja tudi škof Geza Erniša, 
saj pravi, da je »pomembno pred- 
vsem to, da se Küzmičev miselni 
tok nadaljuje tudi danes«.
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M e j n i k  v  L a i n š č k o v e m

u s t v a r j a n j u Aleksandra Grah

Izšel je nov roman Ferija Lainščka 
z vabljivim naslovom »Ne povej, 
kaj si sanjala«.
Pisatelj tokrat računa na zah- 
tevnejše bralce, ki jih bo branje 
gotovo navdušilo oz. spodbudilo 
k razmišljanju, saj odpira mnoga 
življenjska vprašanja. Lainšček je 
v romanu izpostavil nenavadno 
ljubezensko zgodbo, saj je doga- 
janje postavljeno v psihiatrično 
bolnišnico. O tem, zakaj seje od- 
ločil za drugačno izhodišče no- 
vega romana, pa pravi: »Zgodba

govori o neobičajnem ljubezen- 
skem srečanju in slika družbena 
razmerja »iz našega časa«, ki jih 
vsi skupaj na nek način živimo 
in doživljamo. Edi je brezdomec, 
ki so ga leta 1971 kot dojenčka 
našli pred marketom v nakupo- 
valnem vozičku. Galina je mlada 
ženska iz bogatega primestnega 
naselja v Čertu. Kot pacienta se 
srečata v psihiatrični bolnišnici, 
kjer se splete sodobna ljubezen- 
ska zgodba, ki nam zastavlja 
mnoga eksistencialna vprašanja. 
To je izhodišče mojega novega 
romana, ki je v tem smislu an- 
gažiran in aktualen. Menim, da 
naloga umetnosti ni dajanje od- 
govorov, ampak zastavljanje pra- 
vih vprašanj. Roman bo verjetno 
mejnik v mojem ustvarjanju, saj 
se v njem radikalno obračam od 
tematike, ki je zaznamovana s t. 
i. panonskimi sentimenti.«

L i t e r a r n i  v e č e r  v  P i š k u  

P o v e z a v e Geza Grabar

Založba in revija Apokalipsa ter 
Pokrajinska in študijska knjižni- 
ca Murska Sobota sta pripravili 
literarni večer s predstavitvijo 
madžarske književnosti v slo- 
venskih prevodih.
O slednjem je govorila Gabriella 
Gaal, o založbi pa Stanislava in 
Primož Repar. Izbrane pesmi je 
interpretirala Gabrijela Granfol

Preurača.
V okvir predstavitve sodita tudi 
razstava knjig Društva Apokalipsa 
ter prodaja izbranih naslovov po 
ugodnih cenah.

: info@tiskarnaklar.com

mailto:info@tiskarnaklar.com


KULTURA

M u r s k a  S o b o t a  o d p r t a

z a  k u l t u r n e  i z z i v e Brigita Bavčar

Režiser Bojan Jablanovec, ki prevze- 

ma koordinacijo  m urskosoboške- 

ga programa za evropsko kulturno 

prestolnico 2012, vidi Soboto »od- 

prejto«. Stavi na scenarij medijske 

prepoznavnosti in sodobne scenske 

umetnosti te r preseganje lokalnega 

k rč a . Ponudbi tukajšnjih kulturnih in- 

stitucij želi dodati še druge vsebine 

in pritegniti umetnike ter publiko tudi 

od drugod. Pri tem pričakuje podporo 

lokalnega okolja, ki je pogoj za uspe- 

šno kandidaturo pridobitve evropskih 

sredstev za kulturo.

Po prvotni zasnovi iz leta 2006 
je rdeča nit programa mesta 
Murska Sobota multikultura, ki 
se odraža v vsakdanjem življenju 
in multikulturnem sožitju.
V  letu 2012 naj bi se odvijalo 
vsaj pet vrhunskih dogodkov, 
glede na cilje projekta, ki se na- 
našajo na naložbeni del, pa bo v 
ospredju uprizoritvena umetnost.
V  gledališko dvorano bo spreme- 
njen temeljito obnovljen Kino 
Park, letno prizorišče dogajanja 
pa bo tudi letališče. Izhodišče 
navezujočih se projektov temelji 
na redni dejavnosti in programih 
kulturnih institucij, kot so javni 
zavodi Galerija, Glasbena šola, 
Pokrajinski muzej in Pokrajinska 
ter študijska knjižnica Murska 
Sobota, pa M IK K , Z K D  in 
zavodi kot so Flota, Pomurski 
akademski pa še kak center ter 
kulturna društva in klubi.
V  pripravo posameznih pro- 
jektov v mestu in regiji se 
bodo vključevala tudi partner- 
ska mesta iz Avstrije, Nemčije, 
Češke, Madžarske, ZDA, Srbije 
in Hrvaške, s katerimi mesto 
Murska Sobota že vrsto let so- 
deluje na kulturnem in gospo- 
darskem področju.

Ž upan mestne občine Anton 
Štihec, ki je bil pred tremi leti 
sklicatelj programskega odbora 
za izvedbo projekta evropske

kulturne prestolnice, je na po- 
novnem sestanku, zadnji dan 
v letošnjem marcu, po daljši 
razpravi o možnih novih vsebi- 
nah ter predstavitvah obstoječih 
imenoval skupino za pripravo 
in koordinacijo programa. Poleg 
Bojana Jablanovca sta v njej še 
Brigita Perhavec in Igor Knafelj, 
po posameznih področjih pa 
sestavljajo komisijo za kulturo 
še skupine za izvedbo nasle- 
dnjih dejavnosti: uprizoritvene 
umetnosti, kulturne dediščine, 
glasbe, slikarstva in kiparstva, 
literature in založništva ter me- 
dijev. V komisiji, ki bo opravljala 
strokovno in posvetovalno delo 
priprave in izvedbe, bosta pred- 
stavnici mestne občine Mojca 
Breščak in Darja Potočnik, 
ostali člani pa so: Matjaž Farič, 
Duša Škof, Peter Beznec, Janez

Balažič, Branko Kerman, Slavko 
Šuklar, Erna Lukač, Robert 
Inhof, Jože Denko, Franci Just, 
Jože Vugrinec, Mitja Podgajski, 
Aleksandra Nana Rituper in 
podpisana.

Fotografije: Jože Denko
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V  G a l e r i j i  M u r s k a  S o b o t a

r a z s t a v a  J o ž e f a  M u h o v i č a Karlo Vratarič

Od 9. aprila je v Galeriji Murska 
Sobota na ogled razstava Jožefa 
Muhoviča z naslovom »Iz oči v 
oči s prezenco«, vodeni ogled raz- 
stave pa bo v četrtek, 16. apri- 
la, ob 17. uri. Muhovičeva dela 
bodo na ogled do konca aprila. 
-Muhovičevo slikarstvo je vsesko- 
zi predvsem intimno, tudi takrat, 
ko gre za izjemno velike formate, 
ki gledalca povsem obvladujejo.

Njegova platna nam govorijo 
predvsem o praznem prostoru, 
oziroma o iluziji, ki je tudi taka, 
kot je, predvsem stvar dogo- 
vora. Kar je interpretativno, je 
sama možnost konstrukcije tega 
prostora s strukturo barve, sen- 
co figure in madežem. Tragični 
moment v Muhovičevem slikar- 
stvu je razkrit, ko ugotovimo, 
da nekaj takega kot sedanjost ali

prezenca sploh ne obstaja ter da 
je to, kar predstavljajo njegove 
slike, zgolj projekcija preteklosti, 
ki ne more živeti drugače kot v 
nesnovni formi spomina,« o av- 
torju in njegovem ustvarjanju 
pravi direktor Galerije Murska 
Sobota Robert Inhof.

Jožef Muhovič je diplomiral na 
oddelku za slikarstvo pri prof.

Janezu Berniku in dr. Milanu 
Butini na Akademiji za likovno 
umetnost Univerze v Ljubljani. 
Na isti ustanovi je nadaljeval s po- 
diplomskim študijem slikarstva 
in grafike, ki ju je zaključil leta 
1980 oziroma 1981. Vzporedno 
je študiral tudi filozofijo na 
Filozofski fakulteti Univerze v 
Ljubljani, kjer je magistriral leta 
1981, doktoriral pa leta 1986 s 
tezo s področja estetike. Od leta 
1998 je Jožef Muhovič habiliti- 
rani redni profesor za predmet 
likovna teorija na Akademiji za 
likovno umetnost in oblikovanje 
Univerze v Ljubljani. Ukvarja se 
s slikarstvom, umetniško gra- 
fiko in kiparstvom ter objavlja 
razprave in članke s področja 
likovne teorije, estetike in filo- 
zofije kulture.

D e l a v n i c a

u s t v a r j a n j a  i z  g l i n e Geza Grabar

Tradicija prirejanja različnih de- 
lavnic za najmlajše ob domala 
slehernih razstavah je v mursko- 
soboški Galeriji že ustaljena obli- 
ka uvajanja mladih v skrivnosti 
likovnega izražanja in razvijanja 
pogostokrat prezrte umetniške

žilice.
Tako je zelo uspela tudi likovna 
delavnica, ki je sredi marca po- 
tekala pod vodstvom likovnega 
pedagoga Matjaža Gederja in je 
sovpadala z razstavo »Umetnine 
iz Prekmurja«: 16 otrok iz

Murske Sobote in drugod je na 
njej ustvarjalo kipce in reliefe iz 
gline, za motive pri kiparjenju pa 
so izbirali med slikami na razstavi 
in dvodimenzionalnost prenesli v 
tridimenzionalnost.
Ob razstavi likovnih del Jožefa 
Muhoviča »Iz oči v oči s prezen- 
co« pa se obeta nova likovna de- 
lavnica, ki bo posebej namenjena

mlajšim in starejšim osnovnošol- 
cem. V  Galeriji prijave zbirajo na 
telefon 02 522 38 34.
Doslej se je delavnic v Galeriji 
Murska Sobota udeležilo že 
okrog 500 otrok iz posameznih 
osnovnih šol iz Murske Sobote 
in regije.

Fotografije: Tatjane Vukovič
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J o s i p a  L i s a c  v

m u r s k o s o b o š k e m  k i n u

KULTURA

Tadej Kirinčič

V dvorani nekdanjega mursko- 
soboškega kina je sredi meseca 
marca nastopila ena najbolj ek- 
stravagantnih glasbenih umetnic 
prostora nekdanje Jugoslavije 
— Josipa Lisac. Sedaj že skoraj 
šestdesetletnici, ki vedno zno- 
va preseneča s svojimi nastopi, 
je tudi tokrat uspelo napolniti 
kinodvorano ter pri poslušalcih 
pustiti nepozaben pečat tokratne- 
ga koncerta. H glasbenici njene-

ga kova sodita tudi kakovostno 
ozvočenje ter osvetlitev, za katera 
so prireditelji dobro poskrbeli. 
Soj modrih luči je pričaral poseb- 
no vzdušje njenim znanim sklad- 
bam, kot so »O jednoj mladosti«, 
»Magla«, »Danas sam luda« ter 
mnogim drugim, seveda pa zgo- 
vorna glasbenica, ki je med pre- 
mori tudi odkrito komunicirala 
z občinstvom, ni pozabila niti na 
znamenito »Ave Mario«.
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KULTURA

P r e d i n  n a v d u š i l

s s v o j i m i s k l a d b a m i  i n  š a r m o m Tadej Kirinčič

V  četrtkovem delu Morskega 
festivala kitare 2009 smo lah- 
ko v murskosoboški pivnici 
Kratochwill prisluhnili večne- 
mu šarmerju in zagovorniku 
kakovostne glasbe, Zoranu 
Predinu.
Zoran Predin, s katerim so na 
neuradni otvoritvi Morskega 
festivala kitare 2009 zai- 
grali člani glasbene zasedbe
Gypsy Swing Band, v 
kateri kot kitarist igra 
tudi pevčev sin, Rok 
Predin, je znan po 
svojem prefinjenem 
okusu za glasbo, ro- 
mantičnih besedilih in 
humorističnih vložkih 
v premorih med sklad- 
bami. Vsega tega so bili 
v dobri meri deležni 
obiskovalci njegovega 
tokratnega nastopa, ki 
jih Predin tudi dokrat 
ni pustil na cedilu.

Vzdušje v pivnici se je sto- 
pnjevalo skozi celoten nastop, 
v katerem je, ob spremljavi 
skupine, zapel svoje pesmi, 
kot so »Pražen krompir«, 
»Pridi k meni« in »Maribor«. 
Večer je dosegel svoj vrhunec 
v zadnjem delu, ko so zaigra- 
li stare hite Lačnih Franzov, 
kot sta »Zarjavele trobente« 
in »Praslovan«, pri katerih so

se jim s petjem pridružili tudi 
obiskovalci.
Svoj nastop so zaključili s 
Straussovo skladbo »Radetzky 
March«, ki so jo posvetili 
vsem tistim, ki se iz takega 
ali drugačnega razloga nikoli 
ne bodo udeležili znamenite- 
ga novoletnega koncerta na 
Dunaju.
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KULTURA

Z a g r e t a  E l i z a b e t a

o g r e l a  o b č i n s t v o Brigita Bavčar

G le d a liška  s k u p in a  K u ltu rn o - 

umetniškega društva Štefan Kovač 

je s komedijo »Elizabeta je zagreta« 

občinstvo ogrela v obeh večerih, ko se 

je konec tedna sredi marca premierno 

predstavila v grajski dvorani v Murski 

Soboti.

S komedijo Robina Howdinga 
v režiji Branka Pintariča je po- 
mlajena ekipa tukajšnjega ama- 
terskega gledališča v zasedbi 
Borut Siherle (Sergio), M aja 
Pretnar (Marija), Boštjan Lačen 
(Stanko), Tina Kur (Elizabeta) in 
Patricij Omar (Toni) dokazala, 
da zmore pritegniti in nasmejati 
domačo publiko.

V  predstavi z veliko situacijske 
komike in preobratov se je naj- 
bolje znašel stari znanec tukaj- 
šnjega gledališča Borut Siherle, ki 
sta mu ob bok stopili prav tako 
ljubiteljski igralki Maja in Tina. 
Predvsem slednja je bila odlična 
kot Lulu, ki se je koketno vme- 
šala in zapletla že tako zapleteno 
situacijo ljubezenskega triko- 
tnika. Domiselna je bila tudi 
odrska postavitev scene vrat v 
dveh hotelskih sobah, v katerih 
vzporedno potekata dva zmenka 
in v zvezi z njima veliko nepriča- 
kovanih situacij.
Vrhunec je predstava v polni 
grajski dvorani doživela prav 
s preobraženo Elizabeto, ki so

jo  gledalci tako kot ostale na- 
stopajoče, nagradili z bučnim 
aplavzom.

F o to g ra fiji: G eza  G ra b a r

Ponovitev predstave ELIZABETA JE  ZAGRETA bo v četrtek, 
16. aprila, ob 20. uri v grajski dvorani.
Predprodaja vstopnic: M IKK Murska Sobota od 10. do 19. ure 
(vsak delavnik).
Rezervacija vstopnic: 031-229-779

V  M u r s k o  S o b o t o  p r i š e l

» Č a s  z a  s p e r m e m b o « Tadej Kirinčič

V dvorani nekdanjega murskoso- 
boškega kina smo si konec meseca 
marca lahko ogledali gledališko 
predstavo z naslovom »Čas za 
spermembo«. Igralska zasedba, 
ki jo sestavljajo Branko Durič -  
Duro, Marko Pokorn in Alenka 
Tetičkovič, je že sama po sebi

zagotavljala dobro mero smeha, 
kar se je tekom predstave zgolj 
potrdilo.
Predstava »Čas za spermembo, ki 
jo izvaja Teater 55, je v Murski 
Soboti pred leti že gostovala. 
Ogledali smo si jo lahko marca 
leta 2002, ko je predstava gosto-

vala v grajski dvorani v okviru 
takratnega prvega gledališkega 
abonmaja. Število abonentov se 
je od takrat do danes podvojilo, 
delovanje Teatra 55 pa je, zaradi 
Durove filmske kariere, nekoli- 
ko zamrlo. Predstava je sedaj bila 
obnovljena, in tako kot pred leti, 
ko so odigrali kar 250 ponovi- 
tev, vlada tudi sedaj zanjo precej 
veliko zanimanje, kar dokazuje 
dejstvo, da je bila dvorana nek- 
danjega murskosoboškega kina 
napolnjena skoraj do zadnjega 
kotička. Duro je gledalce s svojim 
pristnim južnjaškim humorjem 
nasmejal do solz, pozabil pa ni 
niti na vključevanje občinstva v 
samo predstavo, ki jo je s tem še 
dodatno popestril.
Sicer zgodba govori o Duru v 
vlogi frizerja Mirka, ki ima salon 
z imenom »Ja se zovem Mirko«

obožuje natančnost, točnost (na- 
vada iz JLA) in sebe, ker je, kakor 
sam pravi ».. .lep, urejen, negovan 
...<<. V njegov salon zahaja zo- 
bozdravnik Damjan (B. Šturbej), 
ker obožuje Mirkovo asistentko 
Emo in Mirkov južnjaški humor, 
sam pa je, kakor pravi, » . . .  bolj 
štorast in neroden<<. Ema (A. 
Tetičkovič) je nora na svojega 
šefa in ga hoče dobiti za vsako 
ceno. Pripravljena je celo oditi v 
semensko banko in dobiti njego- 
vo spermo. Ali ji bo Damjan pri 
tem pomagal ali pa ...
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m u r s k o s o b o š k o  o b č i n s t v o Karlo Vrataric

Stand-up kom iki skupine 
Komikaze so znova obiskali 
Mursko Soboto, tokrat prvič s ce- 
lovečerno predstavo »Banzaaaj«. 
Po sto minutah smeha zagotovo 
nihče od gledalcev ni domov od- 
šel slabe volje.

Po uspešno izvedenem poletnem 
festivalu stand-up komedije 
»Panč« na Ljubljanskem gradu in 
številnih drugih nastopih v lan- 
skem letu so komedijanti stand- 
up skupine Komikaze pripravili 
prvo celovečerno predstavo, ki

so jo  poimenovali »Banzaaaj«, 
s katero trenutno nastopajo po 
vsej Sloveniji.
V  stari kinodvorani so na začet- 
ku aprila navdušili več kot sto 
obiskovalcev. »V Murski Soboti 
je vedno lepo nastopati, tako da 
smo tudi v Kinu Park ob nasto- 
pu zelo uživali. Mislim, da nas 
je občinstvo lepo sprejelo in da 
smo bili na koncu večera zado- 
voljni prav vsi,« je povedal Tin 
Vodopivec, vodja Komikaz. 
Nastopili so Klemen Mauhler, 
Mladen Pahovič, Boštjan Gorenc 
- Pižama, Klemen Bučan in Tin 
Vodopivec, predstava je trajala sto 
minut, »ponorčevali« pa so se iz 
vseh aktualnih in običajnih stvari, 
ki se dogajajo v življenju. »Glede 
na to, da je sam žanr stand-up 
komedije v Sloveniji v porastu in

da se ljudje počasi spoznavajo z 
njim, sem z obiskom zadovoljen. 
Kljub temu da imamo Komikaze 
za seboj že blizu 200 nastopov, 
smo med ljudmi še relativno ne- 
poznani obrazi, zato sama imena 
še ne privlečejo ljudi toliko kot 
pri drugih predstavah. Vseeno 
pa sem zelo vesel, da nas vedno 
več ljudi pozna, da vedo, da so 
naši showi zabavni, in da se jim 
obeta prava bomba smeha,« je še 
povedal Vodopivec.

K l u b  p r e k m u r s k i h

š t u d e n t o v  č a s t i l  g i b a n i c o Tadej Kirinčič

Tako kot že enajst let zapored 
je tudi letos Klub prekmurskih 
študentov v Mariboru priredil 
študentsko zabavo, ki nosi ime 
po najbolj znani prekmurski sla- 
dici — prekmurski gibanici. Kakor 
se za pregovorno gostoljubne 
Prekmurce tudi spodobi, je Klub 
prekmurskih študentov vsakemu 
obiskovalcu tudi častil pristno do- 
mačo prekmursko gibanico. 
Dvanajsta, sedaj že tradicionalna, 
Prekmurska gibanica je tudi to-

krat potekala v znanem maribor- 
skem študentskem centru Štuk, ki 
vsako leto gosti mnogo podobnih 
dogodkov različnih študentskih 
klubov z vseh koncev Slovenije. 
Za ogrevanje obiskovalcev je 
poskrbela nekoliko manj znana 
glasbena skupina Moonsee, ki je 
s svojim nastopom, predvsem pa 
odlično pevko, dodobra presene- 
tila. Ogreto publiko so prevzeli 
že dobro znani zabavljači Blue 
Planet, ki so na Prekmurski gi-

banici prvič nastopili minulo 
leto, vendar so si zaradi navduše- 
nja publike tudi letos zagotovili 
prostor na odru. Vrhunec zabave 
je predstavljal trenutek, ko je na 
oder Stuka stopila skupina Tabu 
z novo pevko Tino. Tabujevci so 
v svojem dobro uro in pol trajajo- 
čem nastopu zaigrali svoje nove in 
stare uspešnice ter nastop končali 
po ponovnem prihodu na oder in 
odigranih največjih hitih, kot sta 
»Lahko sem srce« in »Dobra vila«, 
s katerima so daljnega leta 2000

tudi osvojili Slovenijo. Med tem 
so v drugem delu prireditvenega 
prostora prisotne, ki jim je ljubša 
elektronska glasba, zabavali člani 
ekipe Future D J’s. Ni presene- 
tljivo, da smo med obiskovalci 
Prekmurske gibanice zasledili kar 
nekaj neprekmurskih študentov, 
saj si je Prekmurska gibanica v 
enajstih letih obstoja prislužila 
naziv ene najboljših študentskih 
zabav v Mariboru. Nedvomno je 
letošnja, že dvanajsta Prekmurska 
gibanica ta naziv le potrdila.
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r o ž o  iz P r e k m u r j a Aleksandra Grah

Na premiernem koncertu v Bakovcih 

se je svojim krajanom predstavil do- 

mači glasbenik Vedran Franc Husar, 

ki mu je uspelo do zadnjega kotička 

napolniti dvorano vaško-kulturnega 

doma.

»Rože iz Prekmurja« je naslov 
nove zgoščenke Bakovčana 
Vedrana Franca Husarja, ki se je 
po več kot dveh desetletjih po- 
novno vrnil v pomurski glasbeni 
prostor.
Husar, ki že od nekdaj ljubi glas- 
bo, je s svojo vrnitvijo dodobra 
razgrel domače občinstvo, ki se

ga spominja kot nekdanjega čla- 
na legendarne glasbene skupine 
Kri. Vedranove pesmi so s svojo 
izredno čustveno vsebino utrnile 
marsikatero solzo, saj opisujejo 
resnične zgodbe iz preteklosti, v 
katerih je lahko vsakdo našel tudi 
delček sebe. »Moja velika želja 
je bila, da bi se v domači vasi 
dogajalo nekaj lepega, svojim 
sokrajanom in tudi drugim sem 
želel z nastopom podariti nekaj 
nepozabnih trenutkov. Menim, 
da mi je — glede na odziv — to 
tudi uspelo. V  današnjem svetu 
preveč hitimo, drug za drugega 
si ne vzamemo časa. Moje pesmi 
na nek način sporočajo, kar je 
v bistvu najpomembnejše: biti z 
ljudmi, prijatelji, ki jih imamo 
radi, in živeti v sožitju. Tema 
zgoščenke je Prekmurje, saj se 
mi zdi zelo pomembno tudi na 
glasbenem področju poudarjati

pomen domače pokrajine,« nam 
je zaupal Vedran Franc Husar. Po 
premiernem nastopu na doma- 
čem odru se pomurski glasbenik 
že pripravlja na predstavitvene 
nastope tudi izven domačega 
kraja. Tako bodo na koncertih 
predstavljene vse pesmi z nove 
zgoščenke, med njimi je tudi kar 
nekaj takih, ki kraljujejo na pr- 
vih mestih pomurskih glasbenih 
lestvic.

Z  o t v o r i t v e  r a z s t a v e  s l i k

K a r l a  K o s e d n a r j a Brigita Bavčar

V  prired itven i dvorani 
Pokrajinske in študijske knjižni- 
ce v Murski Soboti se s samostoj- 
no razstavo slik predstavlja Karel 
Kosednar iz Veščice. Njegova dela 
je na otvoritvi razstave predsta- 
vil umetnostni zgodovinar mag. 
Franc Obal, za popestritev pa je 
s tremi skladbami na ksilofonu 
poskrbel Tomi Donša.

Kot je razvidno s fotografije, se 
je otvoritve razstave slik Karla 
Kosednarja v marcu udeležilo 
veliko obiskovalcev, ki so dobili 
priložnost ogleda njegovih del po 
desetih letih premora.

A v to h iš a  M e š k o  d .o .o .
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C i v i l n e  z a š č i t e  i n  R d e č e g a  k r i ž a Geza Grabar

CIVILNA ZAŠČITA

Zelo pomembna naloga štabov 
Civilne zaščite so tudi redna le- 
tna usposabljanja pripadnikov 
enot prve pomoči, torej simula- 
cije različnih vrst nesreč oziroma 
različnih vrst poškodb. Tega se 
zavedajo tudi v murskosoboškem 
občinskem štabu, ki je konec le- 
tošnjega marca uspešno izvedel 
dopolnilno usposabljanje za kar 
enajst ekip prve pomoči Civilne 
zaščite, kolikor jih na tem podro- 
čju deluje na območju mestne 
občine.
Kot je povedal poveljnik Stanislav 
Wolf, je teoretičnemu delu, ki ga 
je opravil zdravnik in se je na- 
našal na predstavitev novosti na 
področju nudenja prve pomoči, 
tudi tokrat sledil praktični del. 
Namenjen je bil reševanju kom- 
pleksnih situacij ob nesrečah. 
Poleg strokovnih sodelavcev iz 
Območnega združenja Rdečega

križa Murska Sobota so se v 
usmerjanje usposabljanja vklju- 
čili tudi zelo usposobljeni pripa- 
dniki I. ekipe prve pomoči, ki so 
bili pripadnikom ostalih ekip v 
veliko pomoč.
Dodal je še, da je bilo po Zakonu 
o Rdečem križu nosilec usposa- 
bljanja območno združenje kot 
pooblaščena organizacija za to- 
vrstno usposabljanje s svojimi 
zunanjimi sodelavci. Spomnil je 
tudi, da je v teku reorganizaci- 
ja enot in služb Civilne zaščite, 
tako da bo število ekip prve po- 
moči v mestni občini v bodoče 
manjše. Večjo vlogo pri organi- 
ziranju sil pa naj bi za področje 
prve pomoči prevzel Rdeči križ, 
v našem primeru murskosobo- 
ško območno združenje, ki je 
na zadnjem usposabljanju ekip 
prve pomoči sodelovalo z dvema 
svojima ekipama.

Pa še to: redno letno preverjanje 
usposobljenosti ekip prve pomo- 
či na ravni pomurske regije bo 6. 
junija v Murski Soboti. Poveljnik 
murskosoboške Civilne zaščite 
napoveduje, da se bodo ob prvi 
ekipi, ki je lani osvojila naslov 
regijskega prvaka in se uspešno 
udeležila tudi državnega tekmo-

vanja, preverjanja udeležilo še 
pet ekip, saj takšno preverjanje 
pomeni pridobivanje novih iz- 
kušenj in rutiniranje postopkov. 
Stroški preverjanja bodo zaradi 
kraja izvedbe minimalni.
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T e k m a  z  O l i m p i j o  s p o m i n j a l a

n a  d o b r e  s t a r e  č a s e Karlo Vrataric

V  spomladanskem delu prven- 
stva Mura 05 pod taktirko no- 
vega trenerja Bojana Jančarja še 
ni izgubila, v klubu pa obžalu- 
jejo le dve izgubljeni točki proti 
Krškemu. Na derbiju z Olimpijo 
se je tako kot v starih dobrih ča- 
sih na tribunah murskosoboške- 
ga nogometnega stadiona zbralo 
štiri tisoč gledalcev, ki pa so ostali 
prikrajšani za zadetke.
Drugi del sezone je murskoso- 
boški drugoligaš začel z domačo 
zmago nad Belo krajino, nato pa 
v gosteh le remiziral s Krškim, 
več pa je vredna točka s tekme 
proti Olimpiji. Drugo zmago v 
spomladanskem delu prvenstva 
so črno-beli dosegli v Kranju 
proti Triglavu, zadnja tekma 
z Bonifiko pa zaradi suspenza 
primorskega kluba ni bila odi- 
grana. »Glede na prikazano igro 
sem dokaj zadovoljen, lahko bi 
sicer osvojili dve točki več, am- 
pak v celoti gledano so spomla- 
danske predstave na zadovoljivi 
ravni. Potrebnega je veliko dela, 
da je moštvo uigrano, ogromno 
rezerv pa imamo predvsem v 
organizaciji igre,« pravi trener 
Bojan Jančar. Podobnega mnenja 
je tudi predsednik Ervin Kutoš, 
ki prav tako pogreša »izgubljeni« 
točki s Krškim.
Se posebej zanimiva je bila tekma 
proti Olimpiji, ki jo je v Fazaneriji 
spremljalo kar štiri tisoč gledal-

cev, ki pa na derbiju niso vide- 
li zadetka. »Vsaka tekma pred 
štiri, pet tisoč gledalci je nekaj 
posebnega. To je bil dobri stari 
derbi med Muro in Olimpijo. 
Spomnili smo se lahko starih ča- 
sov — tudi tistih, ko sem igral še 
sam. Takrat morda nismo igrali 
pred tolikšno množico, a je bilo 
pred domačim občinstvom zme- 
raj odlično igrati,« pravi Jančar. 
Tekma se je končala z začetnim 
izidom 0:0, mnogi pa so Jančarju 
zamerili preveč obrambno po- 
stavitev moštva. »Ne bi rekel, da 
smo igrali defenzivno, a nekateri 
igralci niso izpolnjevali danih na- 
log. Tekmo bi morali odigrati s 
tremi napadalci, a Olimpija nam 
ni dovolila, da bi se odprli. Kdor 
je bil na tekmi, se je lahko prepri- 
čal, da Olimpija ni slaba, mi pa 
bi morali za uvrstitev na drugo 
mesto celo zmagati. Žal nismo 
dosegli zadetka in moramo biti 
zadovoljni s točko,« pojasnjuje 
Jančar.
Srečanje si je v živo ogledal tudi 
novi predsednik Nogometne zve- 
ze Slovenije Ivan Simič, predse- 
dnik Mure pa je to izkoristil za 
pogovor z njim. »Nogometna 
zveza Slovenije in njen predse- 
dnik Ivan Simič si vsekakor želita 
Muro v prvi ligi, to sem videl in 
občutil na tekmi z Olimpijo. S 
predsednikom Simičem sva se 
pogovarjala še o organiziranosti

in naših željah, ki pa so zdaj za- 
radi trenutnih razmer nekoliko 
prikrajšane, saj je težje pridobiti 
sredstva,« pravi Kutoš. V  času 
nastajanja tega prispevka še ni 
znan epilog neodigrane tekme z 
Bonifiko, ki bo glede na suspenz 
najverjetneje celo izključena iz 
lige, kar bi pomenilo, da bi bil 
v vsakem krogu en klub prost. 
Zaradi osvojenega četrtega me- 
sta po dveh tretjinah prvenstva 
bo Mura v zadnji tretjini pet 
tekem odigrala doma in le štiri 
v gosteh. »Čaka nas nekoliko 
lažji razpored, eno tekmo igra- 
mo v gosteh in dve doma, tako 
da pričakujemo velik izkupiček. 
Po tekmah s Triglavom v gosteh 
in Aluminijem doma pa bomo 
videli, če smo zreli za prvo ligo 
ali ne,« pravi Kutoš. Omenjeni 
tekmi bosta v začetku meseca 
maja, ko bosta na sporedu 23. 
in 24. krog, v 25. krogu pa bo

Mura gostovala pri trenutno vo- 
dilni Olimpiji v Ljubljani. Prvo 
mesto je najverjetneje rezervira- 
no za Ljubljančane, medtem ko 
je drugo mesto, ki klubu prinese 
igranje kvalifikacij proti devetou- 
vrščenemu moštvu iz prve lige, še 
dosegljivo tudi za Muro 05.

Fotografije: Gregor Ciček

Freerider
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S tretjim mestom Anje Benko, enajstim 
Mateje Bukvič in sedemnajstim Sonje Neger 
so mlade atletinje (pionirke U 17) postale 
ekipne prvakinje na državnem prvenstvu v 
krosu, ki je bilo v organizaciji AK Domžale 
v kraju Turnše pri Dobu. To pa še ni vse: 
celotni ženski ekipi je pripadel ekipni dr- 
žavni naslov. Kot ocenjujejo v klubu, je to v 
zadnjem obdobju na podobnih tekmovanjih 
njihova najboljša ekipna uvrstitev.
Na tekmovanju, kjer je iz 25 slovenskih klu- 
bov nastopilo 200 tekačev iz tekačic, med 
njimi tudi 12-članska ekipa Sobočanov, so se 
odlikovali tudi nekateri drugi člani kluba, in 
sicer z drugim mestom pri mlajših mladinkah 
Katja Vrdjuka ter s sedmima mestoma Kaja 
Kočar (pionirke U 12) in Simona Sedonja 
(pionirke U 14).
Ekipno so bile četrte pionirke U  12 (Kaja 
Kočar, Saša Maučec) in pionirke U  14 
(Simona Sedonja in Maja Mencingar).
Od moških so nastopili Nathan Kočar, ki je 
bil med pionirji U-14 enajsti, Endre Gonter 
je bil pri članih na kratkem krosu dvanajsti, 
Niko Car (pionirji U 12) pa šestnajsti.

F i l a t e l i j a Slavko Šebjan

Prva poštna znamka je bila izdana 6. maja 1840 
v Angliji za en peni v črni barvi in z likom 
kraljice Viktorije, bolj je znana kot črni peni, 
Slovenci pa smo s filatelijo povezani že od za- 
četka izdajanja poštnih znamk. Lovrenc Košir, 
poštni uradnik na Dunaju, je bil idejni tvorec 
poštne znamke, vendar je takratna oblast avstro- 
ogrske monarhije njegov predlog zavrnila.
Pri izdelavi znamk uporabljajo različne vrste 
papirja, tkanin ter kombinacije papirja s ko- 
vino. Različni so tudi načini tiskanja: z barvo, 
nanosom lepila in zobčanjem. Poštne znamke 
tiskajo na več načinov: offset tisk, knjigotisk, 
kamenotisk, globoki raster tisk idr. Tiskajo pa 
jih tudi na več vrst papirja: na navadni papir, 
mrežasti papir, papir z barvnimi vlakni, kre- 
dasti papir, barvasti papir, od zelo tankega do 
navadnega ter debelejšega (kartona) papirja. 
Zaradi preprečevanja ponaredb je bil pri neka- 
terih znamkah uveden vodni znak. Prav barve 
pa filatelistom predstavljajo največji izziv. 
Lepilo so včasih nanašali ročno, danes se to 
počne strojno. V  eksotičnih državah in na 
Kitajskem zaradi vremenskih razmer znamke 
izdajajo brez lepila.
Znamke tiskajo v polah, zato jih je treba loče- 
vati. To počnejo z rezanjem, prebadanjem in

zobčanjem. Pri modernih samolepilnih znam- 
kah poznamo valoviti razrez. Za število zob pri 
zobčanju uporabljamo zobomer.
Znamke ločimo po namenu izdaje. Pošta 
Slovenije izdaje redne znamke, priložnostne 
znamke in doplačilnice. Razen teh še obstaja- 
jo porto, časopisne, vojaške, ladijske, letalske 
znamke. Ob posebnih priložnostih in dogodkih 
lahko znamke tudi pretiskamo.
V vsakem katalogu je barva pretiska posebej 
označena. Znamke s priveskom so lahko naz- 
občane kot podaljšek slike ali pa zobčane, ki jih 
lahko od znamke odtrgamo.
Obstajajo tudi napake pri tisku znamk. Lahko 
zbiramo nežigosane (čiste) ali žigosane (že ra- 
bljene) znamke ter pisma in čeline.
Za urejeno zbirko potrebujemo kakovosten 
pribor. K temu spadajo albumi, pincete, ul- 
travijolična svetilka, zobomer, barvna karta, 
povečevalno steklo, posodica s črnim dnom 
za ugotavljanje vodnega tiska, različni katalogi 
in literatura.
Filatelistično društvo Murska Sobota je z osta- 
limi društvi združeno v Filatelistično zvezo 
Slovenije. Če hočete postati njegov član, se ogla- 
site pri Aleksandru Šmidlehnerju, Trstenjakova 
18, 9000 Murska Sobota

RLS MODA, GORNJI PETROVCI
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GASILCI

G a s i l s k o  d r u š t v o

M u r s k a  S o b o t a Geza Grabar

Leto 2008 je bilo za murskoso- 
boške gasilce zelo zahtevno, saj so 
skupaj opravili 103 intervencije ali 
pet več kot leto pred tem. Pri tem 
so porabili čez 1.200 delovnih ur. 
Kot je delo operativne ekipe v 
letu 2008 ocenil poveljnik Anton 
Gomboc, je bilo kar 35 intervencij 
na področju prometnih nesreč, 32 
na področju tehnične pomoči ob- 
čanom, 26 pa je bilo požarov, od 
tega po deset na objektih in v na- 
ravi, šest pa v prometnih sredstvih. 
Gasilci so trikrat intervenirali še pri 
reševanju ob nesrečah z nevarnimi 
snovmi ter sedemkrat pri iskanju 
in reševanju utopljenih oseb.
V murskosoboškem kot osrednjem 
društvu v regiji, ki ima koncesijo 
tudi za reševanje ob prometnih ne- 
srečah, usposobljeno pa je tudi za 
reševanje v nesrečah z nevarnimi 
snovmi ter za opravljanje rednega 
servisnega vzdrževanja gasilnikov 
in druge gasilske tehnike, je na

področju servisiranja zaposlenih 
osem ljudi. Prav ti opravijo tudi 
večino intervencij. Kot je bilo na- 
črtovano, so v Murski Soboti lani 
pridobili tudi dva nova sodelavca- 
gasilca.
Sicer pa je od lani društvo, ki je 
po posebni kategorizaciji Gasilske 
zveze Slovenije razvrščeno v enoto 
posebnega pomena V. kategorije, 
med drugim bogatejše za posebno 
prenosno hidravlično orodje za in- 
tervencije na avtocesti. Enota ima 
v smislu omenjenih intervencij 
zelo pomembno vlogo, saj po do- 
govoru z ostalimi enotami širšega 
pomena in z uskladitvijo z mur- 
skosoboško izpostavo Uprave za 
zaščito in reševanje Ministrstva za 
obrambo delujejo pri reševanju 
vse od izvoza za Cerkvenjak pa do 
Lendave.
Predsednik društva Ernest Eöry, 
tudi častni predsednik GZS, pa 
zlasti pogreša večje uspehe pri ši-

ritvi prostovoljnega dela članstva 
kakor tudi pri vključevanju v ga- 
silske vrste mladih iz mesta. Ne 
dvomi pa v krepitev poklicnega 
jedra, pri čemer glavno vlogo igra 
mestna občina, saj je sodelovanje 
z omenjeno lokalno skupnostjo že 
po tradiciji izjemno dobro.
Ob krepitvi poklicnega jedra z vsaj 
še enim gasilcem, dokupu in zame- 
njavi zaradi številnih intervencij 
dotrajane opreme je prednostna 
naloga društva v prihodnosti za- 
menjava 30-metrske gasilske av- 
tolestve. Ker žal na regijski ravni 
v smislu zagotovitve finančnih 
sredstev na tem področju niso na- 
šli dovolj podpore, si po prepri- 
čanju poveljnika Civilne zaščite 
Mestne občine Murska Sobota 
Stanislava Wolfa na tem področju 
veliko obetajo od 3-letnega pro- 
jekta čezmejnega sodelovanja med 
murskosoboškimi gasilci in gasilci 
iz Szombathelyja na Madžarskem.

Vrednost projekta znaša 1,7 mili- 
jona evrov, od tega naj bi znaten 
delež sredstev zagotovili iz evrop- 
skih virov. Doslej so opravili vrsto 
aktivnosti oziroma oddali vlogo 
za pridobitev namenskih sredstev 
iz skladov EU, uspešnost kandi- 
dature pa naj bi bila znana sredi 
poletja.
Sicer pa naj bi mestna občina v 
letošnjem proračunu za gasilstvo 
zagotovila 202.000 evrov, kar je 9 
odstotkov več kot lani.
Wolf je tudi murskosoboške ga- 
silce pohvalil za požrtvovalne 
intervencije, ki so jih ti skupaj s 
svojimi tovariši iz ostalih prosto- 
voljnih gasilskih društev opravili 
ob poletnem neurju; nasploh pa je 
sodelovanje med gasilci in Civilno 
zaščito označil kot zelo dobro. S 
tem so soglašali tudi predsednik 
gasilske zveze mestne občine Štefan 
Barbarič in poveljnik Franc Olaj 
kakor tudi številni drugi gostje.
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Leto 2 0 0 8  so gasilci iz 
Černelavcev uspešno zaključili s 
projektom nakupa novega kom- 
biniranega gasilskega vozila GVC 
16/25. Junija predali namenu, ob 
številnih intervencijah pa je bilo 
takoj deležno ognjenega krsta. 
Po besedah predsednika Marjana 
Horvata so se navkljub nekate- 
rim kadrovskim in finančnim 
težavam, ki so povezane z neu- 
rejenim statusom gasilca, lotili 
tudi nekaterih novih projektov. 
Tako je bilo nabavljeno novo 
gasilsko vozilo za prevoz moštva 
(G V M -1) Opel Vivaro z vso 
potrebno opremo po tipizaciji 
Gasilske zveze Slovenije. Vozilo 
so opremili in vanj namestili 
zahtevano opremo ter opravili 
homologaciji. Predvidoma v pr- 
vem polletju 2009 bo tudi ura- 
dni prevzem vozila.
Sicer pa je Horvat, še bolj pa po- 
veljnik Branko Lončar, zadovo- 
ljen tudi z operativnim delom ob 
nudenju pomoči ob katastrofal- 
nih poletnih neurjih sredi julija 
in avgusta, pri intervencijah ob 
gašenju dveh požarov v sosednji 
Polani ter še nekaterih manjših 
požarih. Kot ugotavlja, so vse 
zadano opravili na ustrezni stro- 
kovni ravni. Samo zaradi posle- 
dic poletnih neurij je 42 gasilcev 
opravilo več kot 300 prostovolj- 
nih delovnih ur. Poleg iskalne 
akcije za pogrešanim članom so 
v bližnjem podjetju Roto izvajali

poskuse na rezervoarjih, v kate- 
rih je gorivo za jadrnice. Kot je 
ugotovil Lončar, so pri tem nji- 
hovi člani dobili tudi praktične 
izkušnje pri gašenju eksplozivnih 
tekočin. Potrditev, da so bili lan- 
sko leto prav černelavski gasilci 
med najbolj obremenjenimi dru- 
štvi v mestni občini ter dosledni 
pri svojem poslanstvu, pa je tudi 
pisno priznanje oziroma zahvala 
župana Antona Štihca. 
Predsednika, pa zagotovo tudi 
številne gasilce v društvu, moti 
še vedno neurejen status gasilca. 
»Ta je na takem nivoju, da kaj 
drugega pri izpopolnjenosti ope- 
rativnih enot tudi ne moremo 
pričakovati. Na različnih ravneh 
v glavnem govorimo o statusu in 
potrebi po zagotavljanju nekate- 
rih bonitet, vendar do pozitivnih 
premikov ne pride. Če vse ak- 
tivnosti, prizadevanja, odrekanja 
in izpostavljanja nevarnosti ob 
nepojmljivih neurjih v lanskem 
letu niso prepričali pristojnih or- 
ganov, da so spremembe nujne, 
se bomo pač tudi v prihodnje 
morali zadovoljiti le s pohvala- 
mi,« je razmišljal predsednik. 
Med letom so se gasilci tudi izo- 
braževali, med drugim pa je bila 
nabavljena še zaščitna in druga 
oprema. Ob nastopih pionirjev, 
veteranov ter moške in ženske 
članske enote na občinskem 
tekmovanju se je po navedbah 
vodje komisije za članice Ingrid

Lončar enota članic B udeležila 
državnega tekmovanja v Ravnah 
na Koroškem. Kot je dejala, je 
ob tem treba pohvaliti celotno 
ekipo članic ter mentorja za do- 
sežen rezultat, ki jim mora biti 
spodbuda tudi za tekmovanja v 
letošnjem letu.
Poveljnik se vsem mentorjem in 
desetarjem zahvaljuje za trud, še 
posebej Patriciji Gomboc, ki je 
sama delala s pionirsko enoto, 
sestavljeno iz petih pionirjev in 
štirih pionirk, čeprav v društvu 
premorejo štiri mentorje mladi- 
ne. Poročilo o delu mladine je na 
občnem zboru sicer podal njihov 
predsednik Sandi Fartek.
V  Cernelavcih pa gasilci kljub 
obilici dela med letom niso poza- 
bili niti na vzdrževanje objektov, 
saj so skupaj s krajevno skupno- 
stjo uredili zunanjost orodišča ter 
skrbeli za urejenost in vzdrževa- 
nost opreme, za kar so v skupini 
večjih društev s strani GZ M O 
Murska Sobota prejeli priznanje 
za najlepše urejeno orodišče.
Ob izvajanju nalog po pogod- 
bi mestne občine in iz progra- 
ma gasilske zveze, prevzemu že 
omenjenega vozila za prevoz lju- 
di, nakupu manjkajoče opreme, 
izvedbi občinskega tekmovanja 
in vsestranskem sodelovanju 
in izobraževanju so na občnem 
zboru razmišljali, da bi kazalo 
pregledati evidence članstva. Ker 
še vedno nimajo na razpolago la-

stne računalniške opreme, bodo 
pozornost namenili tudi temu 
področju.
Pa še to: med številnimi so tudi 
lani černelavski gasilci zelo dobro 
sodelovali z matično gasilsko zve- 
zo in njenimi društvi, svojo kra- 
jevno skupnostjo, Društvom vza- 
jemne pomoči vasi Č ernelavci, 
mestno občino in s prijatelj- 
skimi društvi Slivnica, Bednja 
na Hrvaškem in Monošter na 
Madžarskem.
Zaradi pozitivnih izkušenj sode- 
lovanja s prijateljskimi društvi, 
za katere med drugim vsako leto 
pripravijo srečanje prijateljstva 
s potepanjem po Goričkem, v 
Cernelavcih predlagajo, da se 
okrepi sodelovanje tudi med 
društvi znotraj GZ M O  Murska 
Sobota na ta način, da se dru- 
štva med sabo vabijo na občne 
zbore. »Na ta način bi bili veliko 
bolj seznanjeni z delom in pro- 
blematiko v drugih društvih, z 
medsebojnim sodelovanjem pa 
bi lažje uresničevali tudi skupne 
cilje,« je prepričan Horvat.
Na letnem zboru sta dva njihova 
člana dobila priznanji za napre- 
dovanje: Anton Rančigaj je pri- 
dobil čin višji gasilski častnik II. 
stopnje, Damir Preininger pa je 
postal gasilski častnik II. stopnje. 
Pet pionirjev je prejelo še brona- 
ste značke.
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NAGRADNA KRIŽANKA

Glasilo: SOBOŠKE NOVINE izdaja: MESTNI SVET ustanovitelj je Mestna občina
MURSKA SOBOTA, Kardoševa 2, 9000 Murska Sobota
Člani izdajateljskega odbora: ANTON ŠTIHEC, JOŽE CASAR, mag. MARJAN GUJT,
GEZA KIŠFALVI, NIKOLAJ MIRAN LANŠČAK, DARKO RUDAŠ, DAVOR ŠKORJANEC,
DEZIDER ŠOOŠ in DANIJELA ŽITEK
Naslovnica: TANJA ZRINSKI
Odgovorna urednica: BRIGITA BAVČAR
Jezikovni pregled: RAJKO MARINIČ
Oblikovna zasnova: INOUA, d. o. o.
Grafična priprava in tisk: TISKARNA KLAR, ANTON KLAR, s. p.
Naklada: 7000 izvodov
SOBOŠKE NOVINE prejemajo gospodinjstva v mestni občini 15. v mesecu, 
brezplačno.
Prispevke pošljite na: urednistvo.novin@murska-sobota.si 
Telefon: 02 525 1 619

G eslo križanke, svoje im e in p riim ek  ter naslov n am  pošljite do 

3 0 . ap rila 2 0 0 9  n a  naslov: Mestna občina Murska Sobota, 
Kardoševa 2, 9000 Murska Sobota, s pripisom: Z a  k rižanko

Nagrada,  ki jo  poklanja Turistična agencija Klas, j e  enodnevni izlet iz 
njihovega aktualnega kataloga po lastni izbiri.

Nagrajenka križanke iz prejšnje številke: 
E R IK A  T E M L IN

STARA U L IC A  1 4 , 9 0 0 0  M U R S K A  S O B O T A
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